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رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان :
موارد ابتلا به امُیکرون

 در هرمزگان بیش از ۵ مورد است
استاندار هرمزگان تاکید کرد

تشکیل کارگروه تأمین برق مزارع 
پرورش میگو در هرمزگان 

با حضور مدیرشعب بانک مسکن هرمزگان در مناطق زلزله زده ؛ 
کمک های بانک مسکن به آسیب دیدگان 

زلزله فین اهداء شد 
 نگرانی والدین هرمزگانی از امتحانات حضوری دانش آموزان

 کرونا ، اوُمیکرون ، روتا ویروس 
و آئدس در کمین بچه ها ! 
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گروه خبر // نماینده ولی فقیه در هرمزگان با تاکید بر اینکه مشکلات بین دستگاهی باید رصد و حل 
شود؛ گفت : در بحث سند دار کردن اراضی و زمین ها مشکلاتی بین مردم و دستگاه ها وجود دارد که 

باید در این زمینه فرهنگسازی شود. 
   حجت الاســلام والمسلمین محمد عبادی زاده در دیدار با مدیرکل ثبت اسناد و املاک هرمزگان و اعضای 
انجمن ســردفتر داران استان اظهارداشت: طبیعتا وقتی یک خدمتی عرضه می شود مردم جامعه پیشینه آن را 
نمی بینند و این امر هم طبیعی اســت که مردم فقط خروجی کار را مشاهده می کنند اما ما می دانیم که برای هر 
خدمت جدیدی که ارائه خواهد شــد چه تلاش هایی پشت صحنه انجام می شود. وی افزود: متاسفانه یکی از 

مسائلی که در کشور داریم و هنوز حل نشده نگاه جزیره ای به مسائل و خدمات سازمان ها است؛ وزرا همین 
نگاه را نسب به دستگاه های زیر مجموعه خودشان دارند از این رو در حل مسائل بین دستگاهی و بین بخشی 
با مشکل روبرو می شوند؛ تاکنون شاهد نمونه های فروانی بودیم بعنوان مثال خط لوله گازی از شهر بندرعباس 
رد شده است از داخل شهر عبور می کند در حالی که باید این خط به خارج از شهر منتقل شود ولی وقتی نگاه 
می کنیم می بینیم حل این مشکل یک معادله پیچیده چند مجهولی است چرا که وقتی سراغ اداره گاز می رویم 
می گویند در حیطه اختیارات مسکن و شهرسازی است؛ سراغ مسکن و شهرسازی می رویم می گوید شرکت 

گاز باید رسیدگی کند.

 رئیس اتاق بازرگانی ، صنایع ، معادن 
و کشاورزی هرمزگان : 

کاهش هزینه های تولید 
مهم ترین خواسته فعالان 

اقتصادی است
1
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رئیس کل دادگستری هرمزگان خبر داد 

انتقال پرونده مالیاتی 
۴۰ بنگاه بزرگ اقتصادی 

به هرمزگان   

نماینده ولی فقیه در هرمزگان :

دولت مشکل سند زمین های 
مردم هرمزگان را حل کند 

 در بحث سند دار کردن اراضی و زمین ها مشکلاتی بین مردم و دستگاه ها وجود دارد که باید در این زمینه فرهنگسازی شود

در انتظار دفن فرسوده نشینان نباشید

بازرگانی،  اتــاق  رئیس   // خبر  گروه 
هرمزگان  کشاورزی  و  معادن  صنایع، 
گفــت: کاهش هزینه هــای تولید و 
اســتفاده از انرژی های تجدید پذیر 
بــرای کاهش هزینه هــا مهم ترین 

خواسته تولیدکنندگان است.
  به گزارش خبرنــگار دریا ، محمدرضا 
صفا در نشســت شــورای گفتگو دولت 
و بخــش خصوصی اظهار داشــت: اتاق 
بازرگانــی هرمــزگان عــلاوه بر رصد 
مشکلات بر روی مســائلی که می تواند 

باعث رشد اقتصادی استان شود نیز تمرکز 
دارد که اســتفاده از انــرژی های تجدید 
 پذیر و نقش آن در اقتصاد و پایین آمدن 
هزینه های تولید یکی از موضوعاتی بود 
که اتاق نشست های کارشناسی متعددی 
را برای پرداختن به این مقوله برگزار کرده 

است.
   وی ا فــزود: با توجه به ذخایر محدود 
انرژی فســیلی و افزایش سطح مصرف 
انرژی در شرایط فعلی، دیگر نمی توان به 
منابع موجود انرژی متکی بود و استفاده از 

منابع انــرژی های تجدیدپذیر به یک امر 
اجتناب ناپذیر تبدیل شده است.صفا ادامه 
داد: کاهش هزینه های تولید با استفاده از 
انــرژی های تجدید پذیر مهم ترین مقوله 
برای فعالین اقتصادی است که می توانند 
عرصه تولید را دچار تحولات شــگرفی 

نماید.
  رئیس اتاق بازرگانی هرمزگان تصریح 
کرد: بســیاری از واحدهــای تولیدی در 
بخش تامین هزینه هــای مربوط به برق 
دچار مشکل و تعطیلی شده اند و استفاده 

از انرژی های تجدید پذیر تحول عظیمی 
در بخش تولید استان به وجود می آورد.

گروه خبر // مدیرکل امــور مالیاتی هرمزگان گفت : 
پرداخت مالیات، مسئولیتی اخلاقی و اجتماعی است 

که بایستی به آن پایبند باشیم. 
   بــه گزارش خبرنگار دریا ؛  شــاکررضا مریدی افزود: 
مالیات همواره یکــی از موضوعات مورد بحث در جامعه 
اســت و مخالفان و موافقان خــود را دارد،بعضی اوقات 
اجــرای قانونی جدید، فرار مالیاتی و .. بحث مالیات را در 
 جامعه داغ و به کانون توجه رســانه ها وشهروندان تبدیل 
می کند.مریدی گفت: صرف نظر از این هیجانات و توجهات 
زودگذر، حقیقت این اســت که مالیات به عنوان یک شیوه 
مناسب،نوین ونسبتاً پایدار برای تامین منابع مالی مورد نیاز 
دولت ها در غالب کشــورهای جهان پذیرفته شده است.با 

این حال نقش مالیات نیازمند واکاوی است و دولت ها باید 
بتواند برای شهروندانش ضرورت پرداخت مالیات را توجیه 
کنند. وی اظهارداشت : اصولا مًالیات بخشی از درآمدهای 
افراد جامعه یا سود فعالیت های اقتصادی است که به صورت 
اجباری و بلاعوض در اختیار دولت قرار می گیرد. مریدی 
خاطرنشــان کرد: دولت موظف است این درآمدها را برای 
بهره وری بهتر از منابع موجود و ایجاد بســتری مناســب 
برای بهبود امکانات و شرایط لازم، در فعالیت های مختلف 
اقتصادی صرف کند. تصمیمات دولت به دلیل انسجام بالا 
و دید کلانی که نســبت به جامعه دارد، بهتر از رفتار فردی 
مــردم می تواند این امر را محقق کند.وی اظهار داشــت : 
 بدون پرداخت مالیات، دولت در تأمین بودجه با مشکلات 
عدیده ای مواجه می شود.تکیه بر منابع ناپایدار حاصل از 
صادرات نفت جوابگوی هزینه های عمومی نیست.هزینه ها 
ونیازهــا روز به روز در حال افزایش ودرآمدهای نفتی رو 
به کاهش است.حتی به نوعی تکیه بر منابع نفتی پیش خور 
کردن ثروت و منابع آیندگان است، از این منظر مالیات تامین 
کننده افق های روشنی برای آینده است.مدیر کل امور مالیاتی 
هرمزگان افزود: از طرف دیگر ناتوانی دولت در تأمین منابع 
مالی به معنی از اختلال در نظام اقتصادی کشــور خواهد 
بود. شاید شــهروندان این احساس را داشته باشند مالیات 
یک هزینه یا خرج اضافی اســت که از جیب آنها پرداخت 

می شود درصورتی که امتناع از پرداخت مالیات، شهروندان 
نیز خود به عنوان بخشی از این نظام اقتصادی دچار ضرر 
و زیان خواهند شــد.وی گفت: پرداخت مالیات توســط 
شهروندان به تقویت ایفای نقش های نظارتی و کنترلی مورد 
انتظار از دولت در اقتصاد یاری می رســاند،از طرف دیگر 
شــهروندان با پرداخت مالیات در تامین هزینه های مالی 
خدمات رفاهی وشــهری مشارکت می کنند.مریدی افزود: 
همچنین امتناع از پرداخت مالیات باعث ضعف ساختارهای 
حمایتی خواهد شــد. بخشــی از مالیات دریافتی صرف 
حمایت از کسب وکارهای مختلف و تأسیس فرصت های 
جدید اقتصادی خواهد شد. پس با پرداخت مالیات به نوعی 
به رونق اقتصادی و حمایت از ایجاد کســب وکار ها کمک 
می کنیــد. رونق اقتصادی دیر یــا زود اثر مثبت خود را بر 
کسب و کار شــهروندان اعمال می کند. همانطور که ضعف 
اقتصادی نیز همین خصوصیات را دارد.مریدی گفت: نهایتاً  
اینکه پرداخت مالیات یک مســئولیت اخلاقی و اجتماعی 
است. این کاملًا منطقی است که شهروندان در برابر خدمات 
مختلفی که از دولت دریافت می کنید، هزینه هایی را نیز متقبل 
شوید. امنیت شهروندان درگرو یک سیستم دفاعی، امنیتی و 
نظام قضایی است که منابع مالی آن را دولت باید پرداخت 
کنــد، پس قاعدتاً باید در برابر این امنیت که خدمت دولت 

است، هزینه ای تحت عنوان مالیات بپردازند.

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی هرمزگان : 

کاهش هزینه های تولید مهم ترین خواسته فعالان اقتصادی است
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صفحه 2 را بخوانید

ادامه از تیتر یک //
  امــام جمعه بندرعبــاس تصریح کرد: 
در بخــش خورها هم همین مشــکل را 
داشتیم؛ دســتگاهی موضوع را به منابع 
طبیعــی پاس می داد ، منابع طبیعی به آب 
منطقه ای ارجاع مــی داد و آب منطقه ای 
هــم  تــوپ را در زمین شــهرداری ها 
می انداخت.عبادی زاده بیان کرد: یکی از 
 مشــکلاتی که باید رئیس دولت که نقش 
را  بین همه دســتگاه ها  کننده  هماهنگ 
دارد دنبال کند بازکردن همین گلوگاه ها 
اســت که بــا اهتمام بــه آن زمینه های 
بســیاری حل و ارزش افزوده وا شتغال 
ادامه داد:  و توسعه ایجاد می شــود.وی 
یکی از مشکلات شهر بندرعباس همین 

مشــکلات بین دستگاهی است که این ها 
باید رصد شــود، من هم یکی از وظایف 
خودم می دانم و از طریق اســتاندار آنها 
را پیگیــری می کنم.نماینده ولی فقیه در 
اســتان هرمزگان تاکید کرد: دولت برای 
رفاه و آســایش مردم هر مقــدار که به 
سمت سیســتم های مکانیزه برود هم کار 
 خود و هم کار مردم آســان تر می شود و 
همچنین شفافیت نیز در این حوزه ایجاد 

می شود. 
   وی ادامه داد: یکی از مشــکلاتی که 
مردم در هرمزگان با آن روبرو هســتند 
تصرف زمین هایی کــه عمدتا در بخش 
کشــاورزی و باغــات از 30 ســال و 
40 ســال پیش اســت؛ که آن زمان در 

زمین هایی کشــاورزی صــورت گرفته 
درختی کشــت شده حال که این درخت 
بزرگ شــده اســت یک دفعه از منابع 
و می گویند شما تصرف  طبیعی می روند 
عدوانی کرده اید و قاضی هم حکم قلع و 

قمع صادر می کند.
   عبادی زاده گفت: در این زمینه عمده 
مشــکلات در بحث اســناد اســت؛ در 
شهرســتان حاجی آباد تعداد زیادی از 
مردم این مشــکل را داشتند اما اگر این 
مردم از همان اول هدایت می شدند برای 
اخذ سند همچین مشــکلاتی هم ایجاد 

نمی شد.
   به گزارش  تســنیم ؛ عبــادی عنوان 
کرد: مشکل اسناد مالکیت در زمین های 

مســکونی شــهر بندرعبــاس در محله 
خواجه عطا هم وجــود دارد که بعد از 
چندین سال سکونت مردم در این محله 
یک نهاد حاکمیتی آمده و روی زمین های 
این منطقه دست گذاشته که متعلق به من 
است؛ این مسائل باید فرهنگسازی شود 
و مردم توجیه شــوند چرا که 99 درصد 
افرادی که با مشــکل روبه رو شــده اند 
در انجام روال قانونــی تعلل کرده اند و 
علت آن هم این اســت که ما نتوانستیم 
فرهنگسازی درستی در این حوزه انجام 

دهیم.

نماینده ولی فقیه در هرمزگان :

دولت مشکل سند زمین  های مردم هرمزگان را حل کند 

ادامه در همین صفحه

مدیرکل امور مالیاتی هرمزگان  :

پرداخت مالیات ، مسئولیتی اخلاقی و اجتماعی است 

   گروه خبر // مدیر بنادر و دریانوردی شــهید باهنر و شرق هرمزگان گفت: با 
اضافه شــدن دو هکتار مجموعه اراضی پشتیبانی جدید، علاوه بر امکان ارائه  
منسجم خدمات لجستیکی؛ ترافیک محور مواصلاتی به این مجموعه به شکل 

کارآمدتری مدیریت خواهد شد.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ »حمیدرضا محمدحســینی تختی« با اعلام این خبر عنوان 
داشــت: طرح اضافه شدن محدوده پشتیبانی بندر شهید باهنر با پیگیری های حقوقی و 
فنی و برگزاری جلسات کارشناسی با دســتور قضایی بازگشایی و مورد بهره برداری 
قرار گرفت. این مقام مسئول افزود:  با اضافه شدن دو هکتار به اراضی بندری  به عنوان 

ترمینال واسط صادراتی بندر شهید باهنر علاوه بر افزایش مزایای موجود در بزرگترین 
پایانه صادرات محصولات کشــاورزی، تا حد قابل ملاحظه ای ترافیک ورودی به بندر  
کاهش خواهد یافت. به گفته محمد حسینی تختی عملیات بهسازی و راه اندازی سیستم 
 بــرق  در اراضی مذکور انجام و این اراضی با هدف افزایش ظرفیت اســمی بندر مورد 
بهره برداری قرار گرفته اســت . لازم به ذکر اســت؛ بندرشهید باهنر بندرعباس از بنادر 
قدیمی و چند منظوره اســتان هرمزگان و یکی از کانون های مهم صادراتی و ترانزیتی 
 جنوب کشــور است؛ بندری با ظرفیت ســالانه 2.5 میلیون تن که از امکان پهلوگیری

 کشتی هایی با ظرفیت 40 هزار تن و آبخور ۱۱.5 متر برخوردار است.

الحاق دو هکتار  اراضی پشتیبانی به محوطه بندر شهید باهنر

 

       

گروه خبر // رئیس کل دادگســتری هرمزگان از 
انتقال پرونده مالیاتی ۴۰ شــرکت و بنگاه بزرگ 
اقتصادی به استان هرمزگان با پیگیری دستگاه 

قضایی خبر داد.
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ رئیس کل دادگستری استان 
هرمزگان در جریان دیدار با مجمع نمایندگان استان با 
اشــاره به اقدامات دستگاه قضایی استان هرمزگان به 
منظور تشویق شرکت ها و صنایع بزرگ استان برای 
عمل به مسئولیت های اجتماعی خود، اظهار داشت: 
مســئولیت اجتماعی شــرکت ها مجموعه وظایف و 
تعهداتی است که بر اساس قانون باید در جهت حفظ، 
مراقبت و کمک به جامعه ای که در آن فعالیت می کنند، 
انجام دهند و به همین منظور مقرر گردیده با همکاری 
صنایع و شــرکت های فعال در اســتان هرمزگان و 
 از محــل اعتبارات مســئولیت اجتماعی آنها، بودجه 
مکفــی جهــت محرومیــت زدایــی و توســعه و 
تکمیــل زیرســاخت هــا در اقصی نقاط اســتان 

بــا توجــه بــه برنامــه ای هدفمند و کارشناســی 
شــده، اختصــاص یابد.مجتبی قهرمانــی همچنین 
 اتخــاذ تمهیــدات لازم جهت تأمیــن بودجه برای 
رفع نیازهای بهداشــتی، درمانی، آموزشی، فرهنگی 
و محرومیت زدایی، رفع معضلات زیســت محیطی، 
مبارزه بــا اعتیاد، فقر و بیکاری، کمــک به خانواده 
زندانیــان نیازمند، کمک به کــودکان کار و کارگران 
فصلی و سایر مســائل و نیازهای اجتماعی از محل 
اعتبارات مسئولیت اجتماعی شرکت ها و بنگاه های 
اقتصادی را از دیگر اقدامات دســتگاه قضایی استان 

هرمزگان در این خصوص برشمرد. 
   وی با اشاره به ماده ۱۱0 قانون مالیات های مستقیم، 
افزود: بر اســاس مقررات مربوطه، اشخاص حقوقی، 
شرکت ها و بنگاه های اقتصادی باید مالیات خود را در 
محل فعالیت خود پرداخت کنند، در حالی که متأسفانه 
برخی از شرکت ها و بنگاه های اقتصادی استان هرمزگان 
مالیات بر ارزش افزوده خود را در بیرون از این استان 

پرداخــت می کردند.قهرمانی با بیــان اینکه پرداخت 
 این مبالغ قابل توجه مالیــات در هرمزگان می تواند 
زمینه ساز دســتاورد های بزرگی در جهت عمران و 
آبادانی و توســعه زیرســاخت های این استان شود، 
گفت: دســتگاه قضایی استان هرمزگان ضمن آگاهی 
به این موضوع با صدور دستور ویژه قضایی خطاب به 
ادارات کل امور مالیاتی در اقصی نقاط کشور، هشدار 
داد در صورت عدم ارســال پرونده های مالیاتی این 
بنگاه های بزرگ اقتصادی به استان محل فعالیت شان 
یعنی هرمــزگان، موضوع به عنوان تصرف غیرقانونی 
محســوب شده و در این خصوص اعلام جرم خواهد 
شــد. رئیس کل دادگستری اســتان هرمزگان خاطر 
نشــان کرد: در نتیجه این اقدام قاطع دستگاه قضایی، 
پرونده 40 شرکت و بنگاه بزرگ اقتصادی به هرمزگان 
منتقل شد که در نتیجه آن، سهم مالیات این شرکت ها 
 برای عمران و آبادانی استان هرمزگان اختصاص داده 

می شود.

رئیس کل دادگستری هرمزگان خبر داد 

انتقال پرونده مالیاتی ۴۰ بنگاه بزرگ اقتصادی به هرمزگان 



رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان :
موارد ابتلا به امُیکرون

 در هرمزگان بیش از ۵ مورد است
  گروه خبر // رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان گفت: قطعاً 
موارد ابتلا به امُیکرون در هرمزگان بیش از پنج مورد است.حسین 
فرشیدی در جمع خبرنگاران بیان داشــت: قطعاً با توجه به رفتار 
کووید ۱9 که سوش های مختلف آن به سرعت در سطح دنیا پراکنده 
شده است؛ دیر یا زود سوش امُیکرون وارد کشور ما می شد.فرشیدی 
ابراز کرد: 5 مورد کرونا از ســویه امُیکرون در هرمزگان شناسایی 
شــده، که قطعاً آمار بیش از این موارد است؛ 3 نفر از این افراد سفر 
خارج از کشور داشته اند و ســه نفر نیز هر دو دوز واکسن تزریق 
کرده بودند.وی عنوان کرد: این 5 بیمار شناسایی شده شرایط خوبی 
دارند، علائم بیماری در آنها همانند علائم ســرما خوردگی خفیف 
اســت و در منزل در حال استراحت هستند.فرشیدی اظهارداشت: 
موارد بستری ناشــی از کرونا در استان تغییر چندانی نکرده است 
و میزان بستری افزایش نداشته است؛ لذا بخش درمان استان آماده 
ارائه خدمات درمانی به بیماران در صورت ایجاد موج جدید کرونا 
است.رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان از مردم استان خواست 
کسانی که دوز اول یا دوم و یا همچنین دوز سوم واکسن را دریافت 
نکرده اند در اولین فرصت نســبت به تزریق واکسن از طریق مراکز 
تجمیعی واکسیناسیون در سراسر استان اقدام کنند.وی بیان داشت: 
به دنبال بهبود وضعیت بیماری در استان تعدادی از هم استانی ها با 
ساده انگاری موجب کاهش رعایت پروتکل های بهداشتی و زمینه 
ســاز افزایش روند بیماری کرونا به ویژه سویه امیکرون شده اند.به 
گزارش مهر  ، فرشــیدی تاکید کرد: استفاده از دو ماسک، رعایت 
فاصله اجتماعی، پرهیز از حضور در اماکن عمومی شلوغ می تواند 

به کاهش بیماری و مرگ و میر در استان شود.

 آغاز اجرای طرح کاهش آسیب های اجتماعی 
در روستاهای هرمزگان 

  گروه خبر // سرپرســت اداره کل امور روستایی و شوراهای 
اســتانداری هرمزگان گفت: طرح کاهش آســیب های اجتماعی 
در روســتاهای اســتان هرمزگان با همکاری و هماهنگی انجمن 
مددکاری اســتان، در گام نخســت به صورت پایلوت در چهار 
روســتا آغاز شــد.به گزارش خبرنگار دریا ، نرگس غلامپور در 
جلســه هماهنگی اجرای طرح کاهش آسیب های اجتماعی در 
روستاهای استان هرمزگان، اظهار داشت: 45.2 درصـد جمعیت 
استان هرمزگان در روستاها ســـاکن هستند و این جمعیت نیاز به 
 توجه و رســیدگی بیشتر و همه جانبه دارد که تلاش برای کاهش 
آسیب های اجتماعی یکی از ضروری ترین آنها است. وی گفت: در 
گام نخست روستاهای قلات بالا، بنوبند، بنوبند پاسنگ و سرخون 
از توابع شهرستان بندرعباس به عنوان چهار روستای پایلوت در 
طرح کاهش آســیب های اجتماعی در روستاها انتخاب شده اند.
سرپرست اداره کل امور روستایی و شوراهای استانداری هرمزگان 
بیان داشــت: این طرح با همکاری و هماهنگی انجمن مددکاری 
استان اجرا می شود که امیدواریم بتوانیم هر چه زودتر با هم افزایی 
بین دستگاهی وارد مرحله نهایی اجرا شویم.غلامپور خاطرنشان 
کــرد: برگزاری دوره های آموزشــی طبق نیازســنجی صورت 
 گرفته و راه اندازی مشــاوره های مددکاری اختصاصی از جمله 
 برنامــه های این طــرح می باشــد. وی تاکید کــرد: همکاری 
ســازمان های مردم نهاد، خیرین و گروه های جهادی می تواند در 
پوشــش وسیع تر این طرح بسیار موثر باشد که برنامه ریزی لازم 

در این راستا صورت می پذیرد.

خبر
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سرمقاله

  5 دی 82 زلزله بم ، این شــهر را با خاک یکسان کرد. زلزله اش شش 
و شش دهم ریشتر بود و اما در بامداد رخ دهد که بیشتر ساکنان در خواب 
بودند. دو ماه قبل نیز زلزله شــش و سه و شش و چهار دهم ریشتری در 
هرمزگان و با مرکزیت منطقه فین رخ داد که سه هزار خانه و... تخریب شد 
و چون در عصر این زلزله آمد و همه در خارج از خانه ها و در کشاورزی 
و... بودند که باعث شــد بحمدالله تلفات جانی نداشته باشیم. البته این زلزله 
خساراتی هرچند اندک به واحدهای مسکونی در شهر بندرعباس و بخصوص 
در بافت های حاشیه ای و فرسوده وارد که کمتر مورد توجه قرار گرفت و 
اگر کانون زلزله ماه قبل در بندرعباس بود، بطور حتم هزاران واحد مسکونی 
 و... تخریب می شــدند و با توجه به اینکه در این ســاعت، بیشتر مردم در 
خانه های شــان بودند، صدها نفر هم جان شــان را از دست می دادند که 
این موضوع هشــداری برای مسئولان استان بود و امیدواریم به این هشدار 
توجه شده باشد. هزاران هکتار بافت فرسوده و حاشیه ای و سکونتگاه های 
غیررسمی در استان که دو سوم شهر بندرعباس نیز چنین مناطقی تشکیل 
داده اند، اما متاسفانه به آسیب های این وضعیت در بخش های مختلف توجه 
نشده است. از یک طرف بیشتر خانه های این مناطق فرسوده و غیراستاندارد 
هستند واز طرفی دیگر بیشتر آنها فاقد سند هستند و برای بازسازی شان، 
امکان استفاده از تسهیلات بانکی نوسازی بافت فرسوده هم وجود ندارد ودر 
حال حاضر هم تقریبا روند صدور سند در این مناطق بدلایل مختلف متوقف 
شده است. اما اگر زلزله ای رخ دهد و یا بارندگی شدید داشته باشیم، بطور 
 حتم صدها و یا هزاران خانه فرســوده در استان و شهر بندرعباس تخریب 
می شوند و ســاکنان شان مدفون می شوند که بایستی اقدامات پیشگیرانه 
توســط متولیان مربوطه صورت گیرد. از یک طرف بایستی صدور اسناد 
مالکیت املاک در این مناطق بســرعت اجرایی شود و تسهیلات نوسازی 
 بافت های فرســوده بافوریت پرداخت شــود و تا قبل از بروز هر حادثه 
جبران ناپذیری، املاک فرسوده بازسازی شوند. از طرفی دیگر املاکی هم که 
ساکنانش در فقر و محرومیت بسر می برند و آورده ای ندارند هم بایستی با 
مشارکت نهادهای حمایتی، انقلابی، گروه های جهادی، صنایع و بنگاه های 
اقتصادی در راستای انجام مسئولیت های اجتماعی و... بازسازی شوند. از 
آن طرف بازگشایی معابر برای افزایش خدمات رسانی و  امدادرسانی مورد 
توجه قرار گیرد. برخی محلات مانند آیت ا... غفاری، کوی ملت، محلات 
قدیم و ساحلی و... که بیشترین بافت فرسوده را در بندرعباس دارند، بایستی 
برای نوسازی املاک شان و بازگشایی معابر و اجرای طرح هایی مانند شبکه 
جمع آوری فاضلاب، احداث اماکن تفریحی، فرهنگی، ورزشــی و... مورد 
توجه قرار گیرند و مســئولان منتظر نباشند تا حوادث غیرمترقبه ای مانند 
زلزله و... رخ دهد و هزاران خانه تخریب شوند و دهها هزار نفر در زیر آوار 
این املاک فرســوده تخریبی مدفون شوند و بعد بخواهند برای امدادرسانی 
 و احداث املاک تخریبی و... اقدام کنند که درمان همیشــه از پیشــگیری 
پر هزینه تر و زمان بر اســت و برخی درمان ها هم جوابگو نیست. با شیوه 
 نوین ساخت مسکن که در منطقه زلزله زده بم نیز از این تجربه استفاده شده، 
می توان به بازسازی املاک فرسوده استان و شهر بندرعباس سرعت بخشید و 
بایستی با این شیوه از آوار شدن املاک فرسوده بر سر ساکنان جلوگیری کرد 

تا ساکنان بافت های فرسوده و حاشیه ای مدفون نشوند.
    علی زارعی

در انتظار دفن فرسوده نشینان نباشید

گروه خبر // نشست شــورای گفت وگوی دولت 
و بخش خصوصی اســتان هرمزگان به ریاست 
مهندس مهدی دوستی اســتاندار هرمزگان و با 
حضور سرپرست معاونت هماهنگی امور اقتصادی 
استانداری هرمزگان، رئیس اتاق بازرگانی استان 
هرمــزگان و مدیران حوزه تولید، تامین، انتقال و 
توزیع برق با دستور کار بررسی مشکلات و موانع 
پیــش روی راه اندازی نیروگاه هــای انرژی های 

تجدیدپذیر برگزار شد.
   به گزارش خبرنگار دریا ، اهم موارد مطرح شده در 
این جلسه شــامل موارد ذیل بود: - مجوز راه اندازی 
376مگاوات برق از طریق انــرژی های تجدیدپذیر 
صادر شده است که ســرمایه گذاران برای راه اندازی 

این پــروژه ها به دلایل مختلف اقــدام های بعدی را 
انجام نداده اند. - از مجموع 287 نیروگاه خورشیدی 
فعال در اســتان هرمــزگان، ۱54 پــروژه مربوط به 
مددجویان کمیته امداد امام خمینی)ره( است و قرارداد 
 ۱00 پروژه دیگر منعقد شــده که بــه زودی تولید این 
نیروگاه ها به شــبکه برق تزریق می شود.- با دستور 
استاندار هرمزگان مقرر شد کارگروهی با نظارت معاونت 
هماهنگی امور اقتصادی استانداری هرمزگان با حضور 
شرکت برق منطقه ای، شرکت توزیع برق، مدیریت تولید 
نیروی برق و اتحادیه آبزیان اتاق بازرگانی تشکیل و 
در خصوص نحوه تأمین منابع مالی و مشارکت مالکان 
مزارع و بخش دولتی برای تأمین برق مزارع پرورش 
میگو تصمیم گیری شــود.- تمام مجوزهای لازم در 

شــش پهنه در حوزه انرژی های تجدیدپذیر دریافت 
شــده و هم اکنون سرمایه گذاران این بخش می توانند 
بدون اتــلاف وقت برای راه اندازی نیروگاه اقدام کنند. 
پیشنهادات استانی مطرح شده در این نشست:- تشکیل 
کارگروه اســتانی برای کاهش زمــان صدور مجوز و 
پیشگیری از بروز ناهماهنگی های بین دستگاهی برای 

 DG احداث نیروگاه های تجدیدپذیر و
- تأسیس صندوق سرمایه گذاری برای تأمین سرمایه 

بخش تولید انرژی
 - همکاری بانک ها برای ارائه تسهیلات کم بهره 

- توســعه گازرســانی در مناطقی که امکان احداث 
نیروگاه DG و یا توجیه اقتصادی لازم برای راه اندازی 

آن وجود ندارد.

 - تسهیل در واگذاری زمین برای محل احداث نیروگاه 
انرژی های تجدیدپذیر

 پیشــنهادات ملی ارائه شده در این جلسه: - افزایش 
نرخ خرید تضمینی برق برای نیروگاه های تجدیدپذیر 

DG و
  - تأمیــن تســهیلات بانکی کم بهره بــرای احداث 

DG نیروگاه های تجدیدپذیر و
 - در نظر گرفتن ضریب سخت شرایط آب و هوایی 

برای افزایش نرخ خرید برق توسط وزارت نیرو
 - در نظر گرفتن مشوق های سرمایه گذاری در بخش 
تولید از جمله معافیت های مالیاتی و هر نوع عوارض 
مترتب که بر نرخ برق تأثیر مستقیم دارد، به طوری که 

بازگشت سرمایه گذاری توجیه اقتصادی داشته باشد.

استاندار هرمزگان تاکید کرد

تشکیل کارگروه تأمین برق مزارع پرورش میگو در هرمزگان 

پشت پرده سیاست 

  
گزارش ها از دیدار یک ساعته روحانی با رهبر انقلاب

دیدار یک ســاعته حسن روحانی با رهبر انقلاب خبری که در فضای مجازی مطرح و 
البته با واکنش های مختلفی همراه شد. در ابتدا، این محمد مهاجری فعال سیاسی بود که 
از این دیدار خبر داد و درصفحه  توئیترش نوشت: »حتی اگر از محتوای دیدار اخیر یک 
ســاعته حسن روحانی با رهبر معظم  انقلاب، هیچ خبری منتشر نشود، اصل خبر  برای 
اهالی سیاست چه راست، چه چپ، چه دلواپس، پیام مهمی دارد.«  کمی بعد و در پاسخ 
به این توئیت، ســید صادق حسینی  فعال رسانه ای، جزئیاتی از این دیدار مطرح کرد و 
مدعی شــد که رئیس جمهور سابق در این دیدار به رهبر انقلاب گفته است که » 3 کار 
مهم برای دولت آقای رئیســی انجام دادم: حجم دلار نقد در خزانه؛ خرید ۱00 میلیون 
دُز واکسن؛ رســاندن برجام به مرحله آخر و امضا.« ادعایی که کمی تا قسمتی جنجال 
به راه انداخت و با واکنش های متفاوتی همراه شد. به عنوان نمونه  علی قلهکی کاربری  
اصولگرا نوشت :» رئیس دولت دوازدهم اگر رویش می شد می گفت »پیمان شانگهای، 
سفرهای استانی، فروش بیش از دوبرابری نفت نسبت به سال قبل، قرارداد سوآپ گازی، 
رفع بحران کالاهای اساسی و....« هم کار منه!« کاربر دیگری اما نوشت:» باید از تجربه 
هشت سال گذشته استفاده کرد؛ مانند آن چه که امروز درباره ضرورت مذاکره بیان می شود 
و خود آقایان هم به آن اذعان دارند و گفته اند یکی از تجاربی که این روزها از آن استفاده 
می شود تجربه مذاکرات دور قبل است که بسیار کارآمد بوده است.« اما ساعاتی پس از 
این ، جواد امام ،فعال سیاسی اصلاح طلب خبر دیدار رئیس دولت تدبیر و امید با رهبر 
انقلاب را تایید کرد و گفت:» خبرهایی در این خصوص در فضای مجازی مشاهده کردم 
اما پیش از آن از دوســتان مشترکی که با آقای روحانی داریم، شنیده بودم که چند هفته 
پیش این ملاقات صورت گرفته است.« این فعال سیاسی اصلاح  طلب ادامه داد: »آقای 
روحانی در گزارشی که به دوستان شان دادند از جلسه ای که با رهبری داشتند بسیار ابراز 
رضایتمندی کرده بودند .« وی درباره تاثیرات این دیدار بیان کرد:» به هر حال یک عده ای 
هستند که تلاش می کنند اساساً این ارتباطات و دیدارها فراهم نشود و صورت نگیرد و 
این همان بحث  نفوذ اســت که ما مطرح می کنیم، معتقدم این جریان در واقع کار دشمن 
را کم  و ســعی می کند هر کسی را که در دایره نظام است به جز یک گروه خاص حذف 
کند و دایره خودی ها به شدت تنگ شده است.« همزمان ایمانی، روزنامه نگار اصولگرا 
در بخشی از یادداشت خود نوشت:» )دیدار روحانی با رهبر انقلاب( برخلاف ادعا، چیز 
عجیب و غریبی نیست. روحانی که تازه ریاست را واگذار کرده؛ رهبر انقلاب، با آقایان 
هاشمی رفســنجانی، خاتمی و احمدی نژاد و دیگر صاحب منصبان دارای رده های به 
 مراتب پایین تر هم، حتی سال ها بعد از این که دوره مسئولیت آن ها تمام شده بود، دیدار 
 می کرده اند؛ مگر این که کسی، کارش به یاغی گری آشکار در کف خیابان کشیده باشد... یادآور 
می شــود طیف سیاســیون مدعی اصلاحات و اعتدال، بعد از پایان دوره ریاست آقای 
روحانی، فضاسازی گسترده ای را درباره سپردن ریاست »مجمع تشخیص مصلحت نظام« 
به وی راه انداختند که البته راه به جایی )حتی در حد عضویت در »مجمع«( نبرد.« کاربر 
دیگری نیز در همین خصوص  نوشت :»رهبری نشان داده اند که با تمام طیف های داخل 
نظام دیدار دارند و سعی می کنند در جریان همه دیدگاه ها قرار بگیرند  لذا این که طیف 
نزدیک به آقای روحانی ســعی دارد این دیدار را این قدر بزرگ کند کمی سوال برانگیز 
است گویا قصد دارند با این دیدار دوباره فضای سیاسی به نفع آقای روحانی ایجاد کنند 
در حالی که مردم سوال های جدی درباره عملکرد ایشان دارند و دنبال پاسخ هستند.«

حاج قاسم مذاکرات را با تولید قدرت در میدان از انفعال خارج کرد 
معاون سیاسی سپاه پاسداران گفت: سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی با تولید قدرت در میدان 
شرایط مطلوبی برای دیپلماسی کشور فراهم و آن را از انفعال خارج کرد.یدا... جوانی در 
گفت وگو با ایسکانیوز؛ ضمن گرامی داشت یاد و خاطره سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی و 
لزوم تبیین کارویژه های این مرد میدان و عمل اظهار کرد: حاج قاسم سلیمانی از چهره های 
اصلی تأمین منافع، امنیت، استقلال و عزت مردم ایران بود که تولید قدرت در میدان، برای 
پیشبرد اهداف جمهوری اسلامی در دیپلماسی بین المللی از برجسته ترین کارهای ایشان بود.

وی افزود: عرصه دیپلماســی و مذاکرات بین الملل وقتی موفق است که از پشتوانه قدرت 
ملی برخوردار باشد. در واقع دیپلمات ها زمانی پای میز مذاکره و کارهای دیپلماتیک موفق 
هســتند که کشور از قدرت برخوردار باشد.معاون سیاسی سپاه پاسداران با یادآوری این 
مسئله که غرب و آمریکا زمانی حاضر به مذاکره با ایران شدند که جمهوری اسلامی دستش 
برای مذاکره پرُ بود، تصریح کرد: سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی توانست شکست هایی 
را در منطقه به آمریکا و متحدانش تحمیل کند و پیروزی  های بزرگی برای محور مقاومت 
و در رأس آن جمهوری اسلامی ایران رقم بزند. حال این که مذاکره کنندگان ما به خوبی 
توانستند از قدرتی که در میدان تولید شده بود، استفاده کنند یا خیر مبحث دیگری است.

این تحلیلگر مسائل سیاسی تأکید کرد: کارشناسان و صاحب  نظران معتقدند که تولید قدرت 
در میدان شــرایط مطلوبی برای دیپلماسی کشور فراهم و آن را از انفعال خارج کرد.  وی 
با اشاره به این که حاج قاسم سلیمانی فردی فراجناحی و مطیع محض فرمان رهبر معظم 
انقلاب بود، تصریح کرد: حاج قاسم در کنار نظامی گری در عرصه های اجتماعی نیز حضور 
داشــت و به مسائل کشور بی تفاوت نبود. حاج قاسم ذوب در انقلاب بود، خود را سرباز 
انقلاب می دانست و به جمهوری اسلامی ایران وفادار بود و چون نظام اسلامی و تبعیت از 
رهبری را اصل می دانست سرگرم حواشی نمی شد و وقت خود را صرف دعواهای سیاسی 
و جناحی نمی کرد. جوانی تأکید کرد: روحیه فراجناحی، دلسوز انقلاب و تابع محض اوامر 
رهبری بودن رمز پیروزی و موفقیت حاج قاســم ســلیمانی بود و او را نزد مردم در همه 
تفکرات اجتماعی و سیاسی محبوب کرده بود و قدر سپهبد سلیمانی را می دانستند.معاون 
سیاسی سپاه پاسداران خاطرنشان کرد: سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی عزت و استقلال 
ملی را با فهم درست دنبال می کرد و خود را پیرو سیاست ها و اهداف حضرت آقا می دانست 
و سرگرم حواشی و گروه ها نمی شد. حاج قاسم رهبر معظم انقلاب را حکیمی می دانست که 

سکان انقلاب را در دست دارد و همه باید از ایشان پیروی کنند.
کاظمی : ایرلو خودش بود و شخصیت و اسم دیگری نداشت

حسن کاظمی سفیر سابق ایران در عراق و نماینده ویژه کشورمان در افغانستان به ابهامی 
که در ساعات اولیه شهادت حاج حسن ایرلو سفیر ایران در یمن در رسانه ها ایجاد شد، 
پاسخ داد و گفت : » حاج حسن ایرلو خودش بود و شخصیت دیگری نداشت و هر آن 
چه که در رسانه ها گفته شده خلاف واقع است.« وی که در برنامه تلویزیونی جهان آرا 
حضور پیدا کرده بود  با رد گمانه  زنی ها در خصوص یکی  بودن حسن ایرلو، سفیر سابق 
و فقید ایران در  یمن و عبدالرضا شــهلایی، از فرماندهان سپاه تاکید کرد که این دو فرد 
یکی نیستند. همچنین علی ایرلو، فرزند »حسن ایرلو« سفیر شهید ایران در یمن در یک 
گفت و گوی تلویزیونی اظهار کرد:» قبل از این که پدرم به یمن برود، شهید سلیمانی نوید 
این شهادت را داده بودند.« وی افزود:» ایشان ارتباط قوی با شهید سلیمانی داشت و )در 
خواب بعد از شهادت سردار سلیمانی( به او درباره جبهه مقاومت گزارش می داد.«/ مهر

تازه های مطبوعات
اطلاعات - این روزنامه نوشت: مخالفت گروهی از انبوه سازان مسکن با پیشنهاد 
ورود فناوری های نوین خارجی برای تولید واحدهای جدید باعث شده تا وزارت 
راه و شهرســازی از پیگیری این پیشنهاد در برنامه مسکن ملی صرف نظر و به 
همان ســازندگان سنتی و مصالح نامرغوب برای تولید 4 میلیون واحد مسکونی 

جدید بسنده کند.
  جمهوری اســلامی- این روزنامه در انتقاد به بودجه ۱40۱ دولت نوشــت: این قبیل 
بودجه  نویسی ها و همین طور مالیات گرفتن از دارایی اصولاً با دوران رکود اقتصادی 
تناسبی ندارد. این اقدامات را حتی در دوران رونق اقتصادی هم با احتیاط فراوان باید 
انجام داد چه رسد به مقطعی که کاهش ارزش پول ملی به مردم حتی مجال برنامه ریزی 
برای فردای زندگی خود را هم نمی دهد. در چنین شرایطی، یکی از راه های تأمین بخش 

درآمدی بودجه به سراغ حذف بودجه دستگاه های آویزان و بی  خاصیت رفتن است.
 اعتماد - این روزنامه با اشــاره به رای دیوان دادگستری اتحادیه اروپا مبنی بر 
 صــدور مجوز قانونی برای اجرای تحریم  های آمریکا در این اتحادیه، نوشــت: 
رای اخیر دیوان دادگســتری اروپا علاوه بر تکمیل پازل محاصره اقتصادی ایران 
توسط آمریکا، در بحبوحه مذاکرات احیای برجام، اقدامی مضاعف در مقابل احیای 

تعهدات طرف های باقی مانده در برجام و احتمالا آمریکاست.
 آفتاب یزد- این روزنامه در انتقاد به افزایش رقم وام ازدواج نوشــت: حمایت 
از خانــواده یعنی باید به همه خانواده ها حــق اولاد تعلق بگیرد نه صرفا برخی 
خانواده ها، باید یک تامین اجتماعی جامع و فراگیر در کشور وجود داشته باشد 
تا خانواده ها امنیت خاطر داشته باشند....وام ازدواجی که برای این موضوع در نظر 
گرفته اند به جز دامن زدن به ســایر مشکلات اجتماعی کاری را از پیش نخواهد 
برد. همان طور که در گذشته دیدیم وام ازدواج، ازدواج  های صوری را دامن زد.

 ابطحی: به من پیشنهاد یک بار خروج دادند که بروم و برنگردم
محمد علی ابطحی، فعال سیاســی اصلاح طلب در توضیح این که قبلا در صفحه  
شــخصی اش نوشته بود که ممنوع الخروج اســت ولی نمی داند چرا، گفت:» این 
نمی دانیم به این دلیل است که هیچ حکمی نیست و ما بی دلیل ممنوع الخروجیم.« 
وی در ادامه گفت:»  من گذرنامه  هم داشــتم، یکی دو تا سفر هم بعد از سال 88 
رفتم. یک بار در فرودگاه امام حدود هفت سال پیش در حال رفتن به سمت هواپیما 
بودم، وسایلم را هم تحویل داده بودم که دیدم نوشته اند ممنوع الخروج و گذرنامه  
مرا گرفتند. خیلی جاها سر زدم و پیگیری کردم چون این گرفتن گذرنامه یک روال 
قانونی یا حقوقی نبود، بلکه یک تصمیم سیاسی بود و  برای خیلی از دوستان این 
تصمیم گرفته شده بود. پیگیری  های زیادی و با آدم های متعددی در سطوح مختلف 
مذاکره هم کردم ولی نتیجه نداده و گذرنامه  من همچنان دست خودم نیست.« ابطحی 
در پاسخ به این پرسش که آیا ممنوع الخروجی برای شما یا کار شما مشکلی ایجاد 
کرده است، گفت: یک بار به من پیشنهاد یک بار خروج را دادند که من نپذیرفتم. 
یک بار خروج معنی اش این است که برو برنگرد. من تمام سرمایه ام و هویتم داخل 
ایران است.« در  کنار ابطحی ،رمضان زاده فعال سیاسی نیز گفت :» ممنوع الخروجم 

بدون هیچ حکمی و غیر قانونی این کار را کرده اند«./ انصاف نیوز 

انعکاس
رویداد24 خبرداد: سید مجید میراحمدی دبیر شورای امنیت کشور شد.سردار 
میراحمدی، سابقه جانشین معاونت اطلاعات و امنیت ستاد کل نیروهای مسلح 

را داشته است.
 جهان نیوز نوشت: ماه هاست که زیان 85 هزارمیلیارد تومانی خودروسازان 
رسانه ای شده و در این مدت صد ها ساعت در مجلس و دولت جلسات متعدد 
برگزار شده است تا چاره ای برای خروج از زیان آن ها اندیشیده شود. فروش 
اموال مازاد و کاهش نیروی کار یکی از راهکار هایی بود که پیشــنهاد شد اما 
هیچ اقدامی برای رفع آن صورت نگرفت. به تازگی یک عضو هیئت رئیســه 
مجلس از 25 هزار نیرو و مدیر مازاد در خودروسازان پرده برداشت و گفت: 

حقوق نیروی مازاد از جیب مردم برداشته می شود.
 تابناک خبرداد : دو نیروی ســپاه پاســداران در درگیری با اشرار مسلح در 
زاهدان به شــهادت رسیدند. روابط عمومی قرارگاه قدس اعلام کرد: در حین 
انجام ماموریت نیروهای قرارگاه قدس نیروی زمینی ســپاه با اشرار دو تن از 
نیروهای قرارگاه به شهادت رسیده اند.  در این حادثه ،پاسداران مهران شوری 

زاده و محسن کیخوایی در درگیری با اشرار مسلح به شهادت رسیدند.
 عصرایران نوشت : روزنامه اسرائیلی »جروزالم پست«، با اشاره به رزمایش 
اخیر سپاه پاســداران انقلاب اسلامی و شبیه سازی عملیات حمله به پایگاه 
هسته ای دیمونا در اسرائیل در این رزمایش، نوشت، این رزمایش و این تمرین 
سطح جدیدی از قابلیت های نظامی ایران را برای ضربه زدن به اسرائیل نشان 
داد.این موضوع بیش از هر زمان دیگری اهمیت دارد زیرا ایران تهدید به حمله 

به تاسیسات هسته ای دیمونا می کند که تهدید خطرناکی است.
 میرسلیم رئیس شورای مرکزی حزب موتلفه اسلامی شد

پس از برگزاری نخستین جلسه شورای مرکزی حزب موتلفه اسلامی در دوره 
سیزدهم، سید مصطفی میرسلیم با رای اعضای شورای مرکزی حزب موتلفه 
اســلامی، رئیس شورای مرکزی دوره ســیزدهم حزب شد.همچنین حسین 
انواری به عنوان نایب رئیس شــورای مرکزی اســلامی انتخاب شد. حسن 
پزشکیان و امیر نظیفی نیز به عنوان منشی های هیئت رئیسه شورای مرکزی 
با رای اعضای شورای مرکزی حزب موتلفه اسلامی، انتخاب شدند.میرسلیم 
با مهر نیز گفت وگویی داشــت.او به این خبرگزاری می گوید دولت رئیسی 
فعالیت های اصلاحی خود را برای رفع مشــکلات کشور آغاز کرده است.او  
مشکلات باقی مانده از دولت سابق را بسیار وسیع تر از آن می داند که بتوان در 
مدت  کوتاهی حل و فصل کرد. از اصلاح  طلبان به جهت تخریب دولت انتقاد 
می کند و می گوید که آنان با هوچی گری و سوءاستفاده از ابزار لجام گسیخته 
فضای مجازی، به دنبال آن هستند که مانع توفیق دولت و خشنودی بیگانگان 
شوند.میرسلیم همچنین معتقد است که سازوکار دولت روحانی در مذاکرات 
برجام ناکارآمد بود و دولت سیزدهم باید ضمن وادار کردن آمریکا به پرداخت 
خسارت های ناشی از تحریم ها، سازوکار عزتمندانه خودش را در مذاکرات 

دنبال کند./ مهر
 

گروه خبر // رئیس کل دادگستری هرمزگان بر عزم 
دادگستری این اســتان برای حمایت از نوآوری و 
ایده پردازی در مسائل حقوقی و قضایی تأکید کرد. 
  بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ مجتبی قهرمانی در ادامه 
با بیان اینکه در تعدادی از اســتان های کشور، طرح 
رزاق برای ساماندهی، امنیت بخشی و تأمین معیشت 
مرزنشینان به اجرا درآمده و سبب بهبود وضع اقتصادی 
مردم مرزنشین و همچنین کاهش قاچاق سوخت شده 
است از رایزنی و تبادل نظر با استانداری و نمایندگان 

مجلس برای اجرای طرح رزاق در اســتان هرمزگان 
خبر داد. وی همچنین با اشاره به بهره گیری دادگستری 
استان هرمزگان از ســامانه سنجش از دور سپاس به 
منظور نظارت بر ســاخت و سازها در مناطق مختلف 
استان هرمزگان گفت: سامانه سنجش از دور سپاس، 
یک سامانه مکان محور است که می تواند با استفاده از 
نقشه ها و تصاویر دقیق ماهواره ای، مختصات ساخت و 
ساز های مجاز و غیر مجاز را به تفکیک مشخص نماید.

قهرمانی تصریح کرد: استفاده از تصاویر ماهواره ای ثبت 

شــده در این سامانه، ضمن صرفه جویی در هزینه ها، 
دستگاه های متولی و دســتگاه های نظارتی را برای 
پایش و شناسایی اقدامات مجرمانه و تغییر کاربری های 
غیرمجاز و واکنش فوری جهت صیانت از اراضی ملی 
و منابع طبیعی به شکل قابل توجهی یاری خواهد کرد.
رئیس کل دادگستری استان هرمزگان از برنامه ریزی 
دقیق به منظور ارائه طرح ها و ایده های نو برای کاهش 
ورودی پرونده ها و افزایش کیفیت رســیدگی ها  نیز 
خبر داد و یادآور شــد: با اجرای طرح صدور گواهی 

عدم سوء پیشــینه الکترونیک که از استان هرمزگان 
پایه گذاری و پس از آن در تمام کشــور اجرایی شده 
است، حجم قابل توجه ای از میزان تردد مراجعین به 
مراجع قضایی کاهش یافته است.وی خاطرنشان کرد: 
کاهش مراجعات موجب خواهد شد که دستگاه قضایی 
با آزادی عمل بیشــتری به امور مهم تر و حساس تر 
رسیدگی نماید که به همین منظور در پی آن هستیم تا 
طرح صدور گواهی عدم سوء پیشینه الکترونیک را در 
خصوص پرونده های حصر وراثت و پرونده های جبران 
خسارت حوادث بیمه ای نیز اجرا کنیم تا با به کارگیری 
سیستم های هوشــمند الکترونیکی، در وقت و هزینه 
مردم صرفه جویی شده و موجبات رفاه مردم عزیز را 

نیز فراهم آورد.

رئیس کل دادگستری هرمزگان خبر داد

 حمایت از نوآوری و ایده پردازی در مسائل حقوقی و قضایی

گروه خبــر // مانور زلزلــه و تخلیه 
اضطراری ساختمان های اداری همزمان 
با روز ملی ایمنی و مقابله با اثرات بلایای 
طبیعی در شــرکت توزیع نیروی برق 

استان هرمزگان برگزار شد.
  بــه گزارش خبرنگار دریــا ؛ این مانور 
بــا همکاری مدیریت بحران اســتانداری 
احمر، ســازمان  هرمزگان،جمعیت هلال 
آتش نشــانی، اورژانس، نیروی انتظامی و 
راهنمایی و رانندگی برگزار شــد. مانور با 
زمیــن لرزه فرضی آغاز و کارکنان پس از 
پناهگیری در محل های امن ، از ساختمان 
اداری خــارج و در محل های ایمن تجمع 

کردند. در ادامه این مانور با ورود نیروهای 
آتش نشانی، حریق فرضی مهار و کارکنان 
محصور از ساختمان خارج شدند. پس از 
آن نیز کارکنان مصدوم توســط اورژانس 
و هلال احمر مــداوا و به محل امن منتقل 
شــدند.تامین امنیت و بازگشــایی مسیر 
عبور خودروهای امدادی توســط نیروی 
انتظامی و راهنمایی و رانندگی اجرا شــد. 
در مانور زلزله نیز روشهای صحیح خاموش 
 نمودن حریق توســط کارشناسان سازمان 
آتش نشــانی آموزش داده شــد.مدیرکل 
مدیریت بحران اســتانداری هرمزگان در 
نشست پایانی این مانور بر حفظ و ارتقای 

آمادگی سازمانها در برابر بحران تاکید کرد و 
افزود: آموزش و یادگیری به عنوان نخستین 
اصل ایمنی باید مورد توجه ســازمانها و 
دستگاههای خدمات رســان قرار گیرد.
مهرداد حسن زاده اظهار داشت: با استمرار 
آموزشها و یادگیری روش های نوین مقابله 
با حوادث باید به میزانی از آمادگی دست 
یابیــم تا در مواقع بحران با کمترین تلفات 
مواجه شــویم.مدیرعامل شــرکت توزیع 
نیروی برق استان هرمزگان نیز در پایان این 
مانور گفت: این شرکت به عنوان دستگاه 
خدمات رســان از سازمانهای حساس در 
هنگام بروز حوادث طبیعی است. برهمین 

اساس آموزش مستمر نیروها برای حفظ 
آمادگی در برابر مخاطــرات از مهمترین 
اهداف این شــرکت اســت. هاجر عبدی 
افزود: برنامه ریزی ما به گونه ای اســت 
تا با آمــوزش نیروهای عملیاتی، آمادگی 
آنها به مرحله ای برسد تا در مواقع بحران، 
علاوه بر حفظ ســلامتی با تمام ظرفیت 
ارائه خدمت نمایند.در ادامه نیز مدیرعامل 
جمعیت هلال احمر اســتان هرمزگان با 

تقدیر از آمادگی شرکت توزیع نیروی برق 
در مواقع بروز حوادث گفت: اجرای مانور و 
تمرین آمادگی در برابر زلزله به عنوان اولین 
اصل مقابله با بحران است. مختار سلحشور 
افزود: استان هرمزگان یکی از کانون های 
مخاطرات طبیعی در کشور است و بر همین 
اســاس آمادگی نیروهای خدمات رسان 
برای مقابله با آثار زلزله و حوادث طبیعی 

ضروری است.

 برگزاری مانور زلزله و امداد و نجات
 در توزیع  برق هرمزگان
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اندر حکايت تاريکي شبانه

تاریکي و قطع برق معلول چیست آیا؟

مسئول آن که باشد؟ خانوم یا که آقا؟

جنسیتش مهم نیست، سالم فقط بماند

قاطي نموده ام من »یا ایها السُکارا«

اي مهربان برایم تنها چراغ آور

گر آمدي به منزل امروز یا که فردا

ظلمت براي بعضي بي حاصلي محض است

بعضي چراغْ خاموش دایم شوند دارا

دیشب مسیر خانه مجهول شد برایم

گشتم در آن سیاهي ترسیده حال و تنها

»از هر طرف که رفتم جز وحشتم نیفزود«

زنهار از این خیابان، گم گشتگي و سرما

دیگر چراغ قوه با خود برم شبانگاه

عبرت گرفته ام من یک نکته اي ست اما

 ترسم پلیس جاي سارق مرا بگیرد

از پشت سر بگوید: » برگرد، دست بالا ! «

  شیما اثني عشري

***

در حاشیه باد و توفان هاي شهر!

ما آنتن مان ز روي بام افتادا

افتاد به بام خانه همسادا

گر داد به ما آنتن مان را دادا

ورنه من و باد هرچه بادا بادا!

تیرآهن با کله روي خاک نشست

صد اصله درخت از کمرگاه شکست

جاري شده سیلي از حوادث در شهر

در شهر ما دو قطره باد آمده است!

کابین کابین و تک به تک مي چرخد

در پارک همیشه این کلک مي چرخد

بي برق چه چرخ ها که از کار افتاد

با باد ولي چرخ وفلک مي چرخد!

این دوست به ما چه داده، جز یادش را؟

مادر به شما چه گفته، جز دادش را؟

فصلي ست پر از ابر و پر از نعمت و برف

این فصل به ما چه داده، جز بادش را؟

  منیژه رضوان

طنز

جنوب کشور

علیرضا حائری زاده سرویس استان ها //
استاندار یزد پوشش ۲۸ درصدی دُز سوم 
واکسن کرونا در استان را با توجه به سرایت 
نگران کننده  بسیار  امُیکرون،  سویه  بالای 
خواند و تاکید کرد: عادی انگاری و کاهش 
حساسیت ها نسبت به کرونا ویروس، خطری 

جدی برای استان است. 
   بــه گزارش خبرنگار دریــا ؛ مهران فاطمی 

در نشست ستاد استانی پیشــگیری و مقابله 
با کرونا که به منظور بررســی آخرین وضعیت 
استان در این حوزه و همچنین برنامه های استان 
به منظور مقابله با این بیماری برگزار شــد، به 
نگرانی های فزاینده کشــور در خصوص سویه 
جدید کووید_۱9 موسوم به امُیکرون اشاره کرد 
و گفت: با توجه به قدرت سرایت بالا این سویه، 
برخی کشورهای جهان در مدت زمان کوتاهی 
درگیر این بیماری شده اند لذا شناسایی مواردی 
از ابتلا به این سویه کرونا در کشور، نگرانی ها 
را در خصــوص ایجاد موج جدید و خطرناک 

بیماری کرونا در کشور را تشدید کرده است.
وی در ادامه به تشریح وضعیت تزریق دُزهای 
اول و دوم واکســن کرونا در اســتان پرداخت 
و اظهار کرد: براســاس آمار، پوشش دُز سوم 
واکسیناســیون اســتان 28 درصد اســت که 
این رقم بســیار پایین و نگران کننده است لذا 
توصیه ما به مردم استان تزریق دُزهای دوم و 
سوم واکسن و رعایت جدی دستورالعمل های 
بهداشــتی و فاصله گذاری اجتماعی اســت.
اســتاندار عادی انگاری و کاهش حساسیت ها 
نسبت به کرونا ویروس را خطری جدی برای 

استان و کشور دانســت و خاطرنشان کرد: در 
طول هفته گذشــته شاهد رشد آمار فوتی های 
کرونایی بودیم که این موضوع جای تاســف و 
ناراحتی دارد لذا به طور کلی باید به این نکته 
 توجه داشــت که تنها راه کنترل این ویروس، 
تزریــق واکســن و اهتمام ویژه بــه رعایت 
دســتورالعمل های بهداشتی است. وی با بیان 
این که نحوه عمــل در برابر ویروس امُیکرون 
باید تغییر کند، گفت: برای پیشگیری و مقابله 
با این سویه، باید به جای تمرکز بر بستری های 
کرونایی، بر بیماران سرپایی متمرکز شویم و به 

محض مشــاهده علائم این ویروس در افراد، 
اقدامات پیشگیرانه لازم انجام شود که در این 
رابطه اجرای طرح شــهید سلیمانی از اهمیت 
ویژه ای برخوردار اســت.فاطمی با اشــاره به 
لزوم حساس ســازی مردم نســبت به کرونا و 
اهمیت اقناع آن ها نسبت به تاثیر تکمیل روند 
در  بهداشتی  و دستورالعمل های  واکسیناسیون 
ســلامت افراد، عنوان کرد: یکی از مصوبات 
این نشست، اقناع اقشار مختلف مردم با انجام 
کارهــای فرهنگی و ترویجی و دیدار چهره به 
چهره با گروه هایی از اقشــار مختلف مردم و 
انتقــال نگرانی های موجــود از طریق صدا و 
ســیما، اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی، ائمه 
جمعه و جماعات و فرمانداران اســت.وی در 
بخش دیگری از ســخنانش از تشدید نظارت 
بر رعایت دستورالعمل های بهداشتی در مدارس 
خبر داد و تصریح کرد: در این نشســت مقرر 

شد ظرف یک هفته جلساتی جهت اقناع مدیران 
در خصوص دستور العمل ها و الزامات بحث 
پیشگیری و مقابله با کرونا برگزار شود و پس از 
آن در صورت مشاهده هر گونه تخلف از سوی 
تیم های بازرســی در مدارس، مدیر مدرسه به 
هیئت تخلفات اداری معرفی شود.وی همچنین 
به ضرورت توجه به بحث واکسیناسیون اتباع 
خارجــی و پیگیری جدی افزایش پوشــش 
واکسیناســیون آن ها تاکید و بیان کرد: در این 
راســتا بر افزایش پوشش واکسیناسیون اتباع 
خارجی حاضر در استان، جهت کنترل ویروس 
کرونا و مصونیت بخشی جامعه علیه کرونا تاکید 
داریم.اســتاندار در بخش پایانی سخنانش نیز 
عنوان کرد: مقرر شد نشست هایی با نمایندگان 
واحدهای تولیدی و صنعتی اســتان به منظور 
افزایــش رعایت پروتکل های بهداشــتی در 

مجموعه های تحت مدیریتشان برگزار شود.

استاندار یزد تاکید کرد

لزوم تغییر نحوه عمل در برابر امُیکرون

علیرضا حائری زاده سرویس استان ها //مدیرکل دفتر 
مدیریت عملکرد، بازرسی و امور حقوقی استانداری یزد 
گفت: در سفر ۲۶ آذرماه گذشته آیت الله سید ابراهیم 
رئیســی ،رئیس جمهور به این شهر و همچنین حضور 
اعضای هیات دولت در برخی شهرســتان های استان 
در مجموع ۵۲ هزار و ۶۹۸ مورد تماس تلفنی و نامه از 

شهروندان دریافت شد. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ سیدحسن سالاری افزود: از این 
تعداد  28 هزار مورد تماس تلفنی از طریق سامانه ۱۱۱ ثبت 
و 24 هزار و 698 فقره نامه شــهروندان نیز دریافت شد.وی 
اضافه کرد: تمامی نامه ها بلافاصله بعد از پایان ســفر باز و 
کد رهگیری پس از تکمیل اطلاعات برای درخواست کننده 
ارسال شد و شــهروندان می توانند پس از یک ماه از طریق 
سامانه ۱۱۱ پیگیر درخواست های خود باشند.وی تصریح 
کرد: پاســخ و دســتور وزیران مربوطه به درخواست های 
مردمی در سفر به شهرســتان ها نیز در سامانه ثبت و اسکن 
و به وزارتخانه مورد نظر ارســال شــد.آیت الله »سیدابراهیم 
رییسی« رییس جمهور در دوازدهمین سفر استانی خود 26 
آذرماه امســال  وارد یزد شــد. دیدار با اقشار مختلف مردم 
با رعایت پروتکل های بهداشتی، شرکت در نشست شورای 

اداری، حضور در نشســت خبری و چند بازدید سر زده از 
جمله برنامه های رییس جمهور در این استان بود.تخصیص 
هفت هزار و 705 میلیــارد تومان اعتبار برای تکمیل ۱53 
طرح نیمه تمام دســتگاه های اجرایی از جمله دستاوردهای 
مهم دوازدهمین سفر اســتانی آیت الله رئیسی به استان یزد 
اســت.این طرح ها مربوط به وزارتخانه هــای آموزش و 
پرورش و اطلاعات ، معاونت امور زنان و خانواده ریاســت 
جمهوری، بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، تعاون ،کار و 
رفاه اجتماعی ، جهاد کشاورزی ، راه و شهرسازی ، صنعت، 
معــدن و تجارت ، صدا و ســیما، وزارت علوم، تحقیقات و 
فناوری  و فرهنگ و ارشــاد اســلامی است که به تصویب 
 رســید.همچنین اعتبار اختصاص یافته برای تکمیل پروژه 
دستگاه های اجرایی از جمله وزارت کشور، میراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشــگری ، حفاظت محیط زیست ،نفت، 
نیرو، ورزش و جوانان ، بنیاد مســتضعفان، مســکن انقلاب 
اســلامی ، کمیته امداد ،ستاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره(  
صندوق کارآفرینی امید ،بنیاد حفظ آثار و نشــر ارزش های 
دفاع مقدس در نظر گرفته شد.یزد یک میلیون و 236 هزار 
نفر جمعیت دارد  که 87 درصد در 24 شهر و بقیه در روستاها، 

آبادی ها و سکونتگاه های عشایری زندگی می کنند.

مدیرکل دفتر مدیریت عملکرد استاندار یزد :

یزدی ها در سفر رئیس  جمهور
 ۵2 هزار تماس و درخواست ارائه کردند

       

حسن سیلاوی سرویس اســتان ها // استاندار خوزستان از 
اختصاص ۶۰ هزار میلیارد ریال اعتبار برای اجرای طرح های 
مختلف بهســازی و ایمنی جاده های این اســتان خبرداد 
و گفت:طبــق برنامه طرح های بهســازی جاده های آبادان، 

خرمشهر و اروندکنار تا سال ۱۴۰۲ به بهره برداری می رسد. 
  بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ صادق خلیلیان در برنامه ویژه خبری 
ســیمای مرکز آبادان همچنین به اختصاص 70 هزار میلیارد ریال 
اعتبار از سوی شرکت ملی نفت به این استان اشاره کرد و افزود:این 
اعتبار برای برطرف کردن مشکلات استان خوزستان به خصوص 
مشکلات مربوط به آب و فاضلاب هزینه خواهد شد.وی  با اشاره 
به حضور خود در نشست هیات دولت وارائه گزارشی از چالش ها و 
مشکلات این استان همچنین اقدامات ۱00 روزه دولت در خوزستان 
افزود: در این نشســت اجرای ۱5 طرح در بخش آب و فاضلاب ، 
راه آهن، جاده ،مسکن، صنعت ومعدن، کشاورزی، صنایع پایین دستی 
نفت و گاز ،  اشتغال و پیشتیبانی از خانوارهای محروم ، امور بانوان 
همچنین امور فرهنگی و دفاع مقدس مصوب شد که اجرای آنها هفته 

گذشته به استانداری ابلاغ گردید.
* وضعیت آب اهواز، آبادان و خرمشهر بهبود می یابد

  استاندار خوزستان با بیان اینکه طرح آبرسانی غدیر آب آشامیدنی 
مورد نیاز 52درصد جمعیت غرب اســتان را تامین می کند گفت: 
بر اســاس تصمیم اتخاذ شــده با اجرای یک پروژه اضطراری به 
طول ۱0 کیلومتر از مخزن ســد دز به سمت سد کرخه میزان آب 
این طرح از ۱0مترمکعب بر ثانیه به 20 مترمکعب بر ثانیه افزایش 
مــی یابد که با این اقدام علاوه بر بهبود کیفیت آب و افزایش مقدار 
آن به میزان 2 برابر، کیفیت آب آشــامیدنی شهرهای اهواز، آبادان 
و خرمشهر از نظر شــوری بهبود می یابد.وی در بخش دیگری به 
مشکلات زیرساختی شهرهای آبادان و خرمشهر اشاره کرد و گفت: 
مسایل و مشکلات شهرهای آبادان و خرمشهر با گذشت چند دهه 
از پایان جنگ تحمیلی همچنان به قوت خود باقی مانده و مسئولان 
با خونســردی از آنها گذر کرده اند که نمونه بارز آن احداث جاده 

قدیم خرمشهر - اهواز است که خطرات ناشی از آن همچنان مردم 
را تهدید می کند.خلیلیان گفت: منطقه آزاد اروند نه تنها هیچ توسعه ای 
در آبادان و خرمشهر ایجاد نکرده بلکه به دلیل ساختاری که بر آن 
حاکم بود عملا باعث شد برخی دستگاه های اجرایی به وظیفه قانونی 
خود عمل نکنند و  این امر باعث عقب ماندگی این شــهرها شده 
است.استاندار خوزستان ادامه داد: دولت با تغییر مدیریت، از  منطقه 
آزاد اروند انتظار دارد به وظیفه خود بر اســاس اساسنامه عمل کند 
و دولت نیز در چارچوب وظایف از این ســازمان حمایت می کند 
که  با این اقدام امیدواریم شــاهد تحــول و تحقق اهداف در آبادان 
 و خرمشــهر باشــیم.وی در ادامه به موضوع حساب های بانکی 
شرکت های بزرگ فعال در استان خوزستان اشاره کرد و گفت: از 
شرکت های بزرگ و صنایع فعال در استان خوزستان که دفاتر مرکزی 
آنها در تهران اســت و  وجوه آنها به حساب بانکی در مرکز کشور 
واریز می  شود خواسته شده تا از این پس وجوه و پرداختی خود را 

در استان انجام دهند.
*  مجوز سفر دوم لنج ها و شناورها اخذ شد

  خلیلیان همچنین در خصوص کالای ته لنجی گفت: مجوز کالای 
ته لنجی لنج های تجاری و شناورهایی که سفر سوم را انجام نداده اند 
در سالجاری محفوظ است ضمن اینکه برای سال آینده با پیگیری 
انجام شــده مجوز سفر دوم این شناورها اخذ شده است.وی افزود: 
معاون اقتصادی استانداری خوزستان دستگاه های مربوطه را موظف 
کرده بر اساس زمانبندی بازارچه مرزی اروندکنار را فعال نمایند تا این 
بازارچه که می تواند باعث رونق و توسعه منطقه شود فعالیت اقتصادی 
خود را آغاز کند.طرح جامع توســعه کشاورزی خوزستان تدوین 
می شود .  استاندار خوزستان به تهیه طرح جامع توسعه کشاورزی این 
استان نیز اشاره کرد و گفت: طرح جامع بخش کشاورزی خوزستان 
در حال تدوین است که بر اساس آن علاوه بر نخل های موجود طرح 
ویژه ای برای احیای نخلستان های آبادان ، خرمشهر و توسعه صنایع 
جانبی نیز در نظر گرفته شده است.خلیلیان یکی از مشکلات عمده 
کشاورزی این استان را مشکل شوری آب  رودخانه های کارون و 

بهمنشیر دانست و ادامه داد: یکی از مشکلاتی که دولت سیزدهم در 
بدو شروع کار با آن مواجه شد رهاسازی آب از سدهای  خوزستان 
بدون برنامه از سوی دولت قبل بود لذا برای عبور استان خوزستان از 
تنش آبی با ایجاد محدودیت برای کشت چغندر قند و کلزا ، الگوی 
کشت به سمت کشت گندم که محصول راهبردی است تغییر یافت.

وی همچنین به سفر رئیس جمهور به خوزستان اشاره کرد و گفت: 
رییس جمهور در این سفر به حق آبه این استان تاکید کرد و این حق 
محفوظ است.اســتاندار خوزستان در ادامه به مشکلات تیم فوتبال 
 صنعت نفت آبادان اشاره کرد و گفت: این تیم متعلق به پالایشگاه و 
وزارت نفت است و مجوز وزیر نفت برای اختصاص اعتبار به این تیم 

می تواند راهگشا باشد.
*   امُیکرون هنوز وارد خوزستان نشده

  استاندار خوزستان در خاتمه به تشریح وضعیت این استان از نظر 
شــیوع کرونا پرداخت و گفت: به مدت ۱5 روز مرزهای زمینی و 
دریایی خوزســتان بسته شده و به جز گرووهای هفت گانه به هیچ 
مسافری مجوز تردد از مرز داده نمی شــود. وی اضافه کرد: تردد 
مسافر از فرودگاه های اســتان خوزستان مشروط به تزریق 2 دُز 
واکسن و ارائه تست منفی پی سی آر خواهد بود.خلیلیان گفت:تاکنون 
موردی از ابتلا به سویه امُیکرون در استان خوزستان گزارش نشده 

است.

استاندار خوزستان :

۶۰ هزار میلیارد صرف ایمنی جاده های خوزستان می شود

 

حسن سیلاوی ســرویس استان ها // مدیرکل 
HSE وزارت نفت در آیین رونمایی از پروژه های 
محیط زیســتی شــرکت ملی مناطق نفتخیز 
جنوب گفت: حدود ۴.۵ تا ۵ میلیارد دلار، مبلغ 
سرمایه گذاری پروژه های محیط زیستی در این 
منطقه است که نشان دهنده اهمیت این موضوع 

است. 
   بــه گزارش خبرنگار دریــا ؛ مظاهر انصاری در 
آیین رونمایی از پروژه های محیط زیســتی شرکت 
ملی مناطق نفت خیز جنوب به منظور جلوگیری از 
سوزاندن ۱4.3 میلیارد فوت مکعب گاز همراه با نفت 

در ســال، که امروز )5 دی ماه( در منطقه عملیاتی 
شــرکت نفت مارون برگزار شد، اظهار کرد: پس از 
ابلاغ سیاست های محیط زیستی مقام معظم رهبری 
و سیاســت های کلی محیط زیســت کشور، همه 
دستگاه های اجرایی به ســمت و سوی اجرای این 
سیاســت ها رفتند . وی افزود: در این سیاست ها به 
صورت شفاف همه مســائل مطرح شده و ماده 48 
قانون برنامه ششــم توسعه نیز دولت را مکلف کرد 
که تا 90 درصد گازهای مشــعل و گازهای همراه 
کاهش داده شود.مدیرکل HSE وزارت نفت ادامه 
داد: شــرکت ملی نفت ایران در منطقه خوزســتان، 
پروژه های کوتاه مدت و بلندمــدت دارد و امیدوار 
هستیم تا پایان سال ۱404 این پروژه ها به سرانجام 
برســند و برگ زرینی برای جمهوری اسلامی ایران 
رقم بخورد.انصاری با اشاره به پروژه های جلوگیری 
از ســوزاندن گازهای همراه نفت در منطقه جنوب 
که امروز به بهره برداری رســیدند، عنوان کرد: حدود 
4.5 تا 5 میلیــارد دلار، مبلغ ســرمایه گذاری این 
پروژه های محیط زیستی است که نشان دهنده اهمیت 
این موضوع اســت.وی تصریح کرد: بازیافت حدود 
9 میلیارد فوت مکعب گازهای همراه در ســال، به 

این معنی اســت که 33 میلیون تن گاز دی اکســید 
کربن )معادل 4 درصد از گاز دی اکســید کربن در 
کشور( جمع آوری می شود که کار بسیار بزرگی است.
وزارت نفت از شــرکت های دانــش بنیان و خلاق 
حمایت خواهد کــرد . مدیرکل HSE وزارت نفت 
بیان کرد: وزارت نفت در دوره جدید از شرکت های 
دانش بنیان، نوآورانه و خلاق حمایت خواهد کرد و 
بسته های پیشنهادی جدیدی در این خصوص دارد که 
به زودی ابلاغ خواهد شد.انصاری با اشاره به اینکه 
امروز ما مکلفیم در محیط زیستی که زندگی می کنیم 
مســئولانه رفتار کنیم، گفت: در  خصوص موضوع 
محیط زیست، باید توسعه پایدار و توازن را رعایت 
کنیم. اگر توسعه بدون برنامه برای محیط زیست در 
نظر گرفته شــود مانند غده سرطانی معضل بزرگی 
ایجــاد خواهد کرد.مدیــرکل HSE وزارت نفت با 
تاکید بر اینکه وزارت نفت برای مسائل محیط زیست 
اهمیت خاصی قائل اســت، افزود: برخی می گویند 
ماهیت توسعه، تخریب محیط زیست است اما توسعه 
برنامه ریزی شده، می تواند محیط زیست را حفظ کرده 
که این موضوع از اهداف کلان وزارت نفت است و در 

دنیا نیز به آن عمل می شود.

طرح :  فاطمه  هوشنگی

مدیرکل HSE وزارت نفت عنوان کرد

سرمایه گذاری ۵ میلیارد دلاری در پروژه های زیست محیطی جنوب

علیرضا حائری زاده سرویس استان ها // رئیس پلیس فتا استان یزد 
گفت: اختصــاص نام کاربری خاص، کلمه عبور قوی و فعال کردن رمز 
یک بارمصرف برای تأییدیه ورود، مهم ترین اقدامات برای جلوگیری از 

سوءاستفاده کلاهبرداران است. 
   به گــزارش خبرنگار دریا ، ســرهنگ مرتضی ابوطالبــی با حضور در 
جمع خبرنگاران اســتان رعایت نکردن نکات امنیتی در خدمات بانکداری 
الکترونیک از ســوی بانک ها، مؤسســات و کاربران را عامل افزایش زمینه 
سرقت موجودی حساب ها دانست و اظهار کرد: کاربران این گونه خدمات باید 
در تخصیص کلمه عبور به مواردی همچون اســتفاده از کاراکتر های ترکیبی، 
بزرگ و کوچک و علائم مختلف، اســتفاده نکردن از اسامی و اعداد خاص، 
تغییر دوره ای آن ها، اســتفاده نکردن مجدد از رمزی که قبلًا به کار برده شده، 
استفاده نکردن از رمز یکسان برای بانک های متفاوت، عدم یادداشت موارد و 
به همراه داشتن آن ها، عدم ذخیره سازی در مرورگر ها و عدم استفاده از رمز 

عبور پیش فرض دقت کنند.
  وی افزود:کاربــران تا جایی که امکان دارد نبایــد در مراکز عمومی نظیر 
کافی نت ها یا مکان هایی که اینترنــت رایگان در اختیار آنان می گذارند و از 
امنیت آن اطمینان کافی ندارند وارد اینترنت بانک یا موبایل بانک خود شوند. 

همچنین از پاسخ به ایمیل های مشکوک ارسالی به نام بانک خودداری کنند.
رئیس پلیس فتای استان یزد گفت: هنگام واردکردن آیتم های ورود به بانک 
مراقب باشــید تا کسی شما را نبیند، مشــخصات ورود به صفحه خود را به 
هیچ وجه در اختیار دیگران قرار ندهید، پیامک برداشــت و واریز به حساب 
خود را فعال کنید، از افزونه ها و برنامه های امنیتی مثل ضد فیشینگ استفاده 
 VPN کرده و همچنین به هیچ وجه در هنگام اســتفاده از بانکداری آنلاین

خود را روشن نکنید.
  ســرهنگ ابوطالبی در پایان خاطرنشــان کرد: کاربران باید برای دریافت 
موبایل بانک حتماً به وب سایت و یا خود بانک مراجعه و همچنین می توانند 
از "HttPS://w ww.cybErPolicE.ir/liNkS وبــگاه پلیس فتا برای 

ورود به اینترنت بانک استفاده کنند.

رئیس پلیس فتای یزد:

 در مراکز عمومی وارد اینترنت 
و موبایل بانک نشوید 

حسن سیلاوی سرویس استان ها // 
مدیرعامل شرکت ملی مناطق نفت خیز 
جنوب در آیین رونمایی از پروژه های 
محیط زیستی شــرکت ملی مناطق 
نفت خیز جنوب گفت: پروژه های بسیار 
خوبی در دستور کار قرار دارد و باید 
در آینده پیش روی صنعت نفت، تمام 
تلاش خود را جهت به حداقل رساندن 

میزان گازسوزی داشته باشیم. 
  به گــزارش خبرنگار دریا؛ علیرضا 
 دانشی در آیین رونمایی از پروژه های 
مناطق  ملی  زیستی شــرکت  محیط 
نفت خیز جنــوب جهت جلوگیری از 
ســوزاندن ۱4.3 میلیارد فوت مکعب 
گاز همراه با نفت در سال، که در منطقه 
عملیاتی شــرکت نفت مارون برگزار 
شد، اظهار کرد: قطعا انجام این پروژه ها 
باید در گذشــته با شدت و حدت در 
مناطق نفتخیز اجرا می شــد هر چند 
که پروژه های متعــددی را نیز در این 
خصوص داشــته ایم اما مفتخر هستم 
کــه مناطق نفت خیز جنــوب حدود 
 8۱ درصــد گازهای همــراه خود را 
جمع آوری می کند. وی با اشاره به فصل 

جدید مدیریت مناطق نفتخیز جنوب 
افزود: در این فصل تمام تلاش ما در 
جهت تکمیل زنجیره ارزش سرمایه ای، 
پولی و محیط زیســتی خواهد بود.
مدیرعامل شرکت ملی مناطق نفت خیز 
جنوب تصریح کرد: مسائل مربوط به 
تحریم ها و نبود سرمایه قطعا نمی تواند 
به عنوان یک مشــکل تلقی شــود و 
باعــث آن اقداماتی که انجام نگرفته، 
شــده باشــد. اگر با یک ابتکار عمل 
مدیریتی، پیگیر موضوعات می بودیم، 
 وضعیت کنونی بهتــر از این می بود.
دانشی با اشاره به اینکه همه تلاش ها 
بر خاموش کردن مشــعل ها معطوف 
است، گفت: وجود مشعل در صنعت 
نفت، موضوعی اجتناب ناپذیر است  و 
استفاده از آن برای اطمینان از کارکرد 
صحیح یک سیستم، اورهال و تعمیرات 

نیاز است. 
  مدیرعامل شــرکت ملــی مناطق 
نفت خیــز جنوب با اشــاره به اینکه 
پروژه های بســیار خوبی در دستور 
کار قرار دارد، ادامه داد: باید در آینده 
پیش روی صنعــت نفت، تمام تلاش 

خــود را جهت به حداقل رســاندن 
باشیم.دانشی  داشته  گازسوزی  میزان 
گفت: در منطقه گچساران و آغاجاری 
حدود 600 میلیون فوت مکعب گاز 
را شــرکت پالایشــگاه گاز بیدبلند 
جمع آوری خواهد کــرد و برای آن، 
پروژه در دســتور کار قــرار خواهد 
گرفت و در منطقه شرکت های نفت و 
گاز کارون و مارون، پروژه هایی برای 
فوت  میلیون  جمع آوری حدود 250 
مکعب گاز وجــود دارد که پیگیری 
خواهند شــد.مدیرعامل شرکت ملی 
مناطق نفت خیز جنوب گفت: در همین 
جلسه به همکاران خود می گویم، این 
پروژه ها که برای ۱4.3 میلیارد فوت 
مکعب در روز برنامه ریزی شــده اند، 
حتمــا بــرای زنجیــره تکمیلی این 
موضوع برنامه ریزی داشته باشند.وی 
افزود: اگر در این جهت حرکت کنیم، 
عایدی برای کشور خواهیم داشت و 
 از انتشار گازهای گلخانه ای و تخریب 
محیط زیست جلوگیری خواهد شد. 
همه تلاش باید این باشــد که صنعت 

نفت پاکی را در آینده داشته باشیم.

مدیرعامل شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب مطرح کرد

تلاش برای به حداقل رساندن میزان گازسوزی 
در صنعت نفت
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اقتصادی

وقتی »اسکوئید گیم« 
و »سریال های کره ای« به نفع صادرات کره تمام شد 

  ســرویس اقتصادی // محبوب شدن سریال ها و تولیدات سینمایی 
کره ای به صورت غیر مســتقیم در حال تبلیغ اســتفاده از کالاهای این 
کشور است. افزایش محبوبیت فیلم ها و سریال های کره ای در حال جذب 
مصرف کنندگان به سمت تولیدات این کشور است و باعث شده تا شاهد 
افزایش خرید محصولات کره ای در بسیاری از کشورهای جهان باشیم.کار 
به جایی رسیده که حتی در آمریکا هم مشتریان جدیدی برای محصولات 
کره ای پیدا شده  است.اخیرا سریال اسکویید گیم کره ای ها در بازار جهانی 
ســر و صدای زیادی به پا کرد و به یکی از پرفروش ترین ســریال های 
نتفیلیکس در جهان تبدیل شــد.در این سریال ها استفاده از محصولات 
کره ای باعث جذب مخاطبان خارجی شده به گونه ای که به عنوان مثال 
فروش محصولات غذایی یخ زده شرکت چیلجدانگ کره تنها در سه ماهه 
سوم ســال جاری در بازار آسیا و اروپا ۱9 درصد رشد کرده است و یا 
فروش نودل های شرکت نانگشیم کره هم پس از آنکه نام آن در یک فیلم 
خانوادگی به نام پارازیت برده شــد افزایش چشم گیری پیدا کرده است.
گفته می شود که فروش نانگشیم در سال 2020 با 24 درصد افزایش به 
990 میلیون دلار افزایش یافت چرا که فیلم پارازیت در سال 2020 برنده 
جایزه اسکار شده بود. در این فیلم فقط در یکی از سکانس ها یک بازیگر 
زن برای آنکه نشــان دهد که ثروتمندان کره هم ممکن است از غذاهای 
معمولی استفاده کنند دو عدد  از نودل های نانگشیم را پخت.یا در مثالی 
دیگر در سریال اسکوید گیم در بازی دوم بازیکنان باید برای زنده ماندن 
آبنبات هایی به شکل ستاره یا چتر را به طور کامل و بدون شکستگی از 
قالب آن بیرون می آوردند. محبوبیت سریال »اسکوید گیم« باعث شده 
تا فروش این آبنبات ها افزایش چشم گیری داشته باشد.در واقع در قالب 
 این سریال ها شاهد آن هستیم که استفاده از محصولات کره ای در حال جا 
باز کردن میان مصرف کنندگان جهان اســت و به صورت غیر مســتقیم 

مصرف کالاهای کره ای را تبلیغ می کند.

معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی :
اقساط وام نهضت ملی مسکن نصف شد 

  ســرویس اقتصادی // معاون مســکن و ســاختمان وزارت راه و 
شهرســازی گفت: با توجه به اینکه نیمی از رقم اقساط وام 450 میلیون 
تومانی نهضت ملی مسکن ویژه متقاضیان تهرانی را دولت پرداخت می کند، 
رقم اقساط 3.5 تا 4 میلیون تومان است. محمود محمودزاده در گفتگو 
با رادیو ایران درباره اقســاط تسهیلات 450 میلیون تومانی نهضت ملی 
مسکن اظهار کرد: دولت برای مسکن دولتی نیمی از اقساط این تسهیلات 
را پرداخت خواهد کرد؛ بنابراین اقساط به کمتر از نصف رقم اعلام شده 
خواهد رسید.وی افزود: برای متقاضیان نهضت ملی مسکن در تهران که 
سقف تسهیلات آن 450 میلیون تومان است، میزان اقساط این تسهیلات 
بــه هیچ عنوان 7 یا 5 میلیون تومان نیســت و با توجه به آنکه نیمی از 
اقســاط آن را دولت پرداخت می کند، به نصف قسط 7 میلیون تومانی 
یعنی 3.5 تا 4 میلیون تومان می رسد.معاون مسکن و ساختمان وزارت 
راه و شهرسازی تصریح کرد: با توجه به طولانی شدن دوران بازپرداخت 
و افزایش سود متعلقه، در صورت درخواست متقاضی، تقسیط تسهیلات 
مزبور در دوره های زمانی کوتاه تر 8، ۱0، ۱2 و ۱5 ساله امکان پذیر است.

خبر
 ســرویس اقتصادی // در جلسه هیات 
دولت که به ریاست آیت الله دکتر سید 
ابراهیم رئیسی برگزار شد، اعضای دولت 
به استناد قانون هدفمند کردن یارانه ها 
و در اجرای حکم منــدرج در بند )ی( 
تبصره )۸( قانون بودجه سال ۱۴۰۰ کل 
کشور، نحوه محاسبه تعرفه برق مصرفی 

مشترکان را تعیین کردند. 
  بر اساس مصوبه هیات وزیران، بهای برق 
مشــترکان کم مصرف )در سقف مصرف 50 
درصد الگوی مصرف( تحت پوشش کمیته 
امداد امام خمینی )ره( و ســازمان بهزیستی 
برابر صفر محاســبه می شود.تعرفه های برق 
مصارف خانگی مشــترکین کمتر از الگوی 
مصرف بر اساس تصویب نامه سال ۱397 
هیات وزیران تعیین می شود.همچنین تعرفه 
برق مشــترکین خانگی با مصرف بالاتر از 
الگوی مصوب برای مصارف کمتر از الگو بر 
اساس جدول فعلی، مازاد بر آن تا یک و نیم 
برابر، تا دو برابر و مصارف بیش از دو برابر به 
ترتیب با ضریب )۱/5( ، )2/5( و )3/5( برابر 
هزینه تأمین برق )متوسط نرخ قراردادهای 
خرید تضمینی برق از نیروگاه های حرارتی 
دو سال گذشته به علاوه هزینه نقل و انتقال 
برق )ترانزیت( و هزینه ســوخت با تعرفه 
نیروگاهی( محاســبه و دریافت می شود.در 
محاسبه صورتحساب برق ماه های گرم برای 

مشترکان مشمول این مصوبه جزء در مناطق 
گرمســیر یک و سایر مناطق گرم به ترتیب 
ضریب )50/ 0( و )0/8( اعمال می گردد.با 
هدف تشویق مشترکانی که الگوی مصرف را 
رعایت می کنند و مصرف خود را در ماه های 
گرم نسبت به دوره مشابه سال قبل کاهش 
می دهند، به میزان کاهش مصرف نسبت به 
الگوی مصرف یا مصرف دوره مشــابه سال 
قبــل )هر کدام کمتر باشــد(، پاداش صرفه 
جویی معادل هزینه تأمیــن برق پرداخت 

می شود.
   اعمال ضریب 2 برای پاداش صرفه جویی 
در ساعات اوج بحرانی بلامانع است و برای 
فرهنگ سازی و تشویق به کاهش مصرف، 
وزارت نیرو مجاز به تعیین و اعمال تشویق 
)پرداخت پاداش( بیشــتر و یا اهدای جوایز 
می باشد.برای خانوارهای دارای بیش از یک 
واحد مسکونی، مجموع مصارف واحدهای 
مزبور )بر اساس دستورالعمل ابلاغی وزارت 
نیرو(، برای تشخیص پله مصرف و محاسبه 
صورتحســاب مبنای عمل قــرار می گیرد.

با هدف اطلاع مشــترکان از میزان مصرف 
و ایجاد زمینه اصلاح مصرف برق، ســاز و 
کار لازم بــه نحوی طراحــی و اجرا گردد 
که مشترکان، امکان پیش بینی و انتخاب پله 
مصرفی خود را داشــته باشند. وزارت نیرو 
مجاز است برای مشترکانی که سطح مصرف 

انتخابی خود را مراعــات نمایند، 5 درصد 
تشــویق اعمال نماید.تعرفــه برق مصارف 
اشــتراکی، عمومی )به جز مصارف مشمول 
معافیت قانونــی، مراکز نیکوکاری و خیریه 
و مراکز بهزیســتی و نگهــداری جانبازان، 
معلولین، ســالمندان، کودکان و ...( و سایر 
مصارف )شامل مصارف تجاری( به ترتیب 
با ضریب یک و یک و نیم )۱/5( برابر هزینه 
تأمین برق محاسبه و دریافت می شود. تعرفه 
برق مصارف پمپاژ آب بر اساس تعرفه های 
جاری محاســبه و دریافت می شــود. در 
صورت تجاوز از قدرت مجاز، شرکت های 
برق نســبت به محدود نمودن مصرف اقدام 
و مصارف مازاد معــادل هزینه تأمین برق 

محاسبه و دریافت می شود.
* اختصاص اعتبار برای جبران خسارات 
ناشــی از خشکسالی، ســیل و زلزله در 

استان های اصفهان، کرمان و هرمزگان
  هیــات وزیــران به پیشــنهاد ســازمان 
برنامه و بودجه کشــور و بــه منظور جبران 
 اثرات خشکســالی بر حقآبــه داران حوضه 
زاینده رود، با اختصاص مبلغ 5 هزار میلیارد 
اعتبار به صورت هزینه ای به سازمان مدیریت 
و برنامه ریزی اســتان اصفهان موافقت کرد تا 
پس از اخذ مبلغ ۱0 هزار میلیارد دیگر توسط 
استان اصفهان براساس مصوبه کارگروه ملی 

ســازگاری با کم آبی و از محل منابع وصولی 
از صنایع پرآب بر و سایر منابع استانی برای 
موضوع فوق در چارچوب قوانین و مقررات 
مربوط هزینه گردد.همچنین مبلغ ســه هزار 
میلیارد ریال به صــورت تملک دارایی های 
سرمایه ای به منظور اجرای طرح های مصوب 
و تأمین انتقال آب در استان اصفهان اختصاص 
یافــت و ســازمان مدیریــت برنامه ریزی 
اســتان اصفهان و استانداری اصفهان و سایر 
دســتگاه های مربوط موظف شدند گزارش 
عملکرد این تصویب نامه را در مقاطع ســه 
ماهه به ســازمان های برنامه و بودجه کشور 
و مدیریت بحران کشور ارسال نمایند.هیات 
وزیران همچنین به منظور جبران خســارات 
ناشی از سیل و مخاطرات طبیعی در مرداد ماه 
سال جاری در استان کرمان، با اختصاص مبلغ 
50 میلیارد ریال اعتبار هزینه ای جهت احداث 
و بازسازی اماکن مسکونی روستایی و شهری 
در شهرستان های این اســتان موافقت کرد.

همچنین با تصویب دولت، مبلغ ۱04 میلیارد 
و 500 میلیون ریال تســهیلات بانکی ارزان 
قیمت )با سود 4 درصد روستایی و 5 درصد 
شهری( به منظور جبران خسارات یاد شده، با 
ضمانت زنجیره ای پرداخت می شود. لازم به 
ذکر اســت، بدهی، معوقات و چک برگشتی 
احتمالی آســیب دیدگان به بانک ها مانع از 
دریافت این تسهیلات نخواهد بود.دولت، بنیاد 

مسکن انقلاب اسلامی را نیز موظف کرد ضمن 
نظارت فنی و اجرایی بر روند انجام بازسازی، 
گزارش عملکرد اعتبارات فوق را هر سه ماه 

به ســازمان های برنامه و بودجه کشور و 
کشور  بحران  مدیریت 

نماید. ارسال 
ت  هیــا

وزیران 
ادامــه،  در 

مبلغ  اختصاص  با 
3400 میلیارد ریال به صورت 

هزینه ای و تملک دارایی های سرمایه ای برای 
بازسازی بخش های خســارت دیده اماکن 
مسکونی شهری و روســتایی و تأسیسات 
زیربنایی معابر شــهری و جاده ها ناشی از 
زلزله آبان ماه سال جاری در استان هرمزگان 
موافقت کــرد.  همچنین مبلغ 4747 میلیارد 
و 600 میلیون ریال تســهیلات بانکی ارزان 
قیمت )با سود 4 درصد روستایی و 5 درصد 
شهری( از طریق بانک های عامل به منظور 
جبران خسارات ناشی از وقوع زلزله در استان 

هرمزگان پرداخت می شود.

* دولت درخصوص نحوه ادامه بررسی 
لوایح تقدیمی به مجلس شورای اسلامی 

تصمیم گیری کرد
  هیات وزیران به پیشنهاد معاونت 
امــور مجلس رئیس 
به  و  جمهور 
د  ستنا ا

ه  د مــا
 )4 2 (
نامــه  آییــن 
داخلــی دولــت، درخصــوص 
 ادامه بررســی یا اســترداد لوایــح جاری در 
دولت یازدهم مجلس شورای اسلامی و لوایحی 

که اعلام وصول نشده اند، تصمیم گیری کرد.
* اصلاح آیین نامــه اجرایی مربوط به 

مصارف هدفمندی یارانه ها
  هیات وزیران با هدف رفع مغایرت موجود در 
ردیف های جدول مصارف هدفمندی یارانه ها و 
به منظور جلوگیری از سردرگمی دستگاه های 
اجرایی و اختلال در مراحل اجرایی، با اصلاح 
آیین نامه اجرایی تبصره )۱4( قانون بودجه سال 

۱400 کل کشور موافقت کرد.

در جلسه هیات دولت تصویب شد

نحوه محاسبه تعرفه برق مصرفی مشترکان

طرح : فاطمه هوشنگی

  
ســرویس اقتصادی // در حالی پروژه به روزرسانی 
نیروگاه رامین با استفاده از تسهیلات دولتی روسیه 
در حال انجام اســت که برخی کارشناسان معتقدند 

از این تسهیلات استفاده های بیشتری می توان کرد.
   در تبصره 3 قانون بودجه ۱40۱ برای چندمین ســال 
متوالی امکان استفاده از تسهیلات دولتی روسیه آمده است. 
این قانون که برای اولین بار در قانون اصلاحی بودجه سال 
95 تصویب شد، اجازه استفاده از تسهیلات دولت تا سقف 
5 میلیارد دلار را برای استفاده در پروژه های انرژی های 
نو، هســته ای، نیرو، راه آهن، بزرگراه ها، سدها، شبکه های 
آبیاری و طرح های انتقــال آب به دولت می داد.به عنوان 
مثال ســال گذشته نیروگاه سیریک در استان هرمزگان با 
استفاده از همین تسهیلات ساخته شد. رضا اردکانیان، وزیر 
وقت نیرو در مراســم افتتاحیه این نیروگاه گفت: نیروگاه 
سیریک گام اول بود و طی توافقات انجام شده با مقامات 
کشور روسیه پروژه های بعدی شامل برقی کردن خط راه 
آهن اینچه برون - گرمســار، راه آهن زاهدان - بیرجند، 
توسعه نیروگاه حرارتی، همچنین نیروگاه قطب بند اولیا و 
تأمین واگن های مترو برای کلان شهرهای ایران یکی پس 

از دیگری عملیاتی خواهد شد.
*  بیش از ۲۰ درصد وام روســی عملیاتی شــده 

است
   در همین راســتا رضا فرحناکیان، مشاور وزیر نیرو در 
امور بین الملل با اشــاره به اینکه جذب سرمایه خارجی 
برای توســعه کشور نقش اساســی دارد، افزود: بیش از 
20 درصد وام عملیاتی شــده، lcها باز شده و اولین و 
دومین برداشت هم انجام شده است.وی افزود: رایزنی ها 
برای برداشت حدود 70 درصد باقی مانده ادامه دارد ولی 
بســیاری از کارهایش مثل مجوز شورای اقتصاد، تعیین 
بانک عامل و عقد قراردادهای تجاری انجام شــده است.
هفته گذشــته خبرنگار مهر از بازســازی نیروگاه رامین 
اهواز با اســتفاده از منابع دولتی روسیه خبر داد. نیروگاه 
رامین بزرگترین مجموعه نیروگاه بخاری کشور به حساب 
می آید که بخش اعظمی از تولید انرژی استان خوزستان 
را به عهده دارد. در حال حاضر ظرفیت نامی این نیروگاه 
حدود ۱850 مگاوات اســت. بهره بــرداری از 2 واحد 
اولیه این نیروگاه به پیش از انقلاب اســلامی باز می گردد 
اما واحدهای شــماره 3، 4، 5 و 6 بعد از انقلاب احداث 
شده که روند ارتقای ظرفیت تا دهه 70 ادامه داشته است.
علیرضا نصراللهی، مدیر برنامه ریزی برق حرارتی با تأیید 
این خبر گفت: برآورد اولیه از پروژه بالغ بر 350 میلیون 

یورو اســت که قرار است 85 درصد از این مبلغ از محل 
وام 5 میلیارد یورویی دولت روســیه به ایران تأمین مالی 
شود و ۱5 درصد دیگر نیز در قالب پیش پرداخت توسط 
طرف ایرانی تأمین شود. به عبارت دیگر رقمی نزدیک به 
300 میلیون یورو از این پروژه از محل وام دولتی روسیه و 
مابقی از سمت ایران تأمین مالی خواهد شد.وی در بخش 
دیگری از صحبت هایش اظهار کرد: قرارداد با شرکت پاور 
ماشینز روسیه نهایی و بسته شده و مجوز شورای اقتصاد 
برای سهم ســاخت داخل به اتمام رسیده است. در حال 
حاضر مســئله روی میز ما مهیا کردن شرایط برای تأمین 
مالی پروژه از محل وام روسیه است که این مسئله منوط به 
درخواست رسمی دولت سیزدهم شد، درخواست رسمی 
از قرار اطلاع بنده در حال صادر شــدن است.لازم به ذکر 
است آنچه که برای این پروژه تعریف شده استفاده از منابع 
دولتی و بانکی روسیه است و ماهیت آن با سرمایه خارجی 
)فاینانس( متفاوت است. در شیوه فاینانس سرمایه گذار در 
ســود و ضرر پروژه شراکت دارد ولی در این شیوه در هر 
صورت باید با نرخی که برای این پروژه مشخص نیست، 

بازپرداخت شود.
*  بــا همین مبلغ می توان نیروگاهــی با ۶ برابر 

ظرفیت ساخت
   در همین موضوع محمد پور حمید، کارشــناس حوزه 
نیرو در گفت وگو با خبرنگار مهر گفت: برای تحلیل این 

پروژه باید هزینه-فرصت کنیم و ببینیم در ازای هزینه ای 
که می کنیم چه چیزی را به دســت می آوریم. در واقع ما 
یک وام 350 میلیون یورویی می گیریم و در مقابل ۱5 تا 
20 سال عمر نیروگاه بیشتر و همچنین ۱80 مگاوات هم 
به ظرفیت پروژه اضافه می شود.وی افزود: و این در حالی 
است که یک شرکت ساخت توربین داخلی با همین مبلغ 
توانایی ساخت یک نیروگاه سیکل ترکیبی کلاس F با 60 
درصــد بازدهی و ظرفیت حدود ۱000 مگاوات، یعنی 6 
برابر ظرفیت مازاد نیروگاه رامین را دارد. طبیعتاً عمر این 
نیروگاه تازه هم بین 25 تا 30 سال خواهد بود. این مقایسه 
نشان می دهد پلنی که برای استفاده از این تسهیلات روسی 
در نظر گرفته شده، پلن درستی نیست.پورحمید تصریح 
کرد: همچنین با این مبلغ می توان یک واحد بخار به نیروگاه 
ســیریک اضافه کرد که آن هم سال گذشته با تسهیلات 
روسی پیش برده شد. همچنین با توجه به اینکه دانش فنی 
نیروگاه های اتمی در کشور موجود نیست و تنها نیروگاه 
اتمی کشــور که همان نیروگاه بوشهر است، سالهاست به 
علت کندی روند پیمانکار روس از برنامه عقب افتاده است.
این کارشناس نیرو در پایان با تأکید بر اینکه توانایی این 
کار در داخل وجود دارد، افزود: البته بعضاً گفته می شــود 
 که این پروژه ها از سمت روســی تعیین شده است، ولی 
بهتر اســت پروژه هایی در کشور تعریف شود که علاوه بر 
ایجاد ارزش افزوده بالاتر، دانش فنی آن در کشور موجود 

نباشد.

   سرویس اقتصادی // معاون مسافری 
ایران  اسلامی  راه آهن جمهوری  شرکت 
از عرضه بلیت قطــار با نرخ خرداد ماه 
تغییر  سال گذشــته خبر داد و گفت: 
قیمت بلیت قطار تنها با مصوبه شواری 
عالی هماهنگی ترابری امکان پذیر است. 
   میرحسن موسوی در پاسخ به سوالی مبنی 
بر اینکه آیــا با توجه به اینکه پروتکل های 
مربوط به رعایت فاصله گذاری اجتماعی در 
ســفرهای ریلی تعدیل شده و به 80 درصد 
ظرفیت موجود رسیده است، آیا قیمت  بلیت 
قطار تغییری خواهد کرد یا خیر؟ اظهار کرد: 
قیمت بلیط قطارهای مســافری با رعایت 
پروتکل فاصله گــذاری 80 درصدی و بر 
اساس صورتجلسه شماره 2۱5 مورخ ۱0 

دی ماه سال گذشته شــورایعالی هماهنگی 
ارائه می شــود.وی همچنین  ترابری کشور 
دربــاره اینکه آیا برنامه ای بــرای افزایش 
قیمت بلیت قطار یا کاهش آن  وجود ندارد؟ 
افزود: ســاز و کار افزایش قیمت در قوانین 
و مقررات مشخص شــده است و هرگونه 
تقاضای افزایش قیمت از سوی شرکت های 
حمل و نقل ریلی مسافری با رعایت قوانین 
و مقررات مربوطه میسر خواهد بود و قیمت 
فعلی بلیت قطار نیز طبق مصوبه ۱3 خرداد 

ماه سال گذشته شورایعالی هماهنگی ترابری 
کشور است.معاون مسافری شرکت راه آهن 
جمهوری اسلامی ایران گفت: شرکت های 
حمل و نقل ریلی بلیت قطار را در مسیرهای 
داخلی با همان قیمت مصوب ســال گذشته 
و بر همان پایه و اساس عرضه می کنند. در 
خرداد ماه امسال نیز شرکت های حمل ونقل 
ریلی پیشــنهاد افزایش قیمت بلیت قطار را 
دادند که با آن موافقت نشــد. محمد رجبی 
- رئیس انجمن صنفی شــرکت های حمل 

و نقل ریلی و خدمات وابسته- از پیشنهاد 
افزایش 60 درصدی قیمت بلیت قطار خبر 
داد و گفت: تا کنون خبری از تصمیم گیری 
و موافقت با این پیشــنهاد در شورای عالی 
ترابری نشــده اســت.  وی افزود: با وجود 
اینکه وضعیت پذیرش مســافر و سفرهای 
ریلی نسبت به سال گذشته و به ویژه نسبت 
به همین بازه زمانی در سال ۱399 بهتر شده 
و رونق گرفته اســت اما شرکت های ریلی 
توان پرداخت حقوق پرســنل خودشان  را 
هم ندارند و عوامل بســیاری مانند انرژی، 
حقوق و دستمزد، تامین تجهیزات و... چند 
برابر شده است، هزینه  تمام شده شرکت های 
ریلی 240 درصد افزایــش یافته اما مردم 

کشش این میزان افزایش قیمت را ندارند.

معاون شرکت  راه آهن اعلام کرد

عرضه بلیت قطار با نرخ پارسال
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سرویس اقتصادی // معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: تمامی کسانی 
که قصد ساخت وساز دارند یا پروژه شان نیمه کاره مانده می توانند از 
سقف تسهیلات نهضت ملی مسکن استفاده کنند و از شرط فرم »ج« 

و دیگر شروط چهارگانه معاف هستند. 
   محمود محمودزاده اظهار کرد: تســهیلات نهضت ملی مســکن علاوه بر 
سازندگان و گروههای ساخت، به خودمالکین نیز پرداخت می شود. به این 
ترتیب تمامی کسانی که قصد ساخت و ساز دارند می توانند از تسهیلات نهضت 

ملی مسکن استفاده کنند و نیازی به سبز بودن فرم »ج« و شروط چهارگانه 
نیست. تسهیلات در مناطق شهری و همچنین بافتهای فرسوده با همان سقفی 
 که برای متقاضیان خانه اولی پرداخت می شود عینا به خودمالکین نیز تعلق 
می گیرد.محمودزاده تاکید کرد: کســانی که به صــورت حرفه ای اقدام به 
ساخت و سازمی کنند، کسانی که به صورت شخصی می سازند، یا کسانی که 
پروژه شان نیمه کاره مانده و نیاز به منابع مالی برای تکمیل آن دارند می توانند 

از تسهیلات نهضت ملی مسکن استفاده کنند.
*  مبلغ وام ۲۵۰ تا ۴۵۰ میلیون تومان است

   معاون وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه سقف تسهیلات نهضت ملی مسکن 
در شهر تهران 450 میلیون تومان است گفت: برای کلان شهرهای بالای یک 
میلیون نفر 400 میلیون تومان، مراکز اســتانها 350 میلیون، سایر شهرهای 
کشور 300 میلیون و روستاها 250 میلیون تومان در نظر گرفته شده است.وی 

در تشریح اقساط وام نهضت ملی مسکن اظهار کرد: تسهیلاتی که پرداخت 
می شود به هیچ عنوان نیاز به خرید اوراق یا سپرده گذاری ندارد. موضوع دیگر 
مربوط به اقساط تسهیلات است که برای گروههای مختلف، متفاوت خواهد 
بود. ملاک توانمندی خانوار اســت که بر اساس دهکهای درآمدی محاسبه 
می شــود. بخشی از سود تســهیلات بانکی ۱8 درصد خواهد بود اما برای 
دهکهایی که از توانایی کمتری برخوردارند، بخشی از سود تسهیلات توسط 
دولت و از طریق صندوق ملی مسکن تامین می شود. بنابراین مبلغ اقساط برای 

گروههای حمایتی به مراتب کمتر از دیگر گروهها است.
*  رسیدن ۷۶۰ هزار واحد به مرحله اجرا

   محمودزاده در پاســخ به این ســوال که پروژه نهضت ملی مسکن در چه 
مرحله ای قرار دارد گفت: با توجه به ادغام طرح اقدام ملی مسکن با نهضت 
ملی، تعدادی از پروژه ها از قبل در جریان اســت. مجموعا 760 هزار واحد 

تامین زمین شده و در واقع به مرحله اجرا رسیده که  در مراحل مختلف است. 
ممکن است کلنگ زنی نشده باشد ولی آماده کار است. از تعداد مذکور 2۱0 
هزار واحد یا کلنگ زنی شده یا آماده کلنگ زنی است. برای 550 هزار واحد 
نیز زمین تامین شده که همکاران ما در استانهای مختلف در حال فراهم کردن 

اقدامات آغاز به کار پروژه ها هستند.
*  ثبت نام ۲۵ ساله های مجرد به زودی آغاز می شود

  معاون وزیر راه و شهرسازی درباره احتمال تمدید زمان ثبت نام متقاضیان 
بیان کرد: برنامه ریــزی کرده ایم تا به زودی امکان ثبت نام برای افراد مجرد 
بالای 25 سال فراهم شود. بنابراین مرحله اول فراخوان برای دیگر گروهها را 
به پایان می رسانیم و ثبت نام مجردها را شروع می کنیم. مهلت ثبت نام برای 
متاهلین در سامانه نهضت ملی مسکن روز ۱5 دی ماه به پایان می رسد.وی 
تاکید کرد: با توجه به اینکه فراخوان از 28 مهرماه آغاز شده بود خانوارها به 
اندازه کافی زمان داشتند و بعد از ۱5 دی ماه نیازی به تمدید نیست. البته قطعا 
در صورت وجود تقاضا در مراحل بعدی نیز ثبت نام خواهیم داشت. اما در 
حال حاضر اگر بعد خانوار را 3.3 در نظر بگیریم پالایش متقاضیان بر اساس 
استعلام تمام افراد خانوار، انرژی و زمان زیادی می برد. بنابراین باید ثبت نام 

را به پایان برسانیم و جامعه مخاطب را نهایی کنیم.

معاون وزیر راه و شهرسازی خبر داد

هرکس بسازد ، می تواند وام نهضت مسکن بگیرد

فرصت سوزی در استفاده از تسهیلات روسی



سرویس حوادث// مجید خراط ها خواننده مشهور همراه گروه 
صلح و سازش دادسرای امور جنایی تهران و گروه صلح یاران 
به کمک قاتل اعدامی شتافت و وی را که برای سومین بار پای 

چوبه دار رفته بود از مرگ نجات داد. 
به گزارش جوان، بیست و سوم اسفند سال 9۱ بود که زن میانسالی در 
تهران با اداره پلیس تماس گرفت و اعلام کرد دخترش شهلا به قتل 
رسیده است. بررسی ها نشان داد که زن 4۱ ساله با ضربات چاقو به قتل 
رسیده است. بررسی ها همچنین نشان داد عامل قتل آشنا بوده که بدون 
تخریب در وارد شده و پس از قتل و سرقت اموال و دو گوشی همراه 
گریخته است.  مادر مقتول گفت: شهلا تنها زندگی می کرد و تلفنی با 
من ارتباط داشــت. وقتی به تماس هایم جواب نداد به خانه اش آمدم 
و با جسدش مواجه شدم.  در بررسی های بعد معلوم شد شهلا با مرد 
جوانی به نام شاهرخ ارتباط تلفنی داشته و آخرین نفری بوده که با او 
تماس داشته و نزدیکی خانه اش هم دیده شده است که او بازداشت شد. 

* به خاطر ۶ میلیون تومان 
وی در بازجویی ها به قتل اعتراف کرد و در توضیح ماجرا گفت: مدتی 
قبل از حادثه با شهلا در مهمانی آشنا شدم. ما هر دو مجرد بودیم که با 
هم ارتباط برقرار کردیم و شهلا از من خواست با او ازدواج کنم، اما من 
شرایط ازدواج نداشتم تا اینکه روز حادثه درباره ازدواج سؤال کرد. 
او به من گفت خانه اش کوچک است و از من خواست 6 میلیون تومان 
به او بدهم تا خانه ای اجاره کند و با هم زندگی مان را آغاز کنیم که به 
او گفتم پولی ندارم. همین موضوع باعث درگیری ما شد که عصبانی 
شدم و چاقویی از آشپزخانه برداشتم و به او ضربه زدم. متهم پس از 
تحقیقات تکمیلی در شعبه 7۱ دادگاه کیفری استان تهران محاکمه شد. 
اولیای دم برای قاتل درخواست قصاص دادند و هیئت قضایی هم متهم 

را به قصاص محکوم کردند. 
* خواننده مشهور 

رأی دادگاه پس از تأیید در یکی از شعبه های دیوان عالی کشور برای 
سیر مراحل اجرای حکم به شعبه اجرای احکام دادسرای امور جنایی 
تهران فرستاده شد.  متهم پس از گرفتن استیذان حکمش مدتی قبل 
برای اولین بار پای چوبــه دار رفت که با میانجیگری هیئت صلح و 
ســازش به سرپرستی قاضی محمد شــهریاری سرپرست دادسرای 
امــور جنایی موفق به گرفتن مهلت از اولیای دم شــد. متهم در ادامه 
بــرای دومین بار نیز پای چوبــه دار رفت و این بار هم با تلاش تیم 
صلح و سازش دوباره مهلت گرفت.  پس از این تیم صلح و سازش 
دادســرای جنایی، گروه صلح یاران و گروه چتر نجات برای جلب 
رضایت اولیای دم جلســات صلح و سازش برگزار کردند و همچنین 
مجید خراط ها خواننده مشهور که در فعالیت های عام المنفعه زیادی 
حضور دارد به تیم های صلح و سازش پیوست و در نهایت زمانی که 
متهم برای ســومین بار پای چوبه دار رفته بود موفق شدند رضایت 

اولیای دم را جلب کنند. اولیــای دم مقتول اعلام کردند چنانچه قاتل 
۱50 میلیون تومــان دیه پرداخت کند او را می بخشــند. پس از این 
خواننده مشهور با کمک طرفدارانش قسمت زیادی از دیه را فراهم و 
به اولیای دم تحویل دادند و بقیه دیه را نیز گروه های صلح وسازش با 

کمک خیرین پرداخت کردند. 
مجید خراط ها درباره این اقدام خداپسندانه گفت: مدتی قبل از طریق 
گروه صلح یاران با پرونده متهم آشــنا شــدم و فهمیدم که او پدر و 
مادرش را از دســت داده و از عمل خود هم پشیمان است. از طرفی 
هم با خبر شــدم که مادر مقتول به عنوان تنها اولیای دم درخواست 
دیه کرده اســت که تصمیم گرفتم به این زندانی کمک کنم و به همین 
سبب موضوع را در صفحه اینستاگرامم استوری کردم و از طرفدارانم 
خواستم برای نجات مرد زندانی کمک مالی کنند که طرفداران هم به 

من اعتماد کردند و بدین ترتیب قسمت زیادی از دیه فراهم شد.

نجات قاتل از چوبه دار با کمک خواننده معروف 

حوادث جهان
تخریب ۲ سد در بارش های سیل آسای برزیل 

 در پی بارندگی ســنگین در ایالت »باهیا« در شمال شرق برزیل، دو سد به 
خاطر طغیان رودخانه ها فرو ریخته اند. سد »ایگوا« که روی رود »وروگان« در 
جنوب ایالت باهیا ســاخته شده، فرو ریخت و مقام های محلی، ساکنان مناطقِ 
اطراف از جمله شهر »ایتامبه« را به مناطق امن منتقل کردند.یک سد دیگر نیز 
در فاصله ۱00 کیلومتری این سد، آسیب دیده و چندین جاده و پل خراب شده 
اند.خبرگزاری فرانسه همچنین گزارش داد که باران های شدید و جاری شدن 
ســیل در شمال شرق برزیل دست کم ۱8 کشته و 286 زخمی به جا گذاشته و 
حدود 35 هزار نفر را آواره کرده اســت.بارندگی شدید که در هفته های گذشته 
ادامه داشته، همچنین باعث گرفتار شدن شهروندان شهر »ایتابونا« در سیل شد و 
ماموران آتش نشانی به نجات افراد گرفتار در آب پرداختند.به گفته فرماندار باهیا، 
400 هزار نفر از ساکنان این ایالت به خاطر بارش شدید باران در دو ماه گذشته 
و خطر سیل از خانه های خود به مناطق امن منتقل شده اند.  بارندگی شدید از ماه 
نوامبر آغاز شده و به گفته کارشناسان هواشناسی، میزان بارندگی در ماه دسامبر 

در شهر سالوادور، مرکز باهیا شش برابر متوسط سال های قبل بوده است.
وقوع زلزله ۵.۴ ریشتری در ژاپن

 زمین لرزه ای به بزرگی 5.4 ریشتر جزایر »ریوکیو« واقع در ژاپن را لرزاند. 
مرکز لرزه نگاری مدیترانه-اروپــا )EMSC( اعلام کرد که زمین لرزه ای به 
بزرگی 5.8 ریشــتر جزایر ریوکیو واقع در جنوب غربی ژاپن را لرزاند و با این 
حــال این مرکز، بعدا قدرت این زلزله را 5.4 ریشــتر اعلام کرد. به گفته مرکز 
لرزه نگاری مدیترانه-اروپا، این زمین لرزه در عمق ۱0 کیلومتری زمین رخ داده 
است. تاکنون گزارشی از تلفات یا خسارات احتمالی ناشی از وقوع این زمین 

لرزه منتشر نشده است.
یک زن هندی پس از ۴۰ سال خانواده اش را پیدا کرد

 یک زن هندی و ساکن شهر کراچی در پاکستان پس از 40 سال خانواده اش 
را پیدا کرد. این زن 56 ساله که »مونی« نام دارد و از روستایی واقع در هند به 
پاکستان قاچاق شده بود، سرانجام پس از 40 سال خانواده اش را پیدا کرده 
و قصد ملاقات با آنها را دارد. بر اســاس گزارش ها، این زن در سال ۱98۱ 
میلادی و زمانی که دختری ۱6 ساله بود، توسط یکی از اقوامش از روستایی 
واقع در ایالت »اوتار پرادش« هند به دهلی برده شد. پس از آن نیز »مونی« در 
دهلی به شخصی فروخته و به »هاریانا« برده شد و سرانجام به پاکستان قاچاق 
شد.در کراچی پاکستان، مونی توسط مردی به نام »سجاد« نجات یافت که بعداً 
نیز با او ازدواج کرد. مونی پس از ازدواج، نام خود را به »بوشــرا« تغییر داد. 
این زن در گفتگو با رسانه های محلی گفته است: الان خوشحالم. من چهار 
فرزند دارم اما همیشه دوست داشتم خانواده ام - پدر، برادران و خواهرانم را 
ملاقات کنم. گزارش ها حاکیســت، برادر این زن پس از تماشای ویدیویی 
که به صورت گسترده در شبکه های مجازی منتشر شده بود، او را شناخت. 
برادر این زن در این باره گفت: من شــوکه شدم. در ابتدا نتوانستم خواهرم را 
بشناسم اما با توجه به نحوه توصیف او از روستای محل زندگی و خانواده ما 
در ویدیویی که برای پیدا کردن خانواده اش منتشر کرده بود، مطمئن شدم که 
وی خواهر بزرگتر من است. این زن و خانوده اش ساعت ها تلفنی صحبت 

می کنند و مشتاق دیدار یکدیگر هستند.
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حوادث

  روابط عمومي اداره کلگوشت ماهي و ميگو ، حاوی چربي های مفيد پروتئين مرغوب و ويتامين های  گوناگون است
شيلات هرمزگان

  

عضویت همسرم در شرکت های هرمی چنان زندگی ام را از هم 
پاشید که خودم هم نفهمیدم چگونه این مار زهرآلود به زندگی ام 
نفوذ کرد و من و همسرم را به ورطه نابودی کشاند به گونه ای که ...

 زن 25 ساله با بیان این که به دلیل خیانت به همسر سابقم انگشت نمای 
فامیل شــده ام و هیچ کس با من ارتباط ندارد درباره سرگذشت سیاه 
خود به مشاور و مددکار اجتماعی کلانتری گفت: در یک خانواده هشت 
نفره به دنیا آمدم که از نظر اقتصادی اوضاع مناسبی نداشتیم. پدرم کارگر 
ساختمانی بود و با درآمد اندکش به زحمت می توانست مخارج زندگی 
را تامین کند. با این حال ۱0 بهار بیشــتر از عمرم نگذشته بود که پدرم 
هنگام کار از روی داربســت سقوط کرد و قطع نخاع شد.  حالا دیگر 
شرایط زندگی ما به کلی تغییر کرده بود و برادر بزرگم تلاش می کرد تا 
با کارگری مخارج زندگی ما را تامین کند . پدرم ویلچر نشین شد و ما 
از عهده هزینه های دارو و درمان او نیز بر نمی آمدیم . مادرم به ناچار 
سیم پیچی برخی قطعات پراید را آموخت و در خانه بسیاری از قطعات 
معیــوب خودروها را تعمیر می کرد تا باری از دوش برادرانم بردارد. او 
حتی به اولین خواســتگار خواهرانم پاســخ مثبت می داد تا اندکی از 
هزینه های زندگی را بکاهد به همین دلیل من هم با اولین خواستگارم 
ازدواج کردم که از آشــنایان دورمان بود.خلاصه با کمترین امکانات و 
بدون تشریفات و مراسم عروسی درحالی زندگی مشترکم را آغاز کردم 
که افشــین هم در یکی از ارگان های دولتی فعالیت می کرد و حقوق 
ماهیانه داشــت . پســرم به دنیا آمده بود و من روزهای آرامی را می 
گذراندم تا این که یک روز افشین تحت تاثیر وسوسه های رویایی یکی 
از دوســتانش قرار گرفت  و در یکی از شرکت های هرمی عضو شد . 
حالا دیگر همه اوقاتش را یا در جلسات شرکت هرمی سپری می کرد یا 
برای عضوگیری به دنبال افراد دیگر بود. در اوایل عضویت سودی هم به 
ما پرداخت می شد و همین موضوع انگیزه افشین را برای سرمایه گذاری 
بیشــتر می کرد . او حتی من و فرزندانم را عضو این شرکت هرمی کرد 
تا به قول خودش سودمان بیشتر شود. حالا من هم آلوده شرکت های 
هرمی شده بودم و تلاش می کردم آشنایان و بستگان را فریب دهم تا با 
عضویت آنان در شرکت هرمی خودمان به سود بیشتری برسیم. همسرم 
در همین شرایط از کارش استعفا داد  تا به درآمدهای هنگفت برسد و 
همه اوقاتش را برای عضوگیری صرف کند. بیشــتر شب ها را نیز به 

خانه نمی آمد و من و فرزندم را تنها می گذاشت تا در جلسات گروه ها 
شــرکت کند. در این شرایط بود که فهمیدم افشین با زن جوانی ارتباط 
دارد که از اعضای شــرکت هرمی است اما افشین این موضوع را انکار 
می کرد و ادعا داشــت فقط جلسات شبانه در خانه »سوزان« برگزار 
می شود. در عین حال ماجرای خیانت افشین خیلی زود لو رفت و من 
اصرار می کردم تا او از این شــرکت هرمی خارج شود ولی او که هنوز 
امیدی به پولدار شدن داشت مرا زنی شکاک می دانست که بیهوده به او 
سوء ظن پیدا کرده ام. حتی خانواده هایمان وقتی در جریان ماجرا قرار 
گرفتند مرا مقصر قلمداد کردند تا جایی که افشین مرا برای همین سوء 
ظن ها نزد روان پزشک برد و هیچ کس حرف هایم را باور نمی کرد. در 
این میان جمشید که یکی از زیرمجموعه های من در شرکت هرمی بود 
بــا صبر و حوصله به درد دل هایم گوش می داد  و یا با من همدردی 
می کرد. جمشید که جوانی مجرد بود مرا دلداری می داد و اعتقاد داشت 
افشین لیاقت مرا ندارد به همین دلیل  آرام آرام به جمشید دل باختم و 
برای یک انتقام جویی احمقانه از همسرم، ارتباطم را با جمشید نزدیک 
تر کردم. حالا من هم به بهانه برگزاری جلسات به دیدار جمشید می رفتم 
و اوقاتم را با او می گذراندم. در این میان همســرم نیز به روابط من با 
فرد دیگری مشکوک شده بود واحتمال می داد که به او خیانت می کنم 
اما به یقین کامل نرســیده بود تا این که یک روز دایی افشین او را در  
خیابان به همــراه یک زن غریبه دید و این گونه ماجرای خیانت او به 
من فاش شــد .  افشین که آبرویش را برباد رفته می دید روابط من با 
جمشــید را لو داد و بدین ترتیب همه اطرافیان در جریان خیانت های 
آشکار ما قرار گرفتند. چند ماه بعد نیز با صلاحدید بزرگ ترها من و 
افشین طلاق توافقی گرفتیم و او با سوزان ازدواج کرد اما ارتباط من و 
جمشید ادامه یافت چرا که خانواده اش اجازه نمی دادند او با من ازدواج 
کند. بالاخره یک سال بعد من و جمشید با وجود همه مخالفت ها با هم 
ازدواج کردیم و من پسرم را نزد خودم بردم ولی چندماه بعد سوء ظن ها 
و سرزنش های جمشــید شروع شد چرا که به من اعتماد نداشت . او 
مدام من و پسرم را کتک می زد تا با فرد دیگری ارتباط نداشته باشم. 
افشــین نیز چند ماه بعد از سوزان جدا شد و اکنون به خاطر افسردگی 
شدید در بیمارستان بستری شده است. با وجود این تحمل رفتارهای 

جمشید را ندارم و نمی دانم ...

مار زهرآلود در شرکت هرمی
در امتداد تاریکی

سرویس حوادث// مرد جوان که از سوی 
ســارقان غافلگیر و در اتاقک نگهبانی 
کارگاهش حبس شده بود به جای تماس 
با پلیس از برادرش درخواســت کمک 
کرد که همین موضوع منجر به قتل وی 

و برادرش شد.
حدود یک ماه قبل خانواده دو مرد جوان با 
مراجعه به کلانتری ۱7 نصیرآباد شهرستان 
شهریار از ناپدید شدن مرموز دوبرادر خبر 
دادند و مدعی شدند این دو برادر یک کارگاه 
صنعتی تولید کاموا در روســتای دهشــاد 
شــهریار دارند. روز حادثه یکی از برادرها 
کــه در کارگاه بوده با برادر دیگرش تماس 
گرفته و از او خواسته بلافاصله خودش را به 
کارگاه برساند. مرد جوان هم سوار بر وانت 
پیکان خود شده و به کارگاهشان در دهشاد 
رفته است اما دیگر هیچ کدام از آنها به خانه 

برنگشته و ناپدید شده اند.
با اعلام این شکایت پرونده به دستور رئیس 
پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی غرب استان 
تهران تحت بررسی قرار گرفت و کارآگاهان 
برای تحقیق به محل کارگاه رفتند. با ورود 
مأموران پلیس آگاهی به محل کارگاه، آثار 
خون روی در و کف اتاق نگهبانی مشاهده 
شــد که بلافاصله مأمــوران اداره مبارزه با 
جرایم جنایی و تشــخیص هویت به همراه 
مقام قضایی در محــل کارگاه حضور پیدا 
کرده و پس از بررســی دقیق و پیگیری رد 
خون مشخص شد آثار خون تا ورودی یک 

حلقه چاه عمیق کشیده شده است.
ســرهنگ کریمخانی، رئیس پلیس آگاهی 
فرماندهی انتظامی غرب اســتان تهران در 
تشــریح این خبر گفت: بــا حضور عوامل 

آتش نشــانی، جســد یکی از بــرادران از 
داخل چاه کشــف شــد اما با وجود عمق 
زیاد چــاه و حجم آب داخــل آن، امکان 
عملیات جست و جو برای برادر دیگر وجود 
نداشــت.با ارجاع پرونده به اداره مبارزه با 
جرایم جنایــی و آغاز اقدامات تخصصی و 
بررسی های فنی پلیسی مشخص شد خودرو 
پیکان وانــت برادر دوم توســط مأموران 
کلانتری گلدسته شهرستان اسلامشهر کشف 
شده است از سوی دیگر عوامل آتش نشانی 
با تخلیه کامل آب چاه با عمق تقریبی60 متر 
موفق شدند جسد برادر دوم را نیز از داخل 

چاه بیرون بکشند.
در ادامه بررسی ها کارآگاهان پلیس آگاهی 
با بازبینی دوربین های مداربسته، مسیرهای 
منتهی بــه محل وقــوع قتــل وهمچنین 
مســیرهای منتهی به محل کشــف خودرو 
مقتــول، تصاویری از دو جــوان که داخل 
خــودرو وانت حضور داشــتند به دســت 
آوردند که در بررســی های بعدی مشخص 
شــد اموالی از داخل کارگاه نیز به سرقت 
رفته است.این مقام انتظامی افزود: با انجام 
اقدامات اطلاعاتی پلیــس، یکی از قاتلان 
مورد شناســایی قرار گرفته و با هماهنگی 
مقام قضایی دستگیر شد. وی در بازجویی ها 
اعتراف کرد که کارگاه را از قبل شناســایی 
کرده و موضوع را با دو نفر از دوســتانش 
برای ســرقت درمیان گذاشته و هرسه نفر، 
تصمیم به سرقت از کارگاه گرفتند و بامداد 
9 آذرماه، هر ســه نفر وارد کارگاه شده و 
درحال ســرقت آهن آلات بودند که یکی از 
برادران متوجه حضور آنها شد اما در جریان 

درگیری با ضربات سلاح سرد، وی را مورد 
ضرب وجرح قرار داده و دست و پای او را 
بسته و داخل اتاق نگهبانی حبس کردند اما 
مرد جوان که مجروح شده بود با استفاده از 
تلفن همراه خودش، موضوع حضور سارقان 

را به برادرش اطلاع داد.
رئیــس پلیس آگاهــی فرماندهی انتظامی 
غرب اســتان تهران تصریح کرد: ســارقان 
در حال ســرقت آهــن آلات و دیگر اموال 
موجــود در کارگاه بوده اند که برادر دوم با 
یک دســتگاه پیکان وانت وارد کارگاه شده 
و ســارقان به محض اطلاع از حضورش با 
کمین کردن در پشــت در کارگاه، او را نیز 
غافلگیر و مجروح کردند و در ادامه هر دو 
برادر را داخل چاه آب کارگاه انداخته و با 

خودرو وانت پیکان متواری شدند.
بــه گفتــه ســرهنگ کریمخانــی پس از 
اعترافــات قاتل و گرفتــن نیابت قضایی، 
تیمی از مأموران پلیس آگاهی در عملیاتی 
غافلگیرانــه و ضربتی، دو قاتل دیگر را در 
شهر تهران دستگیر کردند که با صدور قرار 
بازداشت موقت از سوی مقام قضایی، قاتلان 
برای ادامه تحقیقات در اختیار پلیس آگاهی 

قرار گرفتند.
رئیــس پلیس آگاهی غرب اســتان تهران 
ضمن هشــدار به شــهروندان توصیه کرد: 
هنگام اطلاع از ســرقت یا اتفاقی ناگوار به 
جای اینکه مستقیم وارد درگیری شوند برای 
حفظ سلامت و امنیت جانی خود، موضوع 
را بلافاصلــه به فوریت های پلیســی ۱۱0 
اطلاع دهند تا اقدام به موقع قانونی از سوی 

پلیس انجام گیرد.

یک ماه پس از جنایت در کارگاه صنعتی
کشف اجساد 2 برادر در چاه 60 متری

سرویس حوادث// زن جوان که به دنبال اختلاف 
با همسایه اش او را به قتل رسانده و با همدستی 
شوهر خود جسدش را در منطقه آتشگاه کرج به 

آتش کشیده بود، از سوی پلیس دستگیر شد.
رســیدگی به این پرونده از 29 آبان امســال به دنبال 

ناپدید شدن زن 47 ساله ای به نام مریم شروع شد.
پسر این زن با مراجعه به اداره پلیس آگاهی استان البرز 
گفت: من چند روزی در خانه خاله ام بودم؛ وقتی امروز 
به خانه برگشــتم، متوجه شدم مادرم نیست و وسایل 
خانه نیز سرقت شده است.پس از این شکایت تحقیقات 
در دســتور کار تیم جنایی قرار گرفت و کارآگاهان 
دریافتند زوج جوانی که در همان ســاختمان زندگی 

می کنند، از مدتی قبل با مریم اختلاف داشته اند.
در ادامه بررسی ها وقتی اموال مسروقه خانه مریم در 
خانه این زوج پیدا شــد، دستور دستگیری آنها صادر 
و هر دو نفر به اداره آگاهی منتقل شــدند.در نخستین 
بازجویی ها زن 36 ســاله به قتل مریم اعتراف کرد و 
گفت: وقتی من و شوهر و دو فرزندم به این ساختمان 
نقل مکان کردیم، مریم مدیر ساختمان بود. از همان روز 
اول او بــه بهانه های مختلف با من بدرفتاری و توهین 
می کرد. مدتی بعد متوجه شدم او به بهانه دریافت قبوض 
آب و گاز و غیره مبالغ بیشتری از همسایه ها دریافت 
می کند. این موضوع را با دیگر همسایه ها مطرح کردم و 
وقتی همه حرف مرا تأیید کردند، قرار شد دیگر او مدیر 
ساختمان نباشد. بعد هم جلسه ای برگزار شد و مرا به 
عنوان مدیر جدید ساختمان انتخاب کردند اما مریم از 
من کینه به دل گرفته بود. تا حدی که یک روز بر سر 

پرداخت شارژ ساختمان با من درگیر شد و بعد هم از 
من شکایت کرد. وقتی کار به دادگاه کشیده شد، مرا به 
پرداخت 50 میلیون تومان دیه به او محکوم کردند. این 
موضوع اختلاف و کینه بین ما را شدیدتر کرد. تا اینکه 
روز حادثه او دوباره به مقابل خانه من آمد تا شــارژ 
پرداخت کند اما با نیش و کنایه شروع به صحبت کرد، 
به او گفتم من دفعه قبل تو را نزده بودم اما مرا محکوم 
کردی کاری نکن این بار واقعاً بزنمت. اما او حرفی به 
من زد که خیلی عصبانی شــدم و کنترل رفتارم را از 
دســت دادم و او را هل دادم که سرش به دیوار خورد 
و نیمه هوش شــد بعد هم با روســری خودش، او را 
خفه کردم.وقتی شــوهرم به خانه برگشت، با کمک او 
جسد را داخل پتو پیچیده و به منطقه آتشگاه بردیم و 
با بنزین آتش زدیم.به دنبال اعتراف های این زن بود که 
شوهرش نیز به اتهام قتل عمد بازداشت شد.بازپرس 
آبیار قاضی کشیک قتل پس از اعتراف های این زوج 
به همراه تیمی از کارآگاهان به محدوده آتشگاه رفتند 
تا بتوانند ردی از جســد مریم پیدا کنند اما با توجه به 
برودت هوا و وجود حیوانات وحشــی در آن منطقه 
کشف جســد با مشــکل روبه رو بود اما با پیدا شدن 
تکه های لباس یک زن آن را به کارشناسان تشخیص 
هویت سپردند تا مشخص شود متعلق به مقتول است 
یا خیر. سرهنگ محمد نادربیگی، رئیس پلیس آگاهی 
استان البرز درباره این پرونده گفت: کشف این پرونده 
نزدیک به یک ماه به طول انجامید و هم اکنون با توجه 

به ادعاهای این زوج و اعتراف های زن جوان به قتلی 
که مرتکب شــده وی به اتهام قتل بازداشت است و تا 
پیدا شدن کشف جســد مقتول در اختیار کارآگاهان 

جنایی استان البرز قرار دارد.
 گفت وگو با متهم

چرا این زن را کشتی؟
او خیلی مــرا آزار داد، نمی دانم چرا ولی از روز اولی 
که به این ســاختمان آمدیم، مدام با من درگیر می شد 

و توهین می کرد.
روز حادثه تنها بودی؟

نه دختر۱4 ساله ام در اتاقش درس می خواند و پسر 5 
ساله ام هم خواب بود.

شغل همسرتان چیست؟
همسرم نیسان دارد و بار جابه جا می کند.

وقتــی زن همســایه را هل دادی، چــرا به پلیس یا 
اورژانس خبر ندادی؟

ترسیدم چون یک بار این زن مرا به خاطر یک دعوای 
کوچک به دادگاه کشــانده بود فکــر می کردم این بار 

مجازات سخت تری در انتظارم است.
شوهرت وقتی متوجه شد چکار کرد؟

او اول مرا سرزنش کرد، بعد گفت بهتر است به پلیس 
زنگ بزنیم اما من به او گفتم اگه زنگ بزنی من خودم 

را می کشم.
جسد را چگونه منتقل کردید؟

 با نیســان شوهرم بردیم، اول بچه ها را از خانه خارج 

کردیم تا جسد را نبینند.
شغلت چیست؟

سال ها قبل مربی مهد بودم اما وقتی کرونا آمد و مهدها 
تعطیل شد، تدریس خصوصی زبان انگلیسی می کردم.

* شرایط بروز خشونت را فراهم نکنیم
نگاه کارشناس

سروان الهام دهنوی روانشناس بالینی و رفتارشناس
خشــونت در انســــان ذاتی نبوده و طی فرآیندی 
اکتسابی در انســان اجتماعی پدیدار می شود. برخی 
عوامل محیطی دســت به دســت هم داده و شــرایط 

بروز خشونت را فراهم می کنند.
در ایــن پرونده متهم به دنبــال تنش هایی که با مقتول 
داشت کینه ای را در خود جمع کرده بعد بی محابا بدون 
اینکه بداند چه فاجعه ای رخ خواهد داد فقط برای اینکه 
انزجار خود را ثابت کند زن همســایه را می کشد. این 
درحالی است که سابقه او نشــان می دهد مدت های 
زیادی به عنوان مربی در یک مهد کودک کار می کرده. 
محیطی کــه یکی از ملزومات آن رفتار آرام در مقابل 

بازیگوشی های کودکان است.
پس به نظر می رسد باید بیش از پیش به اصل پیشگیری 
از رفتارهای خشن در قالب بسته های آموزشی تأکید 
شــود. خیلی ها فکر می کنند افرادی که قاتل شــدند 
انسان هایی جانی، مجرم و سابقه دار هستند. البته یک 
موضوع دیگر هم بسیار مهم است. اینکه خود مقتول 
طرف مقابل را تشویق به رفتار خشونت بار می کند. پس 
باید یاد بگیریم سعی نکنیم باعث تحریک و خشونت 

دیگران شویم.

پايان مرگبار درگیری 2زن همسايه

ســرویس حوادث// رئیس کل دادگستری 
اســتان هرمزگان از ایجــاد مصالحه در 
پنجمین پرونده  قصاص با اعزام هیئت های 
صلح شــورای حل اختلاف به استان های 

دیگر خبر داد.

به گزارش خبرنگار دریا، رئیس کل دادگستری 
اســتان هرمزگان اظهار داشت: در نتیجه اعزام 
هیئت صلح و ســازش شــورای حل اختلاف 
زندان مرکزی بندرعباس به اســتان سیستان و 
بلوچستان و برگزاری جلسات متعدد با اولیای 
دم یک پرونده قتل عمد، خوشبختانه تلاش های 
اعضای این هیئت منجر به ایجاد مصالحه گردید 
و در نتیجه آن، محکوم این پرونده، پس از تحمل 

۱7 سال حبس، از قصاص رهایی یافت.
 مجتبی قهرمانی، گذشــت اولیــای دم در این 
پرونــده را اقدامی درخور تحســین و موجب 
خشــنودی خداوند متعال و در تأسی از سیره 
معصومین )علیهم الســلام( برشمرد و از تلاش 
و پیگیری اعضای شورای حل اختلاف زندان 

بندرعباس در این خصوص قدردانی کرد.
وی خاطرنشــان کرد: این پنجمین اعزام هیئت 
صلح و سازش شــوراهای حل اختلاف استان 
هرمزگان به اســتان های دیگر است و پیش از 
این نیز اعضای این هیئت با سفر به چهار استان 
کشــور موفق به جلب رضایــت اولیای دم در 

پرونده های قصاص شده اند. 
رئیس کل دادگستری استان هرمزگان در پایان 
با اشاره به تأکیدات و نگاه ویژه ریاست محترم 
قوه قضاییه مبنی بر لزوم بســط و گســترش 
فرهنگ صلح و سازش در جامعه از عموم مردم 
خواست تا در کنار دستگاه قضایی برای ترویج 
و توسعه فرهنگ صلح و سازش در سطح جامعه 

همکاری و تعامل داشته باشند.

بخشش یک محکوم به قصاص پس از 17 سال

ســرویس حوادث// فرمانده مرزباني استان خوزستان از 
کشــف 3۰ کیلوگرم مواد مخدر از نوع شیشه و یک قبضه 
سلاح جنگی کلاش و مقادیر قابل توجهی مهمات جنگی در 

مرزهای استان خوزستان خبر داد.
سردار »لطفلی پاکباز« با اعلام این خبر، اظهار داشت: در راستاي 
تشدید مبارزه با موادمخدر و ســوداگران مرگ، مرزبانان هنگ 
دشت آزادگان با انجام اقدامات گسترده اطلاعاتي و به کارگیري 
تجهیــزات الکترونیکي و اپتیکي، از قصد قاچاقچیان براي انتقال 
محموله خود از منطقه مرزي هورالعظیم به داخل کشــور مطلع 

و بلافاصله با آمادگي و تجهیزات کامل به تشــدید پوشش نوار 
مرزي پرداختند. وی افزود: مرزبانان با هدایت عملیاتي و پشتیباني 
اطلاعاتي به اجراي هدفمند کمیــن پرداخته و با کنترل و پایش 
منطقه، قاچاقچیان را مشــاهده و بلافاصله بــا رعایت قانون به 
کارگیري ســلاح اقدام به تیراندازي هدفمند به سمت قاچاقچیان 
کردند که با توجه به حجم آتش و اتخاذ موضع و تاکتیک عملیاتي 
مناسب مرزبانان، سوداگران مرگ عرصه را بر خود تنگ دیده وبا 
برجا گذاشــتن محموله مواد مخدر و مهمات از رسیدن به اهداف 
شوم خود ناکام ماندند. سردار »پاکباز« تصریح کرد: مرزبانان پس 

از پاک سازي منطقه درگیري، موفق به کشف 30 کیلو گرم مواد 
مخدر از نوع شیشه ،یک قبضه سلاح کلاش و 7 هزار و 29 عدد 

مهمات مربوطه شدند.
فرمانده مرزباني استان خوزستان در پایان با بیان اینکه شناسایي 
و دستگیري متهمان در دستور کار مرزبانان قرار دارد، خاطر نشان 
کرد: مرزبانان به صورت شــبانه  روزي در مناطق مرزي حضور 
فعال و گســترده دارند و با هرگونه اعمال خلاف قانون، خصوصاً 
شرارت و قاچاق موادمخدر قاطعانه و هوشمندانه برخورد مي کنند 
و اجازه ایجاد هیچ گونه ناامني را به مخلان نظم و امنیت نمي دهند.

توقیف محموله شیشه در خوزستان

ح : بیتا هوشنگی
طر

 پروانه کسب شناسه صنفی  ۰۴۶۶88۰۶۴۴ به تاریخ صدور 1398/9/17و تاریخ انقضای 1۴۰3/9/17مربوط به فروشندگان لوازم التحریر 
کتاب و محصولات فرهنگی رسته شغلی خرده  فروشی نوشت ابزار به نام مهدیه منصوری به آدرس بندرعباس- گلشهر شمالی- بلوار امام 

خمینی- بلوار رسالت شمالی -ساختمان بنیاد )آب و فاضلاب(- طبقه همکف- واحد ۲۴ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد

مفقودی
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سال بیست و یکم شماره 3782

شهرستان

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد:

ساخت هتل با مشارکت سرمایه گذاران خارجی 
در قشم ضروری است

 ســرویس شهرستان// مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد قشم 
گفت: با وجود فعالیت های صورت گرفته، این جزیره همچنان با 
کمبود تخت اقامتی مواجه است که در این حوزه از سرمایه گذاری 
اشتراکی ســرمایه گذاران ایرانی و خارجی به ویژه سرمایه گذاران 
منطقه خلیج فارس استقبال می شود. افشار فتح اللهی در نشست 
روســای جوامع هتلداران کشــور افزود: هم اکنون 90 درصد از 
ظرفیت هتل های قشــم اشغال شده اســت و این در حالی است 
که هنوز بســیاری از مردم به دلیل مسایل کاری امکان مسافرت 
ندارند.وی ادامه داد: نیاز اســت تا امکانات گردشگری در سطح 
درجه اول دنیا در قشم ایجاد شود و کیفیت خدمات اقامتگاه های 
بومگردی ارتقا یابد.مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد قشم تصریح 
کرد: باید اقامتگاه ها و دهکده های گردشگری با معماری ویژه این 
منطقه و با پیوســت فرهنگی متناسب با جزیره قشم ایجاد شوند.
وی افزود: گردشــگری لوکس و مدرنیته در قشــم وجود ندارد، 
بلکــه این جزیر ه به دلیل آثار طبیعــی و میراث فرهنگی فاخر 
خود مقصد گردشــگری شده است.فتح اللهی ادامه داد: ژئوپارک 
جهانی قشم یکی از افتخارات ماست که تا کنون برای معرفی آن 
به جهان  تلاش نشده است و همت ویژه ای در این زمینه می طلبد.

وی اظهارکرد: رواج گردشگری باعث می شود مسافران خارجی 
پس از گردش در کشور، ســفیران فرهنگ ایران در کشور خود 
شوند و  ذهنیتی که رسانه های غربی در اثر تبلیغات ایجاد کرده اند 
را تغییر دهند.مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد قشم افزود: تمدن 
چندین هزارساله قشم در هنر دست ساکنان این جزیره و به ویژه 
بانوان بومی نمایان شده اســت که در این زمینه نیز نیاز به ورود 
سرمایه گذاران است تا جایگاه واقعی خود را پیدا کند.به گزارش 
ایرنا، نشست روسای جوامع هتلداران کشوربا حضور علی اصغر 
شالبافیان، معاون گردشگری وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی، جمشید حمزه ای، رییس جامعه هتل داران ایران و 
اعضای هیأت مدیره این جامعه، روسای جوامع هتلداران استان ها، 
شــیخ عبدالرحیم خطیبی امام جمعه اهل سنت، افشار فتح الهی، 
سرپرست ســازمان منطقه آزاد و سایر مسوولان محلی قشم در 

سالن اجتماعات مرکز بین المللی رشد قشم برگزار شد.
گل دهی گیاهان دارویی خردل در فین 

 ســعیده دبیری نژاد سرویس شهرســتان// گل دهی گیاهان 
دارویی خردل در مزارع فین شهرستان بندرعباس آغاز شده است.
به گزارش خبرنگار دریا، مســئول جهاد کشــاورزی فین گفت: 
30 هکتار از زمین های کشاورزی فین به زیرکشت گیاه دارویی 
خردل رفته است. امید سرودی افزود: پیش بینی می شود ۱5 تن 
خردل از این مزارع برداشت و وارد بازار استان شود که نسبت به 
پارسال تغییری نداشته است. وی گفت: از خردل علاوه برمصرف 
دارویی، در صنایع غذایی، تهیه ســس خردل و چاشــنی مهیاوه 

استفاده می شود.

خبری

روابط عمومي اداره کل
 منابع طبیعي و آبخیزداری

 هرمزگان           
در زمان آغاز آتش سوزی می توان با پاشیدن خاک و آب 

و يا کوبیدن وسیله های در دسترس آن را خاموش کنیم

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

آگهی مزایده اموال غير منقول )اسناد رهنی( 
به موجب پرونده اجرائی کلاسه 9900175 ششدانگ یک باب واحد تجاری، قطعه 273 به مساحت 17.46 متر مربع به دارای پلاک ثبتی شماره 
21342فرعی از1939 اصلی، مفروز و مجزا شده از 19845 فرعی از اصلی مذکور به آدرس قشم- درگهان- مجتمع تجاری دودولفین- طبقه همکف- 
لاین یاس8 غرفه 1324با حدود اربعه. شمالا: دیواریست مشترک بطول 3/62 متر به مغازه قطعه 232. شرقا: در سه قسمت که قسمت دوم آن جنوبی 
است اول درب و دیوار تمام شیشه ای بطول 0/20 مترودوم درب و دیوار تمام شیشه ای بطول 0/40 متر و سوم درب ودیوار تمام شیشه ای بطول 
4/31 متر: جنوبا: دیوار تمام شیشه ای قوس درونی بطول 3/74 متر. غربا: دیواریست مشترک بطول 5/50 متر به مغازه قطعه 272 ملک موردنظر در 
یک مجتمع تجاری با اسکلت بتن - کف سرامیک با پوشش بدنه D-F -M سقف کاذب- دورنما شیشه سکوریت-با شماره چاپی 914077 ثبت 

و سند مالکیت صادر و به آقای ابراهیم پار بشماره ملی 1601240491 تحویل شده است که طبق نظر کارشناس رسمی به مبلغ 11/000/000/000 ریال ارزیابی شده و پلاک فوق 
آمده، وحسب اظهار نماینده بستانکاردر تصرف مستاجر می باشد پلاک فوق از ساعت 9 الی 12 روز شنبه مورخ 1400/10/25 در اداره ثبت اسناد و املاک ، واقع قشم- میدان 
حافظ- بلوار مشاهیر سایت سمن پشت دادگستری- از طریق مزایده به فروش می رسد. مزایده از مبلغ یازده میلیارد ریال شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی نقداً  فروخته می 
شود. لازم به ذکر است پرداخت بدهی های مربوط به آب، برق، گاز اعم از حق انشعاب و یا حق اشتراک و مصرف در صورتی که مورد مزایده دارای آنها باشد و نیز بدهی های 
مالیاتی و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده است و نیز در صورت وجود مازاد، وجوه پرداختی 
بابت هزینه های فوق از محل مازاد به برنده مزایده مسترد خواهد شد و نیم عشر و حق مزایده نقداً وصول می گردد ضمناً شرکت در جلسه مزایده منوط به تودیع )پرداخت( ده 
درصد مبلغ پایه مزایده به صندوق ثبت می باشدوهمچنین خریدار بایستی تاپنج روز پس از مزایده مابقی)مابه التفاوت( مبلغ مزایده رابه حساب اداره ثبت واریز نماید در غیراین 

صورت مزایده تجدید و مبلغ تودیعی به حساب خزانه واریز خواهد شد.1400/169  م الف      
تاریخ انتشار: سه شنبه 1400/10/07

مسئول واحد اجرای اسناد رسمی قشم-محمد آرامش

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

  

) قسمت اول(
گروه گزارش//طب سنتی و سیر تحول آن 
در جوامع بشری از مباحث مهمی است که 
می بایست بیشتر به مناطق خلیج فارس و 
کرانه ها، پسکرانه ها، دشت و کوه های آن، 
مکان مناسبی برای رویش گیاهان دارویی 
می باشد. رویش این گیاهان در تمامی طول 
سال به ویژه در فصل زمستان و بهار بوده و 
افراد محلی وقتی به کوه و صحرا می رفتند، 
گیاهان دارویی را چیده و در خانه خشک 
نموده و در ظروف مختلف قرار می دادند. 
شهر رویدر در پسکرانه های خلیج فارس 
دارای دشــت و تپه های وسیعی است که 
گیاهان دارویی زیادی هم در این دشــت 
می رویند و کوه های رویدر نیز مکان خوبی 
برای رویش گیاهان دارویی می باشــد. در 
گذشــته های دور در شهر رویدر همانند 
ســایر شــهرهای جنوب ایران پزشک و 
درمانگاه وجود نداشــت و بســیاری از 
بیماری ها توسط طبیبان محلی و به عبارتی 
افراد محلی رفع می شــد. افراد کهنسال 
خانواده ها در بستر زمان یاد گرفته بودند 
که چه داروی گیاهی برای چه نوع بیماری 
مناسب اســت و تجربیات خود را به نسل 
های بعد نیز منتقل مــی کردند و درمان 
نسبی هم به وســیله این داروهای محلی 
صورت می گرفت. افراد محلی به خوبی می 
دانستند که در چه موقع روز و چندبار باید 

این داروهای گیاهی را استفاده کنند.
 شــاید داروهــای گیاهی اثــرات فوری 
داروهــای کنونی را نداشــت، اما در نوع 
خودشــان و با توجه بــه جامعه آن زمان 
بسیار مفید بودند. هنوز هم بسیاری از افراد 
از داروهای گیاهی برای درمان اســتفاده 
می کنند و استفاده از داروهای گیاهی توسط 
افراد کهنســال بیشتر است. این نوشتار که 
با حمایت های فرهنگی شــورای اسلامی 
شهر رویدر و شــهردار فرهنگ دوست و 
پر تلاش این شهر جناب آقای عبدالحکیم 
جعفری به رشته تحریر می آید در نظر دارد 
به نقش طب ســنتی در سلامت مردم شهر 
رویدر پرداخته و نشان دهد که شیوه درمان 
در طب ســنتی به چه صورت بوده و طب 
سنتی در شهر رویدر سیر تحولی را پشت 

سر گذاشته است.   
شهر رویدر دارای پوشش گیاهی متنوعی 
است و طب سنتی درمان بیماران از طریق 

گیاهان دارویی در شــهر رویدر در ادوار 
متعدد تاریخی رایج بوده است. سوالی که 
همواره به ذهن متبادر می شود این است که 
چه گیاهانی در طب سنتی مردم شهر رویدر 
استفاده می شــده است و شیوه استفاده از 
گیاهان دارویی برای درمان بیماران به چه 
صورت بوده اســت. در بسیاری از موارد 
چند گیــاه دارویی را بــا هم مخلوط می 
کردند تا اثرات درمانی آن بیشــتر گردد. 
در خانه هــای رویــدر صندوقچه ای به 
گیاهان دارویــی اختصاص پیدا می کرد و 
در بسیاری از موارد این گیاهان دارویی را 
در شیشه های در طاقچه اتاق ها نگهداری 
می کردند. بیشتر مشــکلات مردم در آن 
زمــان ها چون از آب برکــه که گاها غیر 
بهداشــتی بوده و کلرینه نمی شد استفاده 
می کردند، نفخ شکم و شکم درد بود که با 
داروهای گیاهی خاصی که در ادامه به آن 
پرداخته می شــود، درمان می گردید. البته 
در دوران گذشته در شهر رویدر چون مردم 
از غذاهای طبیعی استفاده نموده و تحرک 
بیماری هایی چون چربی  زیادی داشتند، 
خون، قند خون و غیره نســبت به اکنون 
کمتر بوده اســت. اما بیماری های عفونی 
و غیره بیشــتر شــایع بود. در هر صورت 
طب ســنتی با تمام فراز و فرود آن برای 
مردم شهر رویدر همانند سایر نقاط کشور 

در بســتر زمان مفید بوده اســت. در طب 
ســنتی از گیاهان دارویی استفاده می شد 
که بیشتر آن ها در مناطق اطراف و دشت 
رویدر می رویید و در بسیاری از موارد نیز 
از گیاهان دارویی که از شــهرهای اطراف 
آورده می شد، استفاده می گردید. طبیبان 
محلی به خوبی واقف بودند که چه نوع گیاه 
دارویی برای چه سنی مفید است و اندازه 
این داروها نیز در وقت اســتفاده مهم بوده 
اســت. البته در برخی از موارد اشتباهاتی 
نیــز در مــورد تجویز داروهــای محلی 
صورت می گرفت که ممکن بود بیمار را با 
مشکلاتی مواجه سازد. چون مواردی پیش 
می آمد که مشــخص نبود، فرد به چه نوع 
بیماری مبتلا شــده است. افراد حاذقی نیز 
پیدا می شدند که قدرت تشخیص آن ها در 
تعیین نوع بیماری بسیار خوب بود. معمولا 
مردم شــهر رویدر به خوبی طبیبان محلی 
داخل شــهر را به خوبی می شناختند و بر 
اساس تجربه می دانســتند که به نزد چه 
طبیبی مراجعه نمایند. داروهای گیاهی که 
مورد استفاده قرار می گرفت هر کدام دارای 
خــواص ویژه ای بود کــه در ادامه برخی 
از آن ها پرداخته شــده و خواص درمانی 
آن ها نیز مورد بررســی قرار می گیرد، تا 
پژوهشگران و مطالعه کنندگان  با خواص 

درمانی آن ها بیشتر آشنا گردند.

آویشن: آویشن از گیاهان شفا بخش است 
که در معالجــه بیماری های مختلف مورد 
اســتفاده قرار می گیرد و در بیشتر مناطق 
جنوب ایران و اطــراف رویدر می روید. 
این گیاه ضد درد وتشــنج است و خون را 
به جریان می انــدازد. هوش و قوه ادراک 
را زیــاد می کند، قابض و مقوی اســت و 
برای نارســایی کبد مفید اســت. آویشن 
در عفونت های ریوی، زکام، برونشــیت، 
آنژیــن، ســوهاضمه، دل درد، ورم امعاء 
نیز مصرف می شــود) افشــار سیستانی، 
۱369،ص672-67۱( و این بیماری های 
بود که در جنوب ایران و و شهر رویدر  در 
گذشته بسیار شایع بود. مور)Morr(: مور 
گیاهی اســت با برگ های ریز و پرزدار و 
طعم تلخ که برای رفع تب مصرف می شود 
و طرز تهیه این دارو به این صورت اســت 
که برگ خشک مور را در هاون می کوبند 
و قطــره قطره آب به آن اضافه می کنند تا 
مایعی سبز رنگ به دست آید. سپس از آن 
مایع ســبز رنگ را با صافی یا پارچه ای 
نازک صاف می کنند و قبل از صبحانه آن 
را میل می کنند) سعیدی،۱386،ص404( 

هنوز هم این شیوه درمان کاربرد دارد.
 الیــه: گیاه الیه) مریم گلی( که بیشــتر در 
برخــی از نقاط جنوب ایــران به صورت 
خودرو مــی روید. برای درمان تشــنج، 

تب، نقرس، رماتیســم، سرگیجه، میگرن، 
کــم کردن قند خون و ضعــف معده  مفید 
است. برای معالجه معده، تب، رماتیسم ۱5 
تا 30 گرم بــرگ گیاه را در یک لیتر آب 
دم می کنند و پس از هر غذا یک استکان 
میل می کنند برای شستشوی زخم نیز ۱5 
تــا 30 گرم بــرگ آن را در یک لیتر آب 
جوشــانده و پس از سرد شدن محل زخم 
را می شویند)افشار سیستانی ، ۱369،ص 
674-673( از ایــن گیاه برخی موارد در 

رویدر هم استفاده می شد.
مورت)Murt(: این گیاه دارای برگ های 
ضخیم و خاردار اســت و گل و میوه آن 
را جوشــانده تا به شــیره تبدیل می شد 
شــیره آن برای دل درد و دل پیچه کودک 
و گلــو درد و ورم معــده و ورم لوزه به 
کار می رفــت. همچنین بــرگ های آن 
را داغ کــرده و بر روی زخــم هایی که 
هنوز دهان باز نکرده اند، می گذاشــتند. 
حال  در  )سعیدی، ۱386،ص404-405( 
 حاضر دیگر بیشتر از پماد به جای مورت

 استفاده می گردد.
بومــاداران: ایــن گیاه در بیشــتر مناطق 
شــمالی خلیج فارس و اطــراف رویدر 
بــه صورت خودرو می رویــد. بوماداران 
باریک و برگ های ریز  دارای شاخه های 
بوده و گل های ســفید یا صورتی چتری 

مانند اســت و قســمت مورد استفاده این 
گیاه سرشــاخه گلدار و برگ آن اســت 
که طعم تلخ و بوی قوی دارند. در ســده 
های نخستین از بوماداران برای بند آوردن 
خون و عــلاج زخم هایی که با خونریزی 
همراه بود، اســتفاده می شد و به آن اعتقاد 
زیادی داشــتند. آرور:arEurE: آورد یا 
ام غیلان یا خارشــتر، این درختچه دارای 
خار )تیغ( بوده از این گیــاه برای درمان 
کلیه دردها استفاده می شود. به اینصورت 
که از گیــاه معجون تهیه می کنند که به آن 
عرق خارشــتر نیز می گویند و آن بسیار 
تلخ است و به مصرف می رسانند. خارشتر 
در بیشتر مناطق جنوب و از جمله اطراف 
رویــدر می رویــد. با توجه به ســوزنی 
 شــکل بودن آن برای رویش نیاز به آب

 زیاد ندارد.
برنجاسف)گل پلنکو( این گیاه در سواحل 
خلیج فارس می روید. برنجاســف گیاهی 
اســت به ارتفاع 2 تا 4 متر و دارای طعم  
تلــخ و بوی قوی، برگ هــای آن دارای 
بریدگــی های عمیق اســت. این گیاه در 
تقویت بدن، تقویت معده، زیاد کردن ادرار، 
استفراغ های عصبی موثر بوده و در درمان 
صرع، تشــنج، هیستری و دردهای عصبی 
اثر شفا بخشی دارد. دردهای  رماتیسمی را 
نیز تسکین می دهد. برای درمان هیستری و 
دردهای عصبی ۱5 گره گرد ریشه گیاه را 
با 30 گرم شکر مخلوط نموده صبح، شب و 
ظهر یک قاشق چای خوری میل می نمایند 
و برای تسکین دردهای رماتیسمی 2تا 3 
مشــت گیاه را در ۱2 لیتر آب جوشانده و 
حاصل آن را داخل وان حمام ریخته مدتی 
در آن استراحت می کنند )افشار سیستانی، 
۱369،ص677( این شیوه درمان در رویدر 
و سایر مناطق خلیج فارس استفاده می شده 
اســت. این گیاهان دارویــی که برخی از 
آن در لهجــه محلی مردم شــهر رویدر به 
نام های دیگری نیز معروف هســتند دارای 
کاربردهای متعددی در طب سنتی مردم این 

شهر بودند. 
بیشــتر مردم رویدر کاربرد این داروهای 
گیاهی را می دانســتند. با آمدن داروهای 
داروخانــه ای، داروهای بــه تدریج در 
زندگی مردم رویدر کمرنگ شدند، اما نسل 
قدیم باز هم از این داروها اســتفاده نموده 
و به نســل جوان فواید داروهای گیاهی را 
گوشــزد می کردند. در نوشتار آتی تلاش 
می گردد به داروهای گیاهی دیگری که در 
شهر رویدر و مناطق اطراف مورد استفاده 

قرار می گرفت مورد بررسی قرار گیرد. 

طب سنتی در شهر رويدر در بستر زمان
دکترمحمد حسن نیا / دریا

@ gmail.comM.hassannia1354

سعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان// 
معاون سیاســی، امنیتــی و اجتماعی 
اســتانداری هرمزگان گفت: شهرستان 
بشاگرد نماد تدین، ولایت مداری و عشق 
به اهل بیت عصمت و طهــارت )ع( در 

استان هرمزگان است.
به گزارش خبرنگار دریا، دکتر علی رئوفی 
در آیین تکریم و معارفه فرماندار شهرستان 
بشاگرد که با حضور امام جمعه شهرستان 
بشــاگرد، مدیرکل حراســت استانداری، 
اداری و تامین، معتمدین  اعضای شورای 
و بزرگان شهرستان بشاگرد برگزار شد، با 
اشاره به اهمیت این شهرستان، عنوان کرد: 
شهرستان بشاگرد در استان هرمزگان نماد 

تدین و ولایت مداری است.
 وی در همین خصــوص، افزود: ویژگی 
خاص دیگر مردم شهرستان بشاگرد ارادت 
ویــژه به خاندان عصمــت و طهارت )ع( 
است که زبان زد عام و خاص است و سند 
این ارادت به اهل بیت)ع( در آثار تاریخی 

و سنگ نوشته ها موجود است.
 معــاون سیاســی، امنیتــی و اجتماعی 

اســتانداری هرمزگان با اشاره به انتصاب 
سرپرســت جدید فرمانداری شهرســتان 
فرماندار  انتخاب  کرد:  بشــاگرد، تصریح 
شهرستان بشاگرد از بین نیروهای توانمند 
این شهرستان فرصتی است که نظام مقدس 
جمهوری اســلامی ایران برای رشــد و 
اعتلای جوانان این مــرز و بوم قرار داده 
است و باید با عملکرد و کارآمدی مناسب 
قدر این اعتماد را دانســت و با وحدت و 
همدلی زمینه موفقیت فرماندار جوان این 
رئوفی خاطرنشان  فراهم شود.  شهرستان 
کــرد: اعتماد دولت ســیزدهم به جوانان 
بشاگردی را باید قدر دانست و با وحدت 
و همگرایــی زمینه برای حضور ســایر 
جوانان مستعد بشاگردی در دیگر مناصب 

مدیریتی استان را بیش از پیش مهیا کرد.
امیرالمؤمنین   وی افزود: بــه ســفارش 
فرمانداران ســعه  علی)ع(،  امام  حضرت 

صدر را ســرلوحه کار خود قرار دهند و 
مــردم را تکریم کنند.  معاون سیاســی، 
امنیتی و اجتماعی اســتانداری هرمزگان، 
با اشاره به روند توسعه شهرستان بشاگرد، 
خاطرنشــان کرد: به برکــت نظام مقدس 
جمهوری اســلامی ایران، علاوه بر گسیل 
امکانات مختلف به این شهرســتان، شاهد 
حضور نیروهای توانمند این شهرستان در 

مناطق مختلف استان هستیم.
 رئوفی در همین خصوص، افزود: بشاگرد 
به ســطحی از رشد علمی رسیده است که 
شاهد تربیت پزشک و نیروهای متخصص 
مورد نیــاز بخش های مختلــف از بین 

جوانان این خطه هستیم.
 وی افزود: باید با وحدت و همدلی، مسیر 
رشد و توسعه بشــاگرد را بیش از پیش 
مهیا کنیم و در تحقق ایــن مهم، بزرگان، 
معتمدین و متنفذین بشاگردی نقش بسزایی 

دارند.  معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی 
اســتانداری هرمزگان، خاطرنشــان کرد: 
ضروری است فرمانداران با بسیج امکانات 

در مسیر رفع مشکلات گام بردارند.
 رئوفی تصریح کرد: فرمانداران نمایندگان 
عالــی نظــام و دولت در شهرســتان ها 
هســتند و این امر اهمیت جایگاه آنها را 
برای خدمت رســانی به مردم دو چندان 
کرده اســت.  وی گفت: فرمانــداران و 
مدیران از نقدهای سازنده استقبال کنند و 
بسیاری از نقدهای سازنده راه گشای حل 
مشــکلات مردم و یاری کننده مدیران در 
پیشبرد امور اســت.  در این آیین یعقوب 
دادعلی زاده به عنوان سرپرســت جدید 
فرمانداری شهرستان بشاگرد معرفی و از  
زحمات احمد محمودی فرماندار ســابق 
این شهرستان با اهدا لوح سپاس تقدیر به 

عمل آمد.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری هرمزگان:

وحدت و همدلی روند توسعه بشاگرد را شتاب می بخشد 

  

فرمانداربندر  شهرســتان//  سرویس  درساره  امین 
دلیل داشتن  به  بندرخمیر  خمیرگفت: شهرســتان 
پتانســیل ها و موقعیت های سرمایه گذاری، قابلیت 
جذب سرمایه گذار در حوزه های مختلف را داراست از 
این رو جذب سرمایه گذار و حمایت از آنان از مهم ترین 

اولویت ها در شهرستان است.
به گزارش خبرنگار دریا، میرهاشم خواستار در نشست 
هم اندیشی جذب سرمایه گذار که به صورت جداگانه با 
اعضای شورای شهرستان و همچنین شهرداران و دستگاه 
ها و سازمان های دخیل در این امر برگزار کرد، اظهار 
داشت: شهرســتان خمیر از آن دسته از شهرستان هایی 

است که پتانســیل های خوبی برای سرمایه گذاری و 
توسعه بویژه در بخش گردشگری، کشاورزی ، بندری 
و صنایع معدنی دارد.وی افزود:یکی از بخش ها برای 
جذب سرمایه گذار، حوزه گردشگری است که با توجه 
به جاذبه های توریستی و گردشگری که در بیشتر نقاط 
شهرســتان خمیر وجود دارد و همچنین موقعیت ویژه 
جغرافیایی و ارتباطی مناســب ، می توان کانون جذب 
گردشگر و سرمایه گذاری در این حوزه باشد و حتی به 
عنوان پایلوت استانی و کشوری معرفی شود.  فرماندار 
در بخشی از سخنان خود با اشاره به اینکه رونق تولید و 
اشتغال مهم ترین اولویت اقتصادی دولت سیزدهم است، 

تصریح کرد: فعال شــدن اقتصاد منطقه در گرو سرمایه 
گذاری بخش خصوصی و ایجاد اشــتغال و تولید است 
برای محقق شدن این امر باید موانع ها سر راه سرمایه 
گذار برداشته شود که در این راستا ما به عنوان دستگاه 
های حاکمیتی و اجرایی باید با تسهیل در روند سرمایه 
گذاری و همچنین پیگیری مجوزهای مورد نیاز سرمایه 
گذاران و کمک به تامین مالی پروژه ها از طریق معرفی 
به بانک ها و موسســات مالی در این حوزه ها کمک 
کنیم البته برخی از مشکلات سر راه سرمایه گذاران در 
شهرســتان نیازمند حمایت مدیران استانی است که این 

هم می توان با پیگیری برطرف کرد.

فرماندار بندرخمیر:

جذب سرمایه گذار از اولویت مهم بندرخمیر است

سعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان// 
اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون  اداره  رئیس 
شهرستان ســیریک گفت: در راستای 
ایجاد اشــتغال پایدار ۷۸ میلیارد ریال 
تسهیلات کم بهره به واحد های تولیدی 

شهرستان پرداخت شده است.

به گزارش خبرنگار دریا؛ حنیفه محمدی 
افزود: این تســهیلات کم بهره از محل 
قانون حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال 
پایدار مناطق روســتایی و عشایری به 

واحد های تولیدی پرداخت شده است.
وی گفت: با پرداخت این تسهیلات برای 

بیــش از 2۱4 نفر بصورت مســتقیم و 
400 نفر بصورت غیر مستقیم اشتغالزایی 

صورت گرفته است.
محمدی افزود: تســهیلات به واحد های 
تولیدی کارخانه آجر، شن و ماسه، تولید 
قطعات بتونی، بسته بندی ماهی و میگو، 

شناور های صیادی و کارگاه های مشاغل 
خانگی پرداخت شده است.

رئیس اداره تعــاون کار رفاه اجتماعی 
شهرســتان ســیریک گفــت: پرداخت 
بهره مناطق روستایی و  تســهیلات کم 
عشایری تا پایان امســال به متقاضیان 

واحد های تولیدی ادامه دارد.
شهرستان سیریک با 45هزار نفر جمعیت 
مرکز  شــرق  ۱75کیلومتری  فاصله  در 

استان هرمزگان قرار دارد.

رئیس اداره تعاون کار و رفاه اجتماعی سیریک خبر داد

پرداخت تسهیلات به واحد های تولیدی در سیریک 

آگهی مزایده )نوبت اول(  
شعبه اول اجرای احکام حقوقی دادگستری بندرعباس در خصوص پرونده 140040920000476333 و به شماره بایگاني 0000575 موضوع دعوی محکوم 
له آقاي فرشید بواسي بطرفیت محکوم علیه آقای قنبر غلامي زاده که در این راستا ملک مسکوني به شرح ذیل به مزایده گذاشته مي شود. خلاصه گزارش 
بازدید: ملک مورد نظر واقع در بندرعباس ، بخش تخت، روســتای زیارت ســید سلیمان بازدید و معاینه فني بعمل آمد. مشخصات مورد بازدید و نظریه 
کارشناسي به شرح ذیل تقدیم مي گردد: مشخصات مورد بازدید: مورد بازدید عبارت از یک باب منزل مسکوني با اسکلت مصالح بنایی ، دیوار باربر ، سقف 
چوب چندل ، در و پنجره فلزی ، نمای پلاستر سیمان، داراي یک واحد اتاق ، حمام و سرویس بهداشتي و یک واحد اتاق نیمه تمام با دیوار بلوک سیماني 
فاقد سقف ، دیوار دور زمین بلوک سیمانی به ارتفاع حدود 2 متر ، یک انشعاب برق 15 آمپر تک فاز و یک انشعاب آب نیم اینچ مي باشد. نظریه کارشناسي: 

پس از بررسي های لازم و با عنایت به قیمت املاک مشابه در محدوده وقوع ملک، اوضاع و احوال اقتصادي، موقعیت قرارگیری و نوع کار بري بدون در نظر گرفتن سوابق ثبتي و مالکیتي و 
بدون در نظر گرفتن تعهدات و دیونی که ممکن است وجود داشته باشد و با توجه به نکات فوق الذکر به نظر اینجانب ارزش پایه کارشناسی روز ششدانگ عرصه و اعیان یک باب خانه به 
مساحت عرصه پانصد و بیست و یک متر و سي و هفت دسیمتر مربع داراي پلاک ششصد و هفده فرعي از ده اصلي واقع در روستای زیارت سید سلیمان قطعه یک بخش شش بندرعباس 
با حدود و مشخصات مندرج در سند مالکیت به نام آقاي قنبر غلامي زاده فرزند غلام مجموعاً 1.400.000.000 ریال )یک میلیارد و چهارصد میلیون ریال ( برآورد و تعیبن میگردد%  این 
نظریه بر اساس تصاویر اسناد و مدارک ابرازي به اینجانب و بازدید از محل تهیه و تنظیم گردیده است. بدیهی است پس از تحریر و تسلیم این نظریه، اینجانب هیچگونه مسئولیتی در قبال 

تغییرات احتمالی و نوسانات قیمت املاک نخواهدداشت./ 
1- فروش نقدي است . و حداکثر مهلت پرداخت بهاء یک ماه مي باشد . 2-کلیه هزینه هاي مربوط به معامله از هر قبیل و از هر جهت به عهده خریدار است. 3- پیشنهاد دهندگان باید 
قبل از انجام مزایده در تاریخ روز مزایده با هماهنگي اجراي احکام مبلغ 10 % مبلغ ارزیابي شده را بصورت سپرده نقدي به شناسه واریز 99210800010001140040920000476333 به 
شماره شبای  IR 220100004062012907685962 تودیع و قبض سپرده را به این اجرا تحویل نمایند . 4- اجرای احکام در رد یا قبول پیشنهاد مختار است . 5-مزایده در روز یک شنبه 
ساعت 11 مورخ 1400/10/19 در محل دفتر شعبه اول اجراي احکام مدنی دادگستری بندرعباس واقع در رسالت جنوبی کوچه فتح المبین مجتمع قضایی شهید بهشتی بصورت حضوري 
بعمل مي آید و برنده کسي است که بالاترین قیمت را پیشنهاد نماید ./ 6- در صورتیکه برنده تا یک ماه از جلسه مزایده و با انقضای مهلت از پرداخت بها مورد مزایده خودداری نماید 
مسئول کسر احتمالي قیمت و خساراتی که از تجدید مزایده حاصل شود خواهد بود که بدواً از سپرده او استیفا میشود و سپرده تا تعبین کسر قیمت و خسارات وارده مسترد نخواهد شد و 

متقاضیان شرکت در مزایده برای کسب اطلاع بیشتر میتوانند به شعبه اول اجرای احکام مدنی دادگستري بندر عباس مراجعه نمایند.

هادی جهانگیری-دادورز شعبه اول  اجرا احکام

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران
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یزدیاسوجکرمان شیراززاهدانبوشهر اهواز  بندرعباس 

فروردين :
مرز میان دوســتی و یك رمان عاشقانه می تواند كمی 
 حساس باشد. حتی اگر شما در جستجوی چیز دیگری 
نباشید، می توانید از اینكه احساسات تان را در اولویت 
قرار می دهید ســود ببرید. اما به این معنی نیست كه كار خاصی انجام 
دهید یا سعی كنید تا عشق را بدست آورید.  این درس درباره این است 
كه به خودتان اجازه دهید تمام خواســته های قلبی تان را تجربه كنید 

بدون اینكه بخواهید دیگران باعث بروز شادی در شما شود.
  ارديبهشت :

ممكن است شما وسوسه شــوید كه از یك درگیری 
شدید با یك دوســت یا شریك صرف نظر كنید فقط 
به خاطر اینكه به طور ذاتی می دانید كه تعاملات اخیر 
شما به مسیر درستی منتهی نمی شود. اما به این معنی نیست كه روابط 
شما ناپایدار است؛ آن به این اشاره می كند كه در خارج از حد و حدود 
خود رفتار می كنید. اما باید راهی پیدا كنید تا ناراحتی های اخیر شما را 

حل كرده و باعث شود شما سركار خود برگردید.
  خرداد :

شما ممكن است ایده كاملا خاصی درباره آن كاری كه 
باید بكنید داشته باشید،  اما نبود اعتماد به نفس در شما 
ممكن است امروز به كارتان آید چرا كه می تواند باعث 
شود كه ایده هایتان را با كسی دیگر تقسیم نكنید. قسمتی از مشكل شما 
این است كه می ترسید نتوانید افكارتان را تماما بعمل درآورید. زمانی را 
صرف این كنید كه بیندیشید چه می خواهید بگویید،  قبل از اینكه نیات 
خود را بروز دهید. در وهله اول به نقشــه اصلی خود بچسبید،  و بعد 
قادر خواهید بود كه مكالمه را به هر جایی كه مایل بودید هدایت كنید.

  تیر :
ممكن است احساس كنید كه این روزها ازحد و حدود 
خود تجاوز كرده اید و الان باید معذرت خواهی كنید و 
عقب نشینی كنید. اما حتی اگر بگویید متاسف هستید 
باز هم لازم اســت كه روی رفتار و كردار خود تجدید نظر كنید و این 
سســتی را تلافی كنید. شما احتمالا آنطور كه فكر می كنید خارج از 
حدود خود رفتار نكرده اید و به هیچ وجه نیازی نیست كه درباره آن 
چیزی بگویید. اما برای آسیب پذیری خود چاره ای بیندیشید و سعی 
كنید آن را اصلاح كرده و خود را تقویت كنید تا برای كسی كه دوستش 

دارید تعلقات عاطفی ایجاد كنید.
  مرداد :

شما ممكن اســت امروز در رابطه با كسی كه شما را 
به درستی نشناخته و قضاوت نادرستی كرده، عصبانی 
شده باشید. ناامیدی شما بیشترخواهد شد چرا كه به نظر 
می رسد جدایی بین شما بیشتر شود، اما به یاد داشته باشید كه اوضاع 
بدتر از این اســت كه به نظر می رسد. به یاد داشته باشید یك فرصت 
جدید می تواند یك مشكل را حل كند و می تواند به موقعیت كمك كند. 

قدم اول را بردارید و صحبت را آغاز كنید.
 شهريور :

شــما ممكن است احســاس كنید كه مستحق پاداش 
اضافی در محل كار نیستید،  اما كاملا برعكس است اگر 
شما امروز نخواهید كه از این پاداش استفاده كنید ضرر 
خواهید كرد. شــما به سختی كار كرده اید، اما الان زمان این نیست كه 
این تصور را در رابطه با پرداخت اضافی برای تعطیلات نپذیرید. این 
ســرخوردگی خود را تمام كنید، آستین هایتان را بالا بزنید و به كاری 

برگردید كه در دست انجام داشتید.
 مهر :

ســیاره حاكم شــما امروز ونوس به مرزهای سیاره 
كارن وارد می شــود و شــما را از این آگاه می كند كه 
چــرا نمی توانید همه چیز را با هم در اختیار داشــته 
باشــید. اما این اوضاع ممكن است تحمیلی باشد،  چرا كه ترس شما 
از آســیب پذیری و مواجهه با خطرات باعث می شــود كه نتوانید در 
خیلی كارها از جمله عشق موفق باشید. رفتار دلیرانه بهترین واكنش 
ما نیست، بلكه ظرافت و زیركی سیاستمدارانه بیشترین تاثیر نسبت به 

زور و فشار خواهد داشت.
 آبان :

اگرچه ممكن است شما بســیار مایل باشید كه عشقی 
زودگذر را تجربه كنید، به خاطر این كه می دانید لذت های 
شــیرین می توانند برای روزهایی كه احساسات تیره و 
تاری كه می دانید طی روزهای آینده خواهید داشت، ذخیره شوند. اما 
امروز ممكن اســت  گیج شوید و قادر نباشید كه فراتر از عادت های 
منفی همیشگی قدم بردارید. اما نگران نباشید؛ ابرها كنار خواهند رفت 
و آسمان صاف خواهد شد و شما احساس شادكامی  بیشتری خواهید 

كرد قبل از اینكه حتی بدانید چه اتفاقی افتاده است.
   آذر :

شما وسوسه شــده اید كه یك رابطه واقعی را كه كه در 
حال ایجاد شدن اســت را شفافیت ببخشید. شما فكر 
می كنید كه تمركز روی یك مشــكل می تواند فقط آن 
را بدتر كند. متاســفانه، جلوگیری از ابراز احساسات تان می تواند به 
روابط تان صدمه بزند، پس با حقیقت روبرو شوید و احساسات خود 
را بیــان كنید، حتی اگر در این راه بعضی ناراحتی ها هم بوجود بیاید. 
آرام باشید و كارهای شادی بخش بكنید. اگرشما كارتان را امروزانجام 

دهید،  فردا احساس بهتری خواهید داشت.
 دی :

اگرچه امروز به مشــتاقی روزهای قبل نیســتید، اما 
فرصتی پیش می آید كه همه چیز به روال همیشــگی 
خود برگردد. اكنون، حداقل،  می توانید احساس كنید كه 
تغییری از گوشــه و كنار دارد بوجود می آید. به جای اینكه بایستید و 
ببینید كه بعدا چه اتفاقی می افتد،   شروع كنید و برنامه ای بریزید كه ببینید 

در آینده چه كار می خواهید بكنید.
  بهمن :

اتصال پیچیده ونوس- كارن امروز در نشان شما دیده 
می شود، و بیانگر این است كه هنوز فرصت این نیست 
كه از احساسات شدید خود كه برای رهایی و آسودگی 
شما می آیند دست بكشــید. شما می توانید با یك برخورد بچگانه با 
موقعیت های دشواری كه برای بزرگترها بوجود می آید قضیه را فیصله 
دهید و این می تواند همه كسانی را كه درگیر هستند خلع سلاح كند. 
فقط سعی نكنید كار خارق العاده ای انجام دهید. ممكن است برای كمی 

 پیشرفت راه طولانی وجود داشته باشد!
  اسفند : 

زندگی شما همیشه با تخیلات بسیار همراه است و این 
می تواند باعث شود تلاش كنید تا آنها را تحقق بخشید 
یا اینكه در رویاهایتان غرق شوید.اما اكنون  تبدیل رویا 
و تصور به واقعیت می تواند با مشــكلات بسیار همراه باشد چرا كه 
شــما همواره از این می ترسید كه اهدافی كه برای رسیدن به موفقیت 
داشتید به سرانجام نرســند. اینكه از خود بپرسید كه چه می خواهید 
شروع خوبی است، اما مهمتر این است كه زمان را از دست ندهید و با 

شجاعت پیش بروید.
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سرویس ســلامت // عضو کمیته علمی 
کشــوری مقابله با کرونا ضمن تشــریح 
با بیان اینکه  وضعیت کرونا در کشــور، 
متاســفانه انتظار داریم سرعت پیشرفت 
امُیکرون بسیار بالا باشد، در عین حال بر 
لزوم تعامل پررنگ بین ستاد ملی و کمیته 

علمی کرونا تاکید کرد. 
دکتر مسعود یونســیان درباره وضعیت کرونا 
در کشــور، گفت: یکی از موضوعات مهم در 
شرایط فعلی این اســت که در نوع امیکرون 
کرونا، باید ابتلای سرپایی ملاک روند ابتلا قرار 
گیرد. از آنجا کــه در حال حاضر، آمار ما بر 
اساس میزان بستری و مرگ گرفته می شود، دو 
مشکل وجود دارد؛ اول آنکه اساسا این جهش 
بستری و مرگ کمتری دارد و لذا اتکا به تعداد 
بستری ها شاخص حساســی برای پایش آن 
نیســت. دوم آنکه حتی اگر قرار باشد بستری 
و مرگ زیادی هم داشته باشد، زمان می برد تا 
در آمار مشخص شود، زیرا شدت بیماری به 
تدریج در بیماران افزایش می یابد. لذا ما باید 
به آمار بیماران سرپایی نگاه کنیم که متاسفانه 

به طور رســمی گزارش نمی شود و گزارشات 
پراکنده پزشکانی که بیماران را ویزیت می کنند 
نیز قابل استناد نخواهد بود؛ البته خوشبختانه 
موارد ســرپایی ما هنوز روند افزایشی نداشته 

است.
 آمادگی مقابله با شرایط روزهای آتی را 

داشته باشیم
وی افرود: بر اســاس اطلاعــات فعلی هنوز 
افزایش بســتری و مرگ را در سویه امیکرون 
نداشتیم اما علی رغم این نکته ما در نامه کمیته 
اپیدمیولوژی و پژوهش کمیته علمی کرونا هم 
به این موضوع تاکیــد کردیم که باید آمادگی 
کامل مقابله با شــرایط روزهای آتی را داشته 
باشــیم. زمانی که شیب رو به بالای بستری و 
حتی ابتلا را ببینیم، دیگر برای پیشگیری دیر 
است. در پنج موج گذشــته »پیشگیری« به 
معنای واقعی کلمه که سبب جلوگیری از بروز 
پیک شود را نداشــتیم و هربار آنقدر درنگ 
می کردیم که تعداد بستری و مرگ افزایش یابد 

تا رفتار واکنشی داشته باشیم.
 لزوم تعویق امتحانات حضوری مدارس 

و دانشگاه ها اهمیت تعطیلی ورزشگاه ها و 
ادامه دورکاری کارمندان

یونســیان تاکید کرد: قبل از بــروز اتفاق باید 
پیشــگیری رخ دهد و به همین دلیل است که 
پیشــنهاداتی مانند تعویق امتحانات حضوری 
مــدارس و دانشــگاه ها، توجــه مجــدد به 
آموزش های مجازی در دانشگاه ها و مدارس 
)به صورت موقتی(، تعطیلی ورزشــگاه ها و 
کارمندان  دورکاری  ادامه  فرهنگی،  مراسمات 
و... را مطــرح می کنیم.او ادامه داد: پیش بینی 
روند بیماری در آینــده همواره با درجاتی از 
خطا همراه اســت. این خطا ممکن است در 
جهت بیش برآوردی یا کم برآوردی مواد ابتلا 
در آینده باشــد. در برنامه ریزی برای بهداشت 
عمومی، ترجیح می دهیم اگر قرار است خطایی 
مرتکــب شــویم از نوع اول باشــد. با بیش 
برآوردی ممکن اســت یک مقدار محدودیت 
بیشتری به جامعه وارد شود اما مطمئن هستیم 
که اتفاق بدی در انتظار مردم نخواهد بود. تمام 
رهنمودهای سازمان بهداشت جهانی نیز از این 

دست و محافظه کارانه هستند.
 واکسیناســیون واکســن نزده ها جدی 

گرفته شود
عضو کمیته علمی کشوری مقابله با کرونا تاکید 
کرد: بر مبنای محافظه کارانه تصمیم گرفتن باید 
از همین الان اقدامات خود را تشــدید کنیم و 
صبر نکنیم تعداد سرپایی، بستری و مرگ زیاد 
شود تا بعد بخواهیم تصمیم گیری کنیم. توصیه 
می کنم اقدامات پیشــگیرانه از جمله تکمیل 
واکسیناسیون حدود 8 میلیون نفری که هنوز 

واکسن نزدند را جدی بگیریم.

 اهمیــت قرنطینــه هوشــمند، رصــد 
واکسن نزده ها و کرونا مثبت ها

وی گفت:از ســوی دیگر قرنطینه هوشــمند 
موضوع حائز اهمیت دیگری است که افرادی 
که واکســن نزدند یا سابقه تست مثبت در ۱0 
روز اخیر داشــتند رصد شــوند و مانع ورود 
آنها به مجامع سرپوشــیده، وســایل حمل و 
نقل عمومی و نیز اماکنی که احتمال تماس با 

دیگران وجود دارد، شویم. 
 ســامانه »امید« تا کنون چه عملکردی 

داشته است؟
وی افزود: در قرنطینه هوشمند به جای آن که 
برای همه افراد جامعه به طور یکسان محدودیت 
قائل شــویم، می توانیم افرادی که بیشتر خطر 
ابتلا یا انتقال بیماری بــه دیگران دارند و این 
خطر ناشــی از رفتار خود این افراد می باشد 
را محدود کنیم. اینکه سامانه امید تاکنون چه 
میزان موفقیت داشته برای من هم سوال است 
و خوب است که عزیزان مسئول این سامانه به 
ما هم گزارشی ارائه دهند و بگویند تا الان چه 
اقداماتی انجام دادند. به نظر من این سامانه می 
 تواند درصد موفقیت خوبی داشته باشد چون 
می دانیم برای بســیاری از رفتارها نظیر خرید 
بلیط وســایل حمل و نقل بین شهری، استفاده 
از امکانات و فضاهای عمومی شــهری به کد 
ملی نیاز اســت که انجام تست کرونا و تزریق 
واکسن به آن لینک شده است و می توان شرایط 
را در این جا کنترل کرد. او ادامه داد: همچنین 
دریافــت خدمات و ورود به ســاختمان های 
دولتی را نیز می توان منوط به ارائه کارت ملی 
)کد ملی( نمود و برای بحث حمل و نقل درون 

شهری که آن هم می تواند منشاء و منبع انتقال 
عفونت باشد باید اقدامات دیگری تعبیه شود. 
یکی از این اقدامات آن اســت که استفاده از 
وسایل نقلیه شــخصی به طور موقت تشویق 
شود و موانع استفاده از آن در شهرهای بزرگ 
رفع شــود. قطعا مدیریت هوشمند آثار خوبی 
خواهد داشــت اما اینکه ما میزان موفقیت یا 
نقاط ضعف آن را بدانیم نیازمند ارائه گزارش 

از سوی اجرا کنندگان آن است.
 خلاء تعامل میان ستاد ملی و کمیته علمی 

کرونا
این اپیدمیولوژیست، بیان کرد: امتحانات مدارس 
برقرار است و حتی معاونت آموزشی وزارت 
بهداشت هم اعلام کرده اســت که امتحانات 
دانشــجویان باید به شــکل حضوری باشد. 
موضوع مهم این اســت که ما تعامل پررنگی 
بین ســتاد ملی و کمیته علمی کرونا نداریم و 
من شخصاً نمی دانم از اعضای کمیته علمی چه 
افرادی در جلسات ستاد ملی حضور دارند و 
چه جایگاهی برای این کمیته در ستاد در نظر 
گرفته شده است. باید اعضای کمیته علمی در 
ســتاد باشند و ستاد ملی بر اساس نظرات این 
متخصصان تصمیمات خود را اتخاذ و یا تعدیل 
کند. نمی دانم مبنای تصمیم گیری ستاد چیست 

و این موضوع برای ما شفاف نیست.
او ادامه داد: یکی از نکات مهمی که باید بیشتر 
به آن توجه شــود، ضرورت بازنگری سریع 
اقدامــات و مقررات اســت. وقتی صحبت از 
دورکاری یا بستن مدارس و دانشگاه ها و نیز 
بازگشایی آنها می شود، نباید برای شش ماه یا 
یک سال آینده برنامه بریزیم، بلکه باید آمادگی 

تغییر برنامه ها را داشته باشیم و هر 2 الی 4 هفته 
شرایط را مجددا رصد کنیم و تصمیمات قبلی را 

در صورت لزوم اصلاح کنیم.
وی با تاکید بر اینکه باید یاد بگیریم تصمیمات 
و مداخلات مان در مدیریت کرونا را به شکل 
دو هفته یکبار و یا نهایتا 4 هفته یکبار بازنگری 
کنیم، اظهار کرد: در مورد بازگشــایی مدارس 
هم که یک بار در کمیته علمی مطرح شــد و 
نکات مهمی که برای بازگشــایی مدارس باید 
مد نظر قرار می گرفت را بیان کردیم و حدود 
20 نکته یا شرط در آن مستند قید کردیم، در 
نهایت تاکید شــد که در هر حال باید آموزش 
مجازی کماکان ادامه داشته باشد تا هر زمانی 
که نیاز به بستن مجدد مدارس شد، اخلالی در 
امر آموزش ایجاد نشود. به همین دلیل است که 
مدارس و دانشگاه ها نباید آموزش از راه دور 

را به طور کلی حذف کنند.
یونسیان در پایان درباره پیش بینی از زمان و 
شدت وقوع پیک ششم کرونا در کشور، گفت: 
پیک ها دو مولفــه دارند؛ اول رفتار ویروس و 
دوم رفتار مردم و جامعه؛ آیا تعطیلی مدارس 
و دانشگاه ها،  تعویق امتحانات، دورکاری و... 
را جــدی می گیریم یا خیــر؟ چون نمی دانیم 
رفتــار مردم چگونه اســت صرفا بــا رفتار 
ویروس نمی توانیم پیش بینی خاصی ارائه دهیم 
اما با توجه به اینکه رشــد تعداد موارد روزانه 
نمایی است و با توجه به شرایطی که در دیگر 
کشورها که وضعیت بدتری از نظر واکسیناسیون 
و رعایت اصول بهداشتی از ما ندارند، مشاهده 
کرده ایم؛ متاسفانه انتظار داریم سرعت پیشرفت 

بیماری بسیار بالا باشد.

انتظار افزايش سرعت انتشار امُیکرون در ايران

سرویس ســلامت // از آنجایی که طی 
به  ابتلا  از  چند روز گذشــته مواردی 

سویه امُیکرون در هند ثبت شده 
پزشــکان  برای  نگرانی  این 

جمعیت  که  دارد  وجــود 
افراد  شامل  آسیب پذیر 

در  کودکان  و  مســن 
معــرض خطر جدی 
عفونت  این  به  ابتلا 

قرار گیرند. 
در حالیکــه کودکان و 
نوجوانان در مقایســه 
بزرگســال  جمعیت  با 

علائم خفیف تری را نشان 
می دهند اما در مجموع افراد 

بیمــاری های مزمن  به  مبتلا 
ممکن است در معرض خطر بستری 

شدن در بیمارســتان باشند. دیابت نوع 
یک، بیماری خودایمنی و یکی از شــایع 
ترین بیماری های غدد درون ریز در میان 
کودکان است. تخمین زده می شود که حدود 
97 هزار و 700 کودک هندی به این بیماری 

مبتلا باشند.
 این کــودکان ممکن اســت در حین ابتلا 
به کوویــد-۱9 یا بعــد از آن با عوارض 
شدیدتری مواجه شوند. در حالیکه برنامه 
واکسیناســیون کودکان ۱5 تا ۱8 سال به 
زودی آغاز می شــود، مهم است در مورد 
کودکان مبتلا به دیابت، اقدامات کافی برای 

کنترل سطح قند خون آنها انجام شود.

بــر 

همیــن 
اساس کارشناســان و پزشکان توصیه می 
کنند برای کودکان مبتلا به دیابت نوع یک، 
جدا از کنترل ســطح قند خون، والدین می 
توانند سطح اکسیژن خون آنان را دو بار در 
روز کنترل کنند. اگر این میزان کمتر از 95 
درصد باشد، ممکن است نشانه اولیه عفونت 
باشد. همچنین مصرف منظم داروهای تجویز 
شــده برای جلوگیری از افزایش سطح قند 

خون ضروری است.
به گفته کارشناسان عدم رعایت این موارد 

می تواند باعث افزایش ســطح قند خون و 
فشار خون شود و عوارض جدی مانند 
بدتر شدن علائم کووید-۱9 را 
به همراه داشــته باشد. در 
عین حال تقویت سیستم 
ایمنی طبیعی کودک از 
غذایی  رژیم  طریق 
مناسب و همچنین 
به  سازی  مصون 
موقع می تواند آنها 
را در برابر بیماری 
کمتر  کووید-۱9 
کند.  پذیر  آســیب 
وعده های غذایی به 
موقع و مصرف غذاهای 
خانگی نیز مــی توانند به 
محافظــت از بدن کمک کنند. 
تغذیه مناســب، مصونیت در برابر 

بیماری را افزایش می دهد. 
مبتلایان به دیابت برای کنترل گلوکز خون 
و حفظ انــرژی باید از رژیــم غذایی کم 
کربوهیدرات استفاده کنند. همچنین مصرف 

پروتئین باید کم تا متوسط باشد.
 بــر موارد فوق با افزایش شــیوع بیماری 
کوویــد-۱9، کودکان مبتلا به بیماری های 
مزمن باید تشویق شوند تا دستورالعملهای 
بهداشــتی مانند شستشــوی دست ها و 
ضدعفونــی را رعایت کنند و هنگام بیرون 
رفتن از خانه، ماســک به صورت داشــته 

باشند.

نکات مهم درباره مراقبت از کودک دیابتی در برابر امُیکرون

 سرویس سلامت // به گفته محققان، 
انجام مدیتیشــن در ســطح شدید 
عملکرد درونی سیستم ایمنی بدن را 

به میزان چشمگیری تقویت می کند.
این یافته به دنبــال تجزیه و تحلیل نمونه 
خونی گرفته شــده قبل و بعد از مدیتیشن 
از فعالیت ژنتیکی در بین بیش از ۱00 مرد 

و زن بوده است.
نتایج بررســی ها نشــان داد که مدیتیشن 
فعالیت صدها ژن را که به طور مستقیم در 

تنظیم پاسخ ایمنی نقش دارند، افزایش می دهد.
اما محققان تاکید کردند که مطالعه آنها شــامل جلسات 
مدیتیشــن روزانه ۱0 ساعته بود که به مدت هشت روز 
متوالی در سکوت کامل انجام شد. در دنیای واقعی، اکثر 

مردم به سختی می توانند آن روش ها را تکرار کنند.
»ویجایندران چاندران«، نویسنده این مطالعه از دانشگاه 
فلوریدا، گفت: »با این حال، یافته ها نشــان می دهد که 
مدیتیشــن می تواند نقش مهمی در درمان بیماری های 

مختلف مرتبط با ضعف سیستم ایمنی داشته باشد.«
این مطالعه شــامل ۱06 مرد و زن، با میانگین سنی 40 

سال بود.نمونه خون از همه شرکت کنندگان در چندین 
نوبت گرفته شــد: پنج تا هشــت هفته قبل از شــروع 
مدیتیشن؛ درست قبل از شروع مدیتیشن؛ و سه ماه پس 
از تکمیل مدیتیشن.در مدت مدیتیشن هشت روزه، همه 
شرکت کنندگان غذاهای گیاهی مصرف کردند و همه از 
یک برنامه خواب منظم پیروی کردند. جلسات مدیتیشن 

۱0 ساعت در روز و در سکوت انجام می شد.
نتایج نشــان داد ســه ماه پس از پایان دوره، محققان 
افزایشــی در فعالیت شــامل 220 ژن مرتبط با سیستم 
ایمنــی، از جمله 68 ژن درگیر در فعالیتی موســوم به 

»سیگنال دهی اینترفرون« پیدا کردند.
نویسندگان مطالعه خاطرنشان کردند که با توجه به اینکه 
پروتئین های اینترفرون به طور مؤثر به عنوان محرک های 
سیستم ایمنی عمل می کنند، چنین سیگنال هایی می تواند 
برای ایجاد یک دفاع مؤثر در برابر مشــکلات مختلف 
سلامت از جمله سرطان، بیماری ام اس یا حتی کووید 
۱9 مهم باشد. محققان معتقدند این یافته ها نشان می دهند 
که مدیتیشن می تواند روزی به عنوان درمان های رفتاری 
طراحی شده برای حفظ سلامت مغز و اصلاح بیماری های 

عصبی غیرقابل برگشت فعلی تبدیل شود.

سرویس سلامت // دانشمندان نسبت به ترکیب دو ویروس 
جهش یافته دلتا و اومیکرون هشدار دادند. 

اگر یک شخص به طورهمزمان به اومیکرون ودلتا مبتلا شود آنگاه 
بدن او مستعد تولید ویروس جهش یافته ای به نام دلمیکرون خواهد 
بود که در واقع ترکیبی از دلتا و اومیکرون است. این ادعا را یکی از 

مدیران ارشد شرکت داروسازی فایزر مطرح کرده است.
در حالی که اومیکرون مســری ترین گونه ویروس کرونا شناخته 
شده است ترکیب آن با دلتا نگرانی های زیادی را در سطح جهان به 

وجود آورده است.

اومیکرون در حال تبدیل شــدن به ســویه غالب در بســیاری از 
کشورهای جهان از جمله آمریکا و انگلیس است. هم اکنون بیش 
از 70 درصد موارد ابتلا در قاره اروپا به اومیکرون مربوط می شود.

اومیکرون برای نخستین بار در بوتسوانا و سپس آفریقای جنوبی 
رویت شد.

مدیر ارشد فایزر تاکید کرده است: داده ها و مقالاتی که از آفریقای 
جنوبی در اوایل این همه گیری منتشــر شد، نشان می دهد که افراد، 
به ویژه بیمارانی که دارای نقص سیستم ایمنی هستند، می توانند به هر 

دو گونه ویروس )یعنی دلتا و اومیکرون( آلوده شوند.

دلمیکرون، ترکیب هولناک دلتا و اومیکرون؟

طرح : فاطمه هوشنگی

سرویس ســلامت // معاون بهداشت 
کرونا  واکسن  تزریق  بهداشت،  وزارت 

برای دانش آموزان را الزامی دانست.
کمال حیدری، در گفتگو با شبکه اول سیما 
اظهار داشت: از زمانی که بحث بازگشایی 
مدارس مطرح شد، شیوه نامه واکسیناسیون 
دانش آموزان هم بــه آموزش و پرورش 
ابلاغ شــد، زیرا حضور دانش آموزان در 
کنار یکدیگر باید در محیطی امن و ایمن 

فراهم شود. وی ادامه داد: در شرایط فعلی 
که درگیر و نگران اومیکرون هســتیم باید 
شرایط تجمع دانش آموزان و همین طور 
پروتکل های بهداشــتی، جدی تر و امن تر 
از قبل رعایت شــود انتظار می رود و آن 
دســته از افرادی که تاکنــون مبادرت به 
تزریق واکســن نکردند، هــر چه زودتر 
برای واکسیناســیون اقدام نمایند. حیدری 
تصریح کرد: با وجودی که امکان تحصیل 

در فضای مجازی فراهم اســت، اما دانش 
آموزان و معلمــان و مربیان برای حضور 
فیزیکی در مدارس باید واکســینه شــده 
باشــند. حتی بــرای امتحانــات که باید 
حضوری برگزار شود، پیشنهاد داده ایم که 
فضای مجزا برای افرادی که واکسن نزده اند 
با رعایت پروتکل ها و فواصل ایمن فراهم 
شــود و اگر امکان چنین فضایی نباشد، 

امتحانات باید مجازی برگزار گردد.

معاون درمان وزارت بهداشت:

واکسیناسیون دانش آموزان الزامی است

مدیتیشن سیستم ایمنی بدن را تقویت می کند

شناسنامه خودروی وانت پیکان دوگانه سوز مدل 1389 رنگ سفید به شماره 
پلاک ۶۶1 ق ۴8 ایران 1۴ به شماره موتور 11۴89۰11۰8۶ و شماره شاسی 
naaa۴۶aa۰ag119۲۴۲به نام وحید حبیبی مفقود گردیده و از درجه اعتبار 

ساقط می باشد

مفقودی

  

دارند.  معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی 
اســتانداری هرمزگان، خاطرنشــان کرد: 
ضروری است فرمانداران با بسیج امکانات 

در مسیر رفع مشکلات گام بردارند.
 رئوفی تصریح کرد: فرمانداران نمایندگان 
عالــی نظــام و دولت در شهرســتان ها 
هســتند و این امر اهمیت جایگاه آنها را 
برای خدمت رســانی به مردم دو چندان 
کرده اســت.  وی گفت: فرمانــداران و 
مدیران از نقدهای سازنده استقبال کنند و 
بسیاری از نقدهای سازنده راه گشای حل 
مشــکلات مردم و یاری کننده مدیران در 
پیشبرد امور اســت.  در این آیین یعقوب 
دادعلی زاده به عنوان سرپرســت جدید 
فرمانداری شهرستان بشاگرد معرفی و از  
زحمات احمد محمودی فرماندار ســابق 
این شهرستان با اهدا لوح سپاس تقدیر به 

عمل آمد.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری هرمزگان:

وحدت و همدلی روند توسعه بشاگرد را شتاب می بخشد 

  

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران



گروه گزارش // عدم توجه به پتانسیل ها 
و ظرفیت های گردشگری در نقاط مختلف 
استان هرمزگان به نحوی مشهود است اما 
این مسئله در شهرستان حاجی آباد نمود 
دیگری یافته و آبشار معروف تزرج بدون 
به  گردشگر  جذب  برای  زیرساختی  هیچ 

حال خود رها شده است. 
شهرســتان حاجی آباد شــمالی ترین منطقه 
اســتان هرمزگان اســت که پتانسیل بالایی 
در حوزه های مختلــف از جمله در مباحث 

کشاورزی دارد. 
این شهرستان قطب گلخانه های استان و منطقه 
اصلی کشت گندم استان هرمزگان محسوب 
می شــود و از ســویی تنوع در کشاورزی و 
امکان کاشــت درختان سردسیری در کنار 

درختان گرمسیری، این شهرستان را به یک 
شهرستان چهارفصل و همیشه دارای محصول 

تبدیل کرده است. 
نماد این شهرستان خرمای پیارم است و اغلب 
افــراد حاجی آباد را به خاطــر آب و هوای 
مســاعد برای کشت این رقم پر مصرف و پر 

فروش خرما می شناسند. 
دیگــر معرف شهرســتان حاجی آباد منطقه 
تفریحی گردشــگری آبشــار تزرج است، 
کمتر کلیپ و فیلمــی از معرفی جاذبه های 
گردشــگری هرمزگان می توان یافت که در 
آن گذری بر آبشــار تزرج نداشته باشد و از 
این منطقه بکر برای گردشــگری به عنوان 
یکــی از نمادهای هرمــزگان تصویری به 
مخاطب ارائه نکند. آبشــار تــزرج در 27 

کیلومتری جنوب شهرستان حاجی آباد یکی 
از زیباترین جاذبه های طبیعی استان هرمزگان 
است، وجود نخلســتان های زیبا و آبشار و 
فضای سرســبز آن می تواند این منطقه را به 
عنوان قطب گردشــگری استان معرفی کند. 
این منطقه می تواند ســالانه پذیرای مهمانان 
و گردشــگران زیادی باشد و از محل ورود 
گردشگران مباحث مرتبط با اشتغال و افزایش 
درآمد مردم بومی منطقه نیز تامین شــود اما 
بسی عجیب است که این مهم هیچ گاه اتفاق 
نیفتاده است. سایه غفلت و بی توجهی به یکی 
از نمادهای گردشــگری استان هرمزگان در 
حاجی آباد ســایه افکنده و مسئولان مرتبط 
گویی هیچ برنامه ای برای توسعه زیرساخت ها 
و افزایش سطح خدمات رفاهی و اقامتی برای 
این منطقه ندارند. وضعیت اسف بار بهداشتی 
تا جایی است حتی در مشاهدات عینی ما از 
آبشار تزرج یک سطل زباله ساده در نزدیکی 
این منطقه بکر گردشگری به چشم نمی خورد، 
تنها یکی دو ســایبان ساده و معمولی وجود 
دارد که بی شک نمی تواند پاسخگوی حجم 
زیاد مسافران باشــد. این در حالی است که 
می توان با برنامه ریــزی و تخصیص بودجه 
این منطقه را به یک منطقه خاص گردشگری 
تبدیل کرد و با احداث زیرساخت و امکانات 
رفاهی هم برای مــردم درآمدزایی و ایجاد 
اشتغال کرد و هم با اخذ ورودی از گردشگران 
برای ســرمایه گذاران درآمــد ثابت در نظر 
گرفت.به گزارش تســنیم ، حال باید دید آیا 
مسئولان مرتبط با حوزه گردشگری فکری 
برای توسعه منطقه تفریحی گردشگری تزرج 
حاجی آباد خواهند کرد یا باز هم با غفلت از 
کنار این جاذبه خاص استان خواهند گذشت؟

امام علی )علیه السلام(: همه کارهای نیک و جهاد در راه خدا در برابر امر به معروف و نهی از منکر چون قطره ای 
      )نهج البلاغه، حکمت 374(است در دریای پهناور.      
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 گروه گــزارش // والدین هرمزگانی این روزها در 
شدیدترین نگرانی از برگزاری حضوری امتحانات 
فرزندان دانش آموزان شــان، ایــن موضوع را در 
اشــکال مختلف بخصوص در فضای مجازی ابراز 

می کنند. 
  با اعلام برگزاری حضوری امتحانات دانش آموزان در 
هرمزگان، نگرانی والدین از احتمال ابتلای فرزندان شان 
به بیماری های چندگانه ای که این روزها در هرمزگان 
جولان می دهد، دوچندان شده و آنان در اظهارنظرهای 
متنوعی در فضای مجــازی در این زمینه نگرانی خود 
را ابراز می کنند.والدیــن دانش آموزان ابراز می کنند که 
هرمــزگان این روزها علاوه بر کرونــا با بیماری های 
پرخطــر دیگری از جملــه تب دانگــی، اومیکرون، 
روتاویروس و ... نیز مواجه است و برگزاری حضوری 
امتحانات دانش آموزان ممکن اســت سبب طغیان این 
بیماری ها در جامعه شــده و هر دانش آموز بخصوص 
دانش آموزان کم ســن و ســال، این بیماری را با خود 
به خانه ببرند و ســبب ابتلای افراد بیشتری به بیماری 
شوند و هرمزگان که به لحاظ زیرساخت های درمانی در 
وضعیت اسفناکی قرار دارد، پاسخگوی حجم گسترده 

طغیان همزمان چند بیماری را نباشد.
 افزایش بستری کودکان بندرعباسی به دلیل 

روتاویروس/ بیمارستان کودکان پُر است
از ســوی دیگر عبدالمجید ناظمی رییس بیمارســتان 
کودکان بندرعباس می گوید: موارد بستری کودکان در 
این شهر بدلیل ابتلا به روتا ویروس افزایش یافته است و 
مراجعه کودکان با علایم اسهال و استفراغ به بیمارستان 
کودکان بندرعباس بشدت افزایش یافته است به طوری 
که شــمار موارد بســتری کودکان با روتاویروس در 
بندرعباس در مقایسه با سال قبل دو برابر شده است.وی 

خاطرنشان کرد: »روتاویروس« عامل اسهال و استفراغ 
در کودکان اســت و اکنون تمام تخت های بیمارستان 
کودکان بندرعباس پرُ هســتند. ناظمــی از خانواده ها 
خواست تا رعایت بهداشت را در کودکان جدی بگیرند 
و در جامعه نیز برای آنها از ماســک استفاده کرده و در 

تجمعات، بچه ها را مشارکت ندهند.
 هرمزگان بعد از تهران بیشتر اومیکرونی را دارد

اوضاع شــیوع کرونا و موارد بســتری این بیماری در 
استان اگر چه دو سه ماهی است وضعیت آرامی به خود 
گرفته و هرمزگان از این بابت وضعیت آبی دارد اما روز 
گذشته 5 مورد ابتلا به اومیکرون در هرمزگان شناسایی 
شده است که به گفته فاطمه نوروزیان سخنگوی علوم 
پزشــکی هرمزگان، از 5 مبتلای کرونای امیکرون در 
هرمزگان ســه نفر مرد و 2نفر زن هستند که بین 22تا 
44ســال سن دارند و سه نفر از آنان هر 2دز واکسن را 
زده اند.ســه نفر نیز سابقه سفر به خارج از کشور دارند 
و هر 5 نفر تحت درمان ســرپایی قــرار گرفته اند.به 
گفته ســخنگوی علوم پزشکی هرمزگان، از 5 مبتلای 
شناسایی شده در استان، 3 نفر ساکن بندرعباس، یک 
نفر ساکن بستک و یک نفر ساکن اردبیل است و همگی 

دارای علائم گلو درد، سوزش گلو و تب بودند.
حالا با شــیوع اومیکرون در هرمزگان و هشدارهای 
علوم پزشــکی این استان مبنی بر احتمال قوی گردش 
این ویروس در استان، آیا نگرانی ها در مورد امتحانات 

حضوری مدارس نباید جدی گرفته شود؟
تب دانگی و آئدس در کمین بچه ها

هرمزگان با بیماری دیگری به نام تب دانگی نیز مواجه 
شده که عامل انتقال آن پشه  آئدس است. صدها مدرسه 
در مناطق مختلف هرمزگان متأثر از تحرکات پشه آئدس 
هستند و تاکنون لااقل در دو شهر بندرلنگه و بندرعباس، 

وجود این پشــه به تأیید رسیده است و حتی شایعاتی 
در باره ابتلای چند نفر به تب دانگی در شرق هرمزگان 
نیز شــنیده شــده که فاطمه نوروزیان در اظهار نظری 
محتاطانه اظهار داشت: هنوز بیماری که به صورت قطعی 
تب دانگی در وی تائید شــده باشد، نداشته ایم ولی اگر 
فردی نشانه های تب را داشته باشد اما تست کرونایش 
منفی شود به عنوان مورد مشکوک تب دانگی شناخته و 

نمونه ی وی برای تست نهایی به تهران ارسال می شود.
  مدیرکل آموزش و پرورش چه می گوید؟

ایرج بیت الهی مدیرکل آموزش و پرورش هرمزگان در 
این باره اظهار کرد: ما نگرانــی خانواده ها را در مورد 
شــیوع انواعی از بیماری در استان هرمزگان را درک 
می کنیم و دغدغه های مطرح شــده را نیز به وزارتخانه 
و ســتاد ملی کرونا منتقل کرده ایم و در ستاد ملی کرونا 
نیز این مسأله از ســوی وزارت بهداشت مطرح شد و 
ما منتظر ابلاغ مصوبات جلسه دیروز ستاد ملی کرونا 
هســتیم. وی عنوان داشت: اگر تا فردا تصمیمی در این 
زمینه از ســوی ستاد ملی کرونا اعلام نشد، در نشست 
ویژه ای با استاندار هرمزگان و مسؤولان دانشگاه علوم 
پزشــکی در این باره همفکری خواهیم کرد و نگرانی 
خانواده ها در این زمینه را به حق می دانیم و بخصوص 
در مورد دانش آموزان مقطع ابتدایی نگرانی ما جدی تر 
اســت.به گزارش فارس، آنچه از ســتاد استانی کرونا 
در هرمزگان انتظار اســت، رصد دقیق نگرانی مردم و 
خانواده ها در این زمینه و جلوگیری از تبعات شیوع این 
بیماری ها در هرمزگان با عوامل ناخواسته نظیر تجمعات 
دانش آموزی است تا دیگر شاهد بحران شیوع بیماری 
دیگری در استان نباشیم و بتوانیم با فقر شدیدی که در 
حوزه بهداشــت و درمان در استان شاهد آن هستیم، از 

سلامت جامعه صیانت کنم. 

گروه خبر // حــوادث طبیعی وقتی که بروز 
می کند آحــاد مختلف مردم و مســوولان 
همصدا برای یاری رســاندن به آنها همگام 
می شــوند در این بین نیز ادارات و ارگان ها 
و سازمان های مختلفی نیز به خط می شوند 
تا بتوانند کمک های خود را به دست حادثه 

دیدگان برساند. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛ بیســت و سوم آبان 
ماه امســال بود که زلزله نســبتا شدیدی استان 
هرمزگان بــه ویژه بخش فین را به لرزه درآورد 
که در آن بسیاری از خانه های روستایی در این 
منطقه تخریب و ویران شد. از همان ابتدای وقوع 
زلزله، مسئولان استانی و کشوری پای کار آمده 

تا کمک رسانی به مردم زلزله زده را انجام دهند. 
اکنون و پس از گذشت بیش از یک ماه از وقوع 
زلزله کمــک ها همچنان ادامــه دارد و افراد و 
نهادهای مختلف برای یاری رساندن به این مردم 
در محل حضور پیدا می کنند. یکی از این نهادها 
که نقش مهمی در بازســازی مناطق زلزله زده 
می تواند ایفا کند بانک مسکن است که با حضور 
دکتر علی کمالی مدیر شعب بانک مسکن استان 
هرمــزگان در مناطق زلزله زده، ضمن بازدید از 
این مناطق و دیدار با خانواده های آسیب دیده در 
این زلزله، کمک های نوع دوســتانه این بانک به 

مردم زلزله زده اهدا شد. 
ایــن بازدید با حضور علی کمالی مدیر شــعب 

اســتان هرمزگان و نــوری زاده مدیرکل بنیاد 
مسکن اســتان هرمزگان انجام شد. مدیر شعب 
بانک مســکن اســتان هرمزگان در این بازدید 
گفت: انجام مســوولیت های اجتماعی یکی از 
مهمترین کارهایی است که در بانک مسکن انجام 
می شود و کارکنان این بانک هیچ گاه خود را جدا 
از مردمی نمی دانند. علی کمالی اظهارداشــت: 
در زلزله اخیر که در اســتان هرمزگان به وقوع 
پیوست بســیاری از مردم در روستاهای بخش 
فین از جمله آب شــیرین ، رودشور ، رضوان و 
سرزه و ... و اهالی شهر فین دچار خسارت شدند 
و باید این خســارت ها به نحوی جبران شــود.  
کمالی خاطرنشان کرد: وظیفه اصلی بانک مسکن 

این است که با پرداخت تسهیلات به مردم، کمک 
کند که همه مردم بتوانند صاحب خانه شوند و یا 
خانه های خــود را مرمت نمایند و در این زلزله 
نیز از آنجایی که بسیاری از منازل دچار آسیب 
شدند، در هر موردی که نیاز باشد تسهیلاتی را 
در اختیار مردم قرار می دهیم تا روند بازسازی 
منازل مردم با ســرعت انجام شود.وی ادامه داد: 
آنچه در مناطق زلزله زده شــاهد هستیم، آغاز و 
پیشرفت در روند بازسازی منازل آسیب دیده در 
این زلزله هستیم و امیدواریم منازل آسیب دیده 
تا پایان سال کار ســاخت آنها به اتمام رسیده 
و در اختیار مردم قــرار بگیرد.  کمالی به اهداء 
اقلامی از سوی بانک مسکن به افراد آسیب دیده 

در این زلزله اشــاره و عنوان کرد: از سوی بانک 
مسکن 500تخته پتو و کمک های نقدی به اهالی 
روستاهای آب شــیرین ، رودشور ، رضوان و 
سرزه اهداء شــد. قابل ذکراست؛ بررسی آخرین 

وضعیت زلزله زدگان، پیگیری و نظارت بر روند 
بازسازی منازل مســکونی، تهیه اقلام ضروری 
در فصل ســرما و پیگیری تســهیلات بانکی به 
متقاضیان از مهترین برنامه های این بازدیدها بود.

با حضور مدیرشعب بانک مسکن هرمزگان در مناطق زلزله زده ؛ 

کمک های بانک مسکن به آسیب ديدگان زلزله فین اهداء شد 
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نوبت اول

نگرانی والدین هرمزگانی از امتحانات حضوری دانش آموزان

کرونا، اومیکرون، روتاویروس و آئدس در کمین بچه ها! آبشار »تزرج« 
مورد غفلت مسئولان گردشگری 

گروه خبر // مدیر کل شــیلات هرمزگان به همراه 
معاون آبزی پروری شیلات اســتان، معاون صید و 
بنادر ماهیگیری شیلات هرمزگان، سرپرست یگان 
حفاظت منابع آبزیان شــیلات استان و مدیرعامل 
اتحادیه تعاونی هــای صیادی هرمزگان با حضور در 
دفتر حجت الاسلام و المســلمین دکترعبادی زاده 
امام جمعه و نماینده ولی فقیه در هرمزگان با ایشان 
دیدار و به بیان عملکرد، دســت آوردها ،مسائل  و 

مشکلات پیش روی شیلات استان پرداختند.
به گزارش خبرنگار دریا ، در این دیدار حجت الاســلام 
و المســلمین دکتر عبادی زاده امــام جمعه بندرعباس و 
نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان ضمن ابراز قدردانی از 
اقدامات و خدمات  شیلات در اداره کل شیلات هرمزگان 
به جامعه گســترده بهره برداران شــیلاتی استان اظهار 
داشت: خوشبختانه شاهد اقدامات خوبی از سوی شیلات 
هرمزگان در زمینه های شیلاتی به ویژه توسعه آبزی پروری 
در مناطق ساحلی و دور از ساحل استان بوده ایم و این مهم 
می تواند زمینه ساز توسعه و رونق اقتصادی در این مناطق  
باشد.نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان گفت: با توجه به 
تقاضاهای موجود در اســتان هرمزگان برای اخذ  مجوز 
صید و ضرورت اختصاص مجوز صید به استان گفت: در 
اعطای مجوزهای صید ضوابط و قوانین با اولویت بخشی 
به صیادان اصیل، مهمترین شــاخص باشد.وی در ادامه 
ضمن تاکید بر حمایت از سرمایه گذاری در بخش آبزی 
پروری به بیان رهنمودهایی در جهت پیشــبرد اهداف و 
برنامه های سازمانی اداره کل شیلات هرمزگان پرداختند.
مدیرکل شیلات هرمزگان ضمن ارائه گزارش از عملکرد 
شیلات هرمزگان به بیان برنامه های این اداره کل پرداخت 
و گفت: بدون شک توصیه ها و رهنمودهای  نماینده ولی 

فقیه در استان هرمزگان به عنوان چراغ راه برای مجموعه 
شیلات هرمزگان در توســعه پایدار و متوازن و رعایت 
عدالت اجتماعی خواهد بود.عبدالرسول دریایی با اشاره 
به اینکه خوشبختانه شیلات استان توانسته در سال های 
اخیر رتبه برتر شیلاتی کشور و همچنین جز دستگاه های 
برتر جشنواره شهید رجایی استان باشد گفت: خوشبختانه 
جایگاه شیلات استان رو به رشد است که تداوم این مهم 
بی شــک نیازمند حمایت همه مســئولان استان است و 
شیلات هرمزگان از لحاظ وظایف و ماموریتها و وسعت 
توســعه بعنوان یک دســتگاه ســطح  ملی و فرا استانی 
محســوب می شود که 30 درصد تولیدات شیلاتی کشور 
را به خود اختصاص داده اســت .وی عنوان کرد: استان 
هرمزگان با وجود دریا و مرزهای گســترده آبی آن توان 
خوبی در حوزه های شــیلاتی به ویــژه صید و صیادی، 
آبزی پروری و گردشگری شــیلاتی دارد که در صورت 
حمایت و توجه ویژه ، بی شــک محــوری اصلی برای 
توســعه و رونق اقتصادی استان و همچنین ایجاد اشتغال 
پایدار است.دریایی تاکید کرد: سایر ارگان ها،شرکت ها و 
دستگاه های اجرایی برای توسعه سواحل شرق استان به 
ویژه در مراکز تخلیه صید و جاده های دسترسی میتوانند 
در قالب مشارکت های اجتماعی در کنار شیلات هرمزگان 
آبادانی بیش از پیشی را به وجود آوردند. مدیر کل شیلات 
هرمزگان با بیان اینکه وجود شناورهای غیرمجاز صیادی 
فشــار چند برابر ظرفیت بر روی ذخایر آبزیان می آورد 
که چاره جویی و رفع این فشــار نیازمند مشارکت همه 
جانبه  همه مسئولین و مردم اســت  و در این بین ایجاد 
اشتغال پایدار و کاهش نرخ بیکاری در نوار ساحلی استان 
بی شک بیشترین تاثیر را خواهد داشت. وی با بیان اینکه 
منابع دریا را نمی توان را نامحدود فرض کرد ، گفت: مسئله 

افراد جویای شــغل موجب فشار مضاعف بر ذخایر به 
دلیل رجوع اکثریت افراد به دریا برای ارتزاق شده است.

مدیرکل شیلات هرمزگان توسعه پرورش ماهی تیلاپیا 
در روستاها راهی مناســب برای ارتقای تولید آبزیان، 
افزایــش امنیت غذایی،ارتقای آبزی مصرفی، اشــتغال 
پایدار،توســعه و رونق اقتصــادی و همچنین در نهایت 
کاهش فشار برذخایر آبزیان خواند و گفت: امید است با 
حمایت همه مسئولین استانی و کشور بتوانیم از ظرفیت 
فوق العاده پرورش ماهی تیلاپیا برای تامین امنیت غذایی، 
اشتغال زایی و رونق اقتصادی در استان هرمزگان بهره مند 
شویم. عبدالرسول دریایی تاکید کرد: در صورت تامین 
اعتبار و توســعه فعالیتهای شیلاتی می توان خیلی زود 
ضمن ارز آوری مناســب و رونق همه جانبه برای بیش 
از 50 هزار خانوار جدید اشــتغال پایدار را رقم زد.وی 
با اشاره به اینکه شــیلات استان در زمینه آبزی پروری 
و تولیدات شیلاتی  خوشبختانه نسبت به برنامه ها جلو 
است گفت: نبود بسته های حمایتی  از آبزی پروری به 
ویژه پرورش ماهی در قفس  ،تسهیلات گران برای بهره 
برداران شیلاتی، عدم حمایت ارزی از نهاده های شیلاتی 
و ... را از اهم موانع ارتقای فعالیت های شــیلاتی خواند 
که نیازمند ورود جدی به این مهم از سوی مسئولین ملی 
در راســتای گره گشایی آن هستیم.در ادامه مدیر عامل 
اتحادیه تعاونی های صیادی اســتان هرمزگان با اشاره 
به اقدامات خوب صورت گرفته در شــیلات هرمزگان 
در ســالهای اخیرگفت: امید است شاهد تداوم این روند 
در اســتان هرمزگان و همچنین توسعه ی بیش از پیش 
فعالیت های صید و صیادی باشیم.اسحق تندرو همچنین 
در این دیدار به بیان مسائل و مشکلات جامعه صیادی در 

راستای مرتفع سازی و رفع آن ها پرداخت.

در دیدار مدیر کل و مسئولان  شیلات هرمزگان با نماینده ولی فقیه در هرمزگان مطرح شد

جلوگیری از صید غیر مجاز ؛نیازمند مشارکت مسئولین و مردم 


